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ACTA PLE NÚM. 2/00 
 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 24 DE 
FEBRER DE  2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 24 de febrer de 2000 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-quatre de febrer de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusa:  
 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència  després d’indicar-se que la present sessió 
se celebrarà a porta tancada, com ja s’ha fet en supòsits similars, per existir 
una concentració de persones en la porta de l’Ajuntament,  es declara oberta 
la sessió, i es passa a despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i 
que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm.  1/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de gener d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que al quart paràgraf de  la pàgina 36 de l’acta que se sotmet a 
votació, va dir: 
 
 “... d’una ciutat amb 85.000 habitants ...”,  
 
 Quan en realitat volia dir: 
 
 “... d’una ciutat amb 82.000 habitants ...” 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per preguntar si la sessió és o no és pública, ja que 
o bé és pública per a tothom o bé és tancada per a tothom, però, indica, 
discriminar a la gent trobo que no és just. Al respecte contesta el Sr. Alcalde, 
José Montilla Aguilera que no hi ha interès per la seva part en què la sessió no 
sigui pública però com sí que es té coneixement de què hi ha gent que ha 
convocat una manifestació per a aquesta mateixa  hora, es farà així perquè, 
òbviament, ells tenen el dret a manifestar-se i nosaltres a poder treballar en 
pau. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà per reiterar la seva 
observació de què no entén perquè és pública per a alguns ciutadans, 
preguntant  el Sr. Alcalde si el que està plantejant és que faci sortir a les 
persones que hi ha, referent  a això el Sr. Tardà manifesta que el que està 
plantejant és allò que el Sr. Alcalde entén, que és pública per a tothom o no és 
pública per a ningú, i és potestat de l’Alcalde decidir-ho.  
 
 A la vista de la qüestió plantejada el Sr. Alcalde assenyala que 
donat que a una determinada hora,  que és tot just ara, hi ha convocada una 
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manifestació, el que es decideix és que a partir d’ara no es deixa entrar a gent, 
però s’admet la gent que ha entrat abans. 
 
 Continuant amb l’ús de la paraula, el Sr. Tardà diu que creu que, 
com ja va manifestar  l’altre dia, tothom té dret a poder expressar-se i a que 
les sessions es facin públiques, i  si els ciutadans una vegada aquí no 
respecten la solemnitat del plenari, se’ls ha de fer fora, però d’entrada, la 
sessió ha de ser pública per a tots els ciutadans. No obstant, si es considera 
que no ho han de ser, ho accepto, però vull que consti en acta el nostre parer. 
 
 Contesta el Sr. Alcalde, que constarà en acta la seva opinió. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, Sr. 
Ignacio Flórez, per manifestar la seva opinió coincident amb la manifestada pel 
Sr. Tardà. 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 Al quart paràgraf de  la pàgina 36 de l’acta, on diu: 
 
 “... d’una ciutat amb 85.000 habitants ...”,  
 
 Ha de dir: 
 
 “... d’una ciutat amb 82.000 habitants ...” 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 2.1.- Decret núm. 322/00 de data 26 de gener 
 
 “Vist el Reial Decret número 64/2000 de 17 de gener de  la  
Presidència del Govern, pel  qual  s'aprova  la convocatòria   d'Eleccions  dels 
membres del Congrés dels Diputats i del Senat,  a celebrar  el proper dia 12 
del mes de març d'enguany,  per la  renovació  de   la  totalitat  dels  seus  
membres,  i  atès   que,   en  conformitat amb l'article 56.1 de la Llei Orgànica 
5/1985,  de 19 de juny, del Règim Electoral General, en la seva  redacció  
actual, aquest Ajuntament, dins dels deu dies següents a  la convocatòria, 



 5

està obligat a comunicar a la Junta  Electoral de Zona els locals oficials i llocs 
públics que es  reserven  per   la  realització  gratuïta  d'actes  de   la   
campanya electoral,  per  part  dels  diferents  candidats,  partits, federacions, 
coalicions o agrupacions que es presenten a les Eleccions. 
 
           Per  tot  això aquesta Alcaldia, en  ús  de  les atribucions  que 
legalment tinc conferides, i als  efectes previstos en els articles 55 i 57 de l’ 
esmentada  Llei, 
 

HE    RESOLT 
 
 Primer.- Reservar  com  a locals oficials i  llocs  públics d'ús  gratuït  
per a la celebració d'actes  de  la  campanya electoral  relativa  a  les  
Eleccions a Corts Generals, convocada mitjançant Reial Decret 64/2000, de 
17 de gener de 2000 de la Presidència del Govern,  els següents: 
 
 COL.LEGIS PÚBLICS 
 

SANT ILDEFONS 
Avgda. Sant Ildefons, núm. 24 
 
PIUS XIIè 
c/ Pius XIIè, s/n 
 
FONTSANTA 
c/ Terra Alta, s/n 
 
ANTONI GAUDI 
c/ Arquitecte Calçada, s/n 
 
L'ARENY 
c/Sant Lluís, s/n 

 
 
          Cada  escola  té  una  pista  o  pati  amb   una capacitat per unes 300 
persones. 
 
          Romandran disponibles tots els dies laborables a partir de les 18 hores, 
de dilluns a divendres. 
 
 
 LOCALS PERTANYENTS A L'AJUNTAMENT 
 

CENTRE CÍVIC 
Carrer Gerdera, s/n 
Capacitat per 300 persones - Sala d'Actes. 
Lliure: dilluns, dimarts i dimecres. 
Horari:   de 20’00 a 22’00 hores. 
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CENTRE SOCIAL TITAN 
Carrer Verge de Montserrat núm. 1 
Lliure: dimarts, dimecres, dijous i divendres. 
Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 
 
 
CENTRE CULTURAL JOAN N. GARCIA-NIETO 
Carrer Mossèn Andreu núm. 13-19 
Lliure: dimecres,  divendres i dissabte per la tarda. 
Horari:   de 18’00 a 21’00 hores.  
     
 
LLOCS DE PROPIETAT PRIVADA 
 
ORFEÓ CATALONIA 
Carrer Torras i Bages, núm. 62. 
Lliure: dimarts, dimecres i dijous. 
Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 
 
 
LLOCS OBERTS 
 
Plaça Catalunya (excepte el dia 4 de març) 
Plaça Gandesa 
Plaça Pallars 
Plaça Josep Tarradellas 
Plaça Sant Ildefons (excepte el dia 27 de febrer) 

  
 
           Segon.- Comunicar  el  present  Decret a  la  Junta Electoral de Zona, 
mitjançant certificació acreditativa  del mateix,  elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament en la  primera sessió que es celebri per la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest decret fa referència a les actuacions 
que contínuament es fa quan hi ha convocatòries d’eleccions, per tant no hi ha 
cap tipus de novetat. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 2.2.- Decret núm. 448/00 de data 1 de febrer 
 
 “Vist que el càrrec de Director/Directora de Radio Cornellà restarà 
vacant a partir del dia 1 de febrer de 2000, per la proposta de designació de la 
seva titular,  senyora Montserrat Pérez Lancho,  al lloc de treball de Tècnica de 
Dinamització del Comerç, 
 
 Atès el que disposa l’article 104 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, en concordança amb l’article 311 de 
la Llei/8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb 
l’article 9 del Reglament de personal al servei de les Entitats Locals de 
Catalunya, aprovat per Decret 214/1990, de 30 de juliol, és competència de 
l’Alcaldia el nomenament de les persones que hagin d’ocupar els llocs de 
personal eventual creats pel Ple de la Corporació, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret 3558/99, de data 15 de juliol de 1999 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.-  Nomenar, amb efectes del dia 1 de febrer de 2000, 
funcionària eventual d’aquest Ajuntament, a la senyora Rocio García Pérez, 
perquè ocupi el càrrec de Directora de Radio Cornellà, amb una retribució 
anyal de 4.509.285. 
 
 Segon.- Establir per l’esmentat lloc de treball, la dedicació i 
descripció que consta en els punts primer, segon i tercer de la part dispositiva 
de l’acord plenari de 15 de juliol de 1999, pel qual es va aprovar la relació de 
llocs de treball del personal eventual d’aquesta Corporació, 
 
 Tercer.- Notificar aquest Decret als interessats, així com al 
Departament de Recursos Humans d’aquest Ajuntament, pels seu 
coneixement i efectes. 
 
 Quart.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament, en la 
pròxima sessió.  
 
 Cinquè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
de Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat, en el termes 
exigits per l’article 10 del Reglament del personal al servei de les Entitats 
Locals de Catalunya.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que tant aquest Decret com el següent fan 
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referència a un tema que ja es va parlar i debatre al Ple, i és com a 
conseqüència d’allò que l’òrgan competent ha anomenat a la Sra. Rocio García 
i l’acord següent fa referència a la designació de la tècnica de dinamització 
comercial Sra. Montserrat Pèrez.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.3.- Decret núm. 449/00 de data 1 de febrer 
 
 “Vista la necessitat de tenir que cobrir el càrrec de Tècnic/a de 
Dinamització del Comerç, com a conseqüència de l’acceptació de la renúncia 
presentada pel funcionari eventual designat senyor Rafael Ginés Guerrero, 
segons es desprèn del contingut del Decret de l’Alcaldia número 5986/99, de 
data 14-12-99, 
 
 Atès que la candidata per cobrir l’esmentat lloc de treball es la 
senyora Montserrat Pérez Lancho, que ocupa el càrrec de Directora de Ràdio 
Cornellà, en virtut del Decret de l’Alcaldia número 3585/99, de data 16-07-99, 
 
 Atès el que disposa l’article 104 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril , 
Reguladora de les Bases del Règim Local, en concordança amb l’article 311 de 
la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb 
l’article 9 del Reglament de Personal al Servei de les Entitats Locals de 
Catalunya, aprovant pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, és competència 
d’aquesta Alcaldia el nomenament de les persones que hagin d’ocupar els llocs 
de personal eventual creats pel Ple de la Corporació, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 3558/99, de data 15 de juliol de 1999, 
 

HE RESOLT  
 
 Primer .- Deixar sense efecte  la designació realitzada pel Decret de 
l’Alcaldia 3585/99, de data 16 de juliol de 1999, a favor de la senyora 
Montserrat Pérez Lancho per desenvolupar les tasques de Directora de Ràdio 
Cornellà. 
 
 Segon.- Nomenar a la senyora Montserrat Pérez Lancho funcionària 
eventual perquè cobreixi el càrrec de Tècnica de Dinamització del Comerç, 
amb efectes 1 de febrer del 2000 i amb una retribució anyal de  4.598.285,- 
pessetes. 
 
 Tercer.-  Establir per l’esmentat lloc de treball la dedicació i 
descripció que consta en els punts primer, segon i tercer de la part dispositiva 
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de l’acord plenari de 15 de juliol de 1999, per qual es va aprovar la relació de 
llocs de treball del personal eventual d’aquesta Corporació. 
 
 Quart.- Notificar aquest Decret a la interessada , així com al 
Departament d’Organització i Recursos Humans d’aquest Ajuntament, pel seu 
coneixement i efectes.  
 
 Cinquè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Sisè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
de Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
els termes exigits per l’article 10 del Reglament de personal al Servei de les 
Entitats Locals de Catalunya.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 595/00 de data 10 de febrer 
 
 “Atès que, per acord plenari de 30 de juny de 1994, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari de Serveis 
Socials de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de 
caràcter permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, 
creat en conformitat amb el que disposen els articles 59 i 60 de la Llei 8/87, 
de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya.  
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Comunitari de Serveis Socials, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l'article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell representatius de les entitats del sector, seran 
nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  a proposta de les 
esmentades entitats, i a proposta dels Grups Polítics Municipals, manifestada 
a través dels seus portaveus. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
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HA  RESOLT 
 
 Primer.- Designar els membres que, junt amb aquesta Alcaldia com 
a President nat del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de 
Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
- VICE-PRESIDENTA: 
 
 
- Regidora delegada de Serveis Socials, 
 Salut Pública i Dona   Judith Ibáñez Vives 
 
- VOCALS: 
 
a) Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Partit dels Socialistes de Catalunya- Progrés  
 Municipal de Catalunya  
 (PSC (PSC-PSOE) – PMC)   Titular: Ramón Niubó Simó  
 
 
- Partit Popular  (PP)   Titular: Ma. Isabel Espinosa Fernández 
      Suplent: Josefa Pérez Huertas 
      Suplent: José Luis Linares 
 
 
- Iniciativa per Catalunya – Verds 
   Entesa pel Progrés Municipal 
   (IC-V) – (EPM)    Titular: Assumpta Lecha Millet 
 
 
- Convergència i Unió (CIU)  Titular: Manel González García 
      Suplent: Jaume Cros Borrás 
      Suplent: Jesús Nieto Satoca 
 
 
- Esquerra Republicana de  
  Catalunya - Acord Municipal 
  (ERC)      Titular: Alfons Cuxart Mèlich 
      Suplent: Joan Tardà Coma 
 
 
- Esquerra Unida i Alternativa 
  (EUiA)      Titular: Frederic Ferran García 
 
 
 
 



 11

b) Per part de les entitats ciutadanes: 
 
- Per part de l’AAVV. Casc Antic:  Titular: Alejandra Carazo Arribas 
      Suplent: M. Carmen Quesada Garrigós 
 
 
- Per part de Coordinadora Contra  
  la Marginación:    Titular: Miguel Carrión Molina 
      Suplent: Josefina Doñate Giménez 
 
 
- Per part de la Organitzación Nacional 
  de Ciegos Española (ONCE), Agencia 
  de Cornellà:    Titular: Javier Sanz Vélez 
 
 
- Per part de Grup Ajuda Fraterna: Titular: Javier Pérez Campo 
      Suplent: Lorenza García Rumí 
      Suplent: Lola Romero Salazar 
 
 
- Per part de l’AAVV Gavarra:  Titular: Dolores Márquez Hernández 
      Suplent: Francisco Márquez García 
 
 
- Per part de l’Associació APRODICO: Titular: Carmen Carrasco Calvino 
      Suplent: Dolores Palma Palma 
      Suplent: Mercè Albert Martínez 
 
 
- Per part de Caritas Arxiprestal de 
  Cornellà:      Titular: Tilita López Refojos 
      Suplent: Ma. José López Cancela 
 
 
- Per part de UGT- Baix Llobregat: Titular: Juan Sánchez Osete 
      Suplent: Juan Fortes Gutierrez 
      Suplent: Ascensión Domínguez Récio 
 
 
- Per part de CCOO – Baix Llobregat: Titular: Benigno Martínez Ojeda 
      Suplent: José M. Ginés Guerrero 
 
 
- Per part de Creu Roja de Cornellà: Titular: Dolores Cano de la Cruz 
      Suplent: Antonio M. Alba Muñoz 
      Suplent: Raimunda Tous Güell 
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- Per part de la Federación de Aso- 
  ciaciones de Vecinos de Cornellà:  Titular: Concepción Velarde Cidoncha 
      Suplent: Concepción Zatón Pérez 
 
 
- Per part de la Fraternitat Cristiana 
  de Malalts i Minusvàlids de Cornellà: Titular: Ana Fernández Rubio 
 
 
- Per part de l’AA.VV La Miranda: Titular: Dolores González César 
      Suplent: Dolores Alcaraz  Molina 
 
 
 Segon.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Serveis Socials, Salut Pública i Dona, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la  pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.5.- Decret núm. 698/00 de data 14 de febrer 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la proposa de provisió interina d'un lloc de treball d'Auxiliar Administratiu 
pel Departament Administratiu de Cultura, Relacions Ciutadanes, Esports, 
Cooperació i Solidaritat, per poder atendre les funcions administratives  que 
poden restar desateses com a conseqüència de l’adscripció de la funcionària 
de carrera senyora Sandra Vizcaino Carrasquero al lloc que desenvolupava la 
senyora Josefa González González, que ha sigut adscrita en comissió de 
serveis a una plaça de tècnica d'administració especials, especialitat en 
economia, en el Departament d’Intervenció 
 
 Atès que per raons de funcionament es convenient cobrir les 
funcions administratives esmentades amb una persona que hagi treballat en 
el Departament interessat, per assegurar les funcions que se li encomanin, 
 
 Atès que la persona proposada  es la senyora Eva Maria Moreno 
Alcalde que va ser seleccionada per prestar serveis en el Departament 
interessat, dintre dels “Plans d’Ocupació de 1999”. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
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 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol, 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per substituir a la funcionària 
de carrera senyora Josefa González González que està en la situació 
administrativa de comissió de serveis. 
 
 Segon.- Nomenar funcionaria interina a la senyora Eva Maria 
Moreno Alcalde, en qualitat d'Auxiliar Administrativa, enquadrada en l’Escala 
d’Administració General, subescala Auxiliar, classificada en el grup D; perquè 
substitueixi a la funcionària esmentada en el punt anterior, amb efectes 14 de 
febrer de 2000 i mentre romangui en aquesta situació administrativa o es 
pugui revocar la designació per qualsevol altre supòsit recollit en l'article 7è 
del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a la senyora Eva Maria Moreno Alcalde al lloc de 
treball d’Auxiliar Administrativa I en el Departament de Cultura, Relacions 
Ciutadanes, Esports, Cooperació i Solidaritat, assignant-los les retribucions 
corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, i publicar la present resolució en el Diari Oficial de la Generalitat i 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Notificar la present resolució a l’interessada, a la Junta de 
Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes oportuns.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest decret i el següent fan referència, 
com ja vaig comentat al seu moment, a la situació que també vosaltres 
coneixeu, derivada del nomenament com a responsable dels serveis 
administratius i centrals de les empreses municipals que va ocupar l’anterior 
cap del Departament de Comptabilitat. Derivat d’això s’han procedit a fer una 
sèrie de promocions, i,  l’última  feia referència a un administratiu que tenia 
una  formació de tècnic superior i que ha agafat una altra responsabilitat, per 
tant, per cobrir aquesta vacant s’ha procedit a anomenar a un auxiliar 
administratiu. 
     
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.6.- Decret núm. 757/00 de data 16 de febrer  
 
 “Vista la resolució per la qual es concedeix l’excedència voluntària al 
funcionari de carrera senyor Ernest Marco Fernández, que ocupava el lloc de 
treball de Cap del Departament de Planificació i Comptabilitat i una plaça de 
Tècnic Superior de la Subescala Tècnica d’Administració Especial, especialitat 
en economia, 
 
 Atès que per atendre aquesta situació de forma immediata es 
planteja recórrer a unes propostes de caràcter provisional, consistents en la 
adscripció en comissió de serveis de una funcionària de carrera i a l’ampliació 
temporal de la jornada de treball de la Cap de la Unitat de Planificació i 
Comptabilitat, 
 
 Atès que la funcionària de carrera proposada, senyora Josefa 
González González, que ocupa una plaça de Administrativa d’Administració 
General i que ha acceptat voluntàriament l’oferiment; reuneix els requisits 
professionals i acadèmics per desenvolupar les funcions pròpies que es 
realitzen en aquest Departament de Comptabilitat, 
 
 Atès que de conformitat amb el que preveu l’article 186 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, es pot destinar en 
comissió de serveis  a una funcionària per la realització de tasques 
específiques per raons conjunturals, 
 
 Atès així mateix el que estableixen els articles 185, 187 i 188 de 
l’esmentat Reglament, en relació a la declaració, característiques i durada de 
la situació administrativa de comissió de serveis del personal, 
 
 Atès el que preveu l’article 312 de l’esmentat cos legal, referent a 
l’establiment de la jornada de treball del personal, 
 
 Atès el que preveu l’article 41 de la Normativa de Retribucions i 
Provisió de llocs de Treball d’aquest Ajuntament, referent a la fórmula per 
l’establiment del complement específic-tram dedicació especial, 
 
 Ateses les valoracions dels llocs de treball que figuren en el Catàleg 
de Llocs de Treball d’aquest Ajuntament, per poder determinar 
provisionalment i temporalment les retribucions de les funcions encomanades 
a la funcionària destinada en el Departament de Comptabilitat, 
 
 Atès també el que disposa l’article 6 de la Normativa de 
Retribucions del personal funcionari d’aquesta Corporació, 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol 
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HA  RESOLT 
  
 Primer.- Establir provisionalment a la funcionària de carrera 
senyora Paloma Valle Pardeiro, que ocupa el lloc de treball de Cap de la Unitat 
de Planificació i Comptabilitat, una dedicació especial de cinc hores més 
setmanals, amb efectes 1 de febrer de 2000; així el complement específic-tram 
dedicació que li correspongui d’acord amb el que preveu la normativa de 
retribucions. 
 
 Segon.-  Adscriure a la funcionària de carrera senyora Josefa 
González González a la plaça de Tècnica de la Subescala Tècnica 
d’Administració Especial, grup  A, especialitzada en economia, amb efectes 1 
de febrer de 2000; assignant-li  les funcions de Tècnica de Suport en el 
Departament de Planificació i Economia d’acord amb les directrius que li 
estableixi l’Interventor Municipal, i les següents retribucions mensuals 
referides a la funció i mentre realitzi les tasques esmentades: 
 
          

Sou Base.................................................................... 161.836,- 
Complement de Destinació......................................... 74.455,-   
                               Nivell de C.D. del lloc... 22 
Complement específic tram general............................ 12.190,- 
Complement de productivitat...................................... 11.820,- 
Total de retribucions en jornada ordinària..................   260.301,- 

 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a les persones interessades, 
a la Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.- Ratificar la Resolució de la Presidència núm. 23/00, de data 
26 de gener, de l’Institut Municipal d’Educació, mitjançant la qual es 
dóna compliment al que preveu l’article 20 de la Llei 54/1999, referent a 
l’aplicació de l’increment del 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral, per a l’exercici 2000. 
 
 
 “Vist l'informe emes pel Departament d'Organització i Recursos 
Humans, referent a l'aplicació de l'increment retributiu al personal funcionari, 
laboral i eventual  d'aquest Ajuntament, per a l'exercici 2000,  
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 Atès el que preveu l'article 20 de la Llei 54/99, de 29 de desembre, 
de Pressupostos Generals de l'Estat per  a l'exercici 2000, 
 
 Atès el que preveu l'apartat quart de l'article 17 de les Bases 
d'Execució del Pressupost del 2000,  
 
 Aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que li confereix 
l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i els Estatuts de l’Institut, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Donar compliment al que preveu l'article 20 de la Llei 
54/1999, de 29 de desembre, referent a l'aplicació de l'increment del 2% sobre 
les retribucions establertes al personal laboral,  per a l'exercici 2000, referides 
al lloc de treball, antiguitat, incentius de productivitat, inclosa la paga de març 
i complements específics per delegació de funcions, a partir de la nòmina del 
mes de gener de 2000. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que això és el mateix que es va aprovar en 
l’Ajuntament, i que afecta, en aquest cas, al personal  de l’Institut Municipal 
d’Educació, mentrestant s’està pendent de la negociació col·lectiva. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, abans d’entrar en els temes que són estrictament 
dictàmens de les comissions informatives, desgraciadament, i a l’igual que en 
el Ple últim, proposaria que el Ple de l’Ajuntament aprovés una declaració 
institucional en el mateix sentit, degut a què malauradament fa dos dies van 
perdre la vida a mans d’ETA, dues persones, una d’elles un policia autònom i 
una altra, un representant electe basc que havia estat regidor de Vitòria, 
durant molts anys. Per això, en aquest moment proposa aprovar una 
declaració, lamentant i condemnant els fets i fent arribar aquest acord a la 
família, al Parlament Basc, i a la formació política de  la que el Sr. Fernando 
Buesa era membre. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que per la seva part es 
dóna suport a aquesta declaració. 
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 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que creu que és evident que 
la resposta a això ha de ser unànime. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que evidentment estan d’acord 
amb la proposta. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Llorenç Luna Rodríguez.  
 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor 
Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup també està d’acord en 
aprovar l’esmentada declaració. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup  també està 
d’acord i esperen, d’alguna manera, que sigui l’última vegada que s’hagin de 
fer aquest tipus de resolucions perquè hi hagin esdeveniments d’aquest tipus. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que està segur que és el que esperen tots, que aquests temes no 
s’hagin de tractar perquè no succeeixen, ja que serà un bon símptoma de què 
el seny i el respecte a la vida i a les regles del joc democràtic estan presents al 
País Basc.        
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
  
 4.- Incorporar a l’Inventari Municipal els terrenys de cessió 
obligatòria i gratuïta del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 del Pla 
Especial de Reforma Interior del Sector Alps. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que si el Sr. Alcalde no té  cap inconvenient, es 
podria tractar els punts 4, 5 i 6 tots junts, contestant el Sr. Alcalde que sí que 
es poden tractar en tant que estan relacionats els tres.   
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte de reparcel·lació del Pla Especial de Reforma 
Interior del Sector Alps, aprovat per aquest Ajuntament, i el subsegüent 
projecte de reparcel.lació  del que el Ple, en sessió celebrada el 25 de març de 
1999, ha acordat aprovar definitivament el Projecte de reparcel.lació modificat, 
havent adquirit fermesa en via administrativa. 
 
 Vist que de l’esmentat acord es deriva l’adjudicació de diferents 
finques a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès el que estableix l’article 102 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals les 
esmentades finques, adjudicades a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
s’hauran d’incorporar a l’Inventari Municipal a efectes de la seva actualització. 
 
 Atès que les esmentades finques han estat inscrites al Registre de la 
Propietat. 
 
 A la vista de l’exposat, el  Ponent de la Comissió Informativa de 
Interior i Comunicació proposa al Ple  de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
               

ACORDS 
 
 Primer.-  Incorporar  a l’Inventari Municipal de Béns, les següents 
finques, provinents del projecte de reparcel.lació  del Pla Especial de Reforma 
Interior del Sector Alps, aprovat definitivament, en sessió celebrada el 25 de 
març de 1999: 
 

1) Parcel·la adjudicada E-1. Superfície de sòl: 1.850 m2. 
    Equipament Públic 

 
Situació: Parcel.la que s’assenyala amb la lletra  E1 en el plànol de 
parcel.les adjudicades del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
Descripció: Urbana. Porció de terreny de figura poligonal amb 
quatre cares destinada a equipament públic i situada a Cornellà de 
Llobregat. Ocupa una extensió superficial de mil vuit-cents 
cinquanta metres quadrats (1.850 m2) i limita: al Nord-Oest, amb 
carretera d’Esplugues; al Nord-Est, donant façana a l’Avinguda 
Alps, amb límit del polígon del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 
2 del PERI del Sector Alps; al Sud-Oest, amb carrer Vicenç Llivina; i 
al Sud-Est, amb parcel.la adjudicada E2 de l’esmentat Projecte de 
Reparcel.lació. 
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Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat d’Hospitalet 
de Llobregat, al Tom i Llibre 920, foli 25, finca 44579, inscripció 1ª 
 
 

2) Parcel·la adjudicada E2: Superfície de sòl: 1.500 m2 
    Equipament Públic 

 
Situació: Parcel.la que s’assenyala amb la lletra E2 en el plànol de 
parcel.les adjudicades del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
Descripció: Urbana. Porció de terreny de figura poligonal amb 
quatre cares destinada a equipament públic i situada a Cornellà de 
Llobregat. Ocupa una extensió superficial de mil cinc-cents metres 
quadrats (1.500 m2) i limita: al Nord-Oest, amb parcel.la 
adjudicada E1 del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 del Sector 
Alps; al Nord-Est, donant façana a l’Avinguda Alps, amb límit del 
polígon de l’esmentat Projecte de Reparcel.lació; al Sud-Oest, amb 
carrer Vicenç Llivina; i al Sud-Est, amb parcel.la adjudicada E3 del 
citat Projecte de Reparcel.lació. 
 
Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat d’Hospitalet 
de Llobregat, al Tom i Llibre 920, foli 29, finca 44581, inscripció 1ª 
 
 

3) Parcel·la adjudicada E3: Superfície de sòl: 3.838 m2 
    Equipament Públic 

 
Situació: Parcel.la que s’assenyala amb la lletra E3 en el plànol de 
parcel.les adjudicades del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
Descripció: Urbana. Porció de terreny de figura poligonal amb 
quatre cares destinada a equipament públic i situada a Cornellà de 
Llobregat. Ocupa una extensió superficial de tres mil vuit-cents 
trenta-vuit metres quadrats (3.838 m2) i limita: al nord-oest, amb 
parcel.la adjudicada E2 del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Sector Alps; al Nord-Est, donant façana a l’Avinguda Alps, amb 
límit del polígon de l’esmentat Projecte de Reparcel.lació; al Sud-
Oest, amb carrer Vicenç Llivina; i al Sud-Est, amb parcel.la 
adjudicada ZV del citat Projecte de Reparcel.lació. 
 
Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat d’Hospitalet 
de Llobregat, al Tom i Llibre 920, foli 33, finca 44583, inscripció 1ª 
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4) Parcel·la adjudicada E4: Superfície de sòl: 161 m2 
    Equipament Públic 

 
Situació: Parcel.la que s’assenyala amb la lletra E4 en el plànol de 
parcel.les adjudicades del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
Descripció: Urbana. Porció de terreny que forma un triangle 
isòsceles destinada a equipament públic i situada a Cornellà de 
Llobregat. Ocupa una extensió superficial de cent seixanta-un 
metres quadrats (161 m2) i limita: al Nord, amb parcel.la 
adjudicada ZV del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 del Sector 
Alps; a l’Est, donant façana al Polígon 1 del PERI del Sector Alps, 
amb límit del polígon de l’esmentat Projecte de Reparcel.lació; a 
l’Oest, amb carrer Vicenç Llivina; i al Sud, formant el vèrtex del 
triangle on conflueixen els límits Est i Oest, amb límit del polígon 
del citat Projecte de Reparcel.lació. 
 
Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat d’Hospitalet 
de Llobregat, al Tom i Llibre 920, foli 37, finca 44585, inscripció 1ª 
 
 

5) Parcel·la adjudicada ZV: Superfície de sòl: 4.652 m2 
    Zona Verda 

 
Situació: Parcel.la que s’assenyala amb la lletra ZV en el plànol de 
parcel.les adjudicades del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
Descripció: Urbana. Porció de terreny de figura sensiblement 
triangular destinada a zona verda i situada a Cornellà de Llobregat. 
Ocupa una extensió superficial de quatre mil sis-cents cinquanta-
dos metres quadrats (4.652 m2) i limita: al Nord-Oest, amb parcel·la 
adjudicada E3 del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 del Sector 
Alps; al Nord-Est, donant façana al Polígon 1 del Sector Alps, amb 
límit del polígon 2 de l’esmentat Projecte de Reparcel.lació; al Sud-
Oest, amb carrer Vicenç Llivina; i al Sud-Est, amb parcel.la 
adjudicada E4 del citat Projecte de Reparcel.lació. 
 
Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat d’Hospitalet 
de Llobregat, al Tom i Llibre 920, foli 41, finca 44587, inscripció 1ª 
 
 

6) Parcel·la adjudicada V: Superfície de sòl: 6.867 m2 
    Vialitat 
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Situació: Parcel.la que s’assenyala amb la lletra V en el plànol de 
parcel.les adjudicades del Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 
del Pla Especial de Reforma Interior del Sector Alps del terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
Descripció: Urbana. Terrenys situats a Cornellà de Llobregat que 
constitueixen la vialitat del Polígon 2 del Pla Especial de Reforma 
Interior del Sector Alps. Ocupen uns superfície de sis mil vuit-cents 
seixanta-set metres quadrats (6.867 m2) i estan conformats pel 
carrer Vicenç Llivina, part del carrer Josep Cuxart i una petita part 
del carrer Mossèn Jacint Verdaguer. 
 
Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat d’Hospitalet 
de Llobregat, al Tom i Llibre 920, foli 45, finca 44589, inscripció 1ª 

 
 Segon.- Notificar el present acord al Departament d’Obres, 
Urbanisme i Habitatge;  Patrimoni; Gestió Tributària i Intervenció Municipal.” 
 
 
 
 5.- Aprovació de la cessió gratuïta d’un terreny de 1.850 m2 a 
l’Agència Estatal d’Administració Tributària, per ubicar oficines de 
l’Administració d’Hisenda situat a la carretera d’Esplugues cantonada a 
l’avinguda dels Alps. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient previ iniciat mitjançant acord de la Comissió de 
Govern en sessió celebrada el 5 de febrer de 1997, rectificat per l’acord del Ple 
Municipal de 24 de febrer de 1997, per procedir a la cessió gratuïta a favor de 
l’Ens de Dret Públic, Agència Estatal d’Administració Tributària, adscrit al 
Ministeri d’Economia i Hisenda de la parcel·la que es descriu a continuació, 
per ubicació d’oficines de l’Administració d’Hisenda. 
 

“Parcel·la d’equipament E-1, de 1.850 m2, situada en la cantonada 
de la Carretera d’Esplugues amb l’Avinguda Alps, els llindars de la 
qual són els següents: al nord la Carretera d’Esplugues, al sud 
parcel·la d’equipaments E-2, a l’est l’Avinguda dels Alps i a l’oest el 
Carrer Vicenç Llivina.” 

 
 Vist l’informe del Cap del Departament de Contractació i Patrimoni. 
 
 El Ponent de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa 
a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
 
 



 22

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la cessió gratuïta, en propietat a 
l’Agència Estatal d’Administració Tributària, la parcel·la de propietat 
municipal de 1.850 m2 inscrita al registre de la Propietat de l’Hospitalet de 
Llobregat al tom i llibre 920, foli 25, finca 44579, inscripció primera, amb la 
següent descripció: 
 
 

“Parcel·la d’equipament E-1, de 1.850 m2, situada a Cornellà de 
Llobregat. Limita al Nord-oest. Amb carretera d’Esplugues; al nord-
est donant façana a l’Avinguda Alps, amb límit del polígon del 
Projecte de Reparcel.lació del Polígon 2 del PERI del Sector Alps; al 
sud-oest, amb carrer Vicenç Llivina; i al sud-est, amb parcel.la 
adjudicada E2 de l’esmenat Projecte de Reparcelació.” 

 
 
 Segon.- La finalitat concreta de la cessió, que es fa en interès de la 
població, es la ubicació d’oficines de l’Administració d’Hisenda en el termini 
màxim de 5 anys i haurà de mantenir-se aquesta destinació els 30 anys 
següents. 
 
 Si el bé cedit no es destina a l’ús previst en els terminis fixats 
anteriorment revertirà automàticament en ple dret al Patrimoni  de l’Ens Local 
cedent, d’acord amb les condicions de l’article 50 del Decret 336/1988 de 17 
d’octubre, del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Tercer.-  Totes les despeses que comporti la cessió, incloses les 
notarials i registrals seran a càrrec de l’Agència Estatal d’Administració 
Tributària. 
 
 Quart.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a la 
firma de quants documents públics i privats siguin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen. 
 
 Cinquè.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat  acord a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província, pel 
període de trenta dies i al taulell d’anuncis de la Corporació, per tal que qui es 
consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions. Transcorregut 
l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, aquest s’entendrà 
definitivament aprovat. 
 
 Sisè.- Comunicar el present Acord  als Departament de Gestió 
Tributària,  Contractació i Patrimoni,  Obres , Urbanisme i Habitatge , 
Intervenció Municipal, a l’Agència Estatal d’Administració Tributària, i al 
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya.” 
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 6.- Aprovació de la cessió gratuïta de dos terrenys de 2230m2 i 
874m2 a l’Institut Català del Sòl, amb destinació a la construcció 
d’habitatges de caràcter social i/o protecció oficial. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Conveni amb l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat per a la 
construcció per part de l’Institut Català del Sòl d’habitatges de protecció 
oficial, ratificat pel Ple el dia 29 de setembre de 1993, en el que s’establia que 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, faria els tràmits per formalitzar la 
cessió gratuïta a l’Institut Català del Sòl, d’una finca de la seva propietat 
situada a l’Avinguda Alps, per la construcció d’aproximadament 100 
habitatges , que es qualificaran com a habitatges de protecció oficial en règim 
de Promoció pública o especial. 
 
 Vist que  les parcel·les  objecte de cessió corresponen a dues finques 
amb la següent descripció: 
 
 Illa 2:  
 Superfície: 874 m2 
 Edificabilitat: 1625, 19 m2st 
 

Descripció: situada a la cantonada de la prolongació de la Carretera 
del Prat amb el carrer Víctor Pradera, amb el llindars següents: al 
nord i l’oest amb Zona verda, al sud amb el carrer Víctor Pradera i a 
l’est amb la prolongació de la Carretera del Prat. 

 
 Illa3: 
 Superfície: 2230 m2. 
 Edificabilitat: 6247,41 m2st 
 

Descripció: al nord amb el carrer perllongació de la carretera del 
Prat, i al sud, est i oest amb la zona verda. 

 
 Atès que les finques en les que s’enclaven les parcel·les objecte de 
cessió, varen ser incorporades al Patrimoni Municipal, provinents de cessions 
obligatòries i gratuïtes, com a conseqüència de l’aprovació definitiva i de la 
corresponent inscripció del projecte de reparcel.lació del Polígon Industrial 
Almeda III, i figuren a l’Inventari de Béns amb la qualificació de béns 
patrimonials i amb la descripció (I-1990-10) porció de terreny: Polígon 
Industrial Almeda III. Superfície 15732 m2 (6994 m2 zona verda- 8738 m2 
equipaments).Terrenys cessió obligatòria i gratuïta. 
 
 Atès que al formar part  les esmentades parcel·les d’una finca de 
major dimensions resulta necessari efectuar prèviament la corresponent 
segregació. 
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 Atès que mitjançant modificació del Pla General Metropolità, les 
esmentades illa 2 i illa 3, es va modificar el seu destí passant de zona 
d’equipaments a zona de densificació urbana. 
 
 Vist l’informe del Cap del Departament de Contractació i Patrimoni. 
 
 El Ponent de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa 
a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Segregar  de la finca que figura a l’Inventari de Béns amb 
la qualificació de béns patrimonials i amb la descripció (I-1990-10) porció de 
terreny: Polígon Industrial Almeda III, superfície 15732 m2 (6994 m2 zona 
verda- 8738 m2 equipaments) i en concret de la superfície destinada a 
equipaments les següents parcel·les 
 
 
 Illa 2:  
 Superfície: 874 m2 
 Edificabilitat: 1625, 19 m2st 
 

Descripció: situada a la cantonada de la prolongació de la Carretera 
del Prat amb el carrer Víctor Pradera, amb el llindars següents: al 
nord i l’oest amb Zona verda, al sud amb el carrer Víctor Pradera i a 
l’est amb la prolongació de la Carretera del Prat. 

 
 
 Illa3: 
 Superfície: 2230 m2. 
 Edificabilitat: 6247,41 m2st 
 

Descripció: al nord amb el carrer perllongació de la carretera del 
Prat, i al sud, est i oest amb la zona verda. 

 
 Segon.- Aprovar inicialment la cessió gratuïta, en propietat a 
l’Institut Català del Sòl de les següents parcel·les de propietat municipal: 
 
 
 Illa 2:  
 Superfície: 874 m2 
 Edificabilitat: 1625, 19 m2st       
 

Descripció: situada a la cantonada de la prolongació de la Carretera 
del Prat amb el carrer Víctor Pradera, amb el llindars següents: al 
nord i l’oest amb Zona verda, al sud amb el carrer Víctor Pradera i a 
l’est amb la prolongació de la Carretera del Prat. 
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 Illa3: 
 Superfície: 2230 m2. 
 Edificabilitat: 6247,41 m2st 
 

Descripció: al nord amb el carrer perllongació de la carretera del 
Prat, i al sud, est i oest amb la zona verda. 

 
Reservant-se aquest Ajuntament el dret sobre 2153 m2st, 
d’edificabilitat d’aquestes parcel·les; 2.043,81 m2st, corresponent a 
la parcel·la de la Illa 3, i 109,59 m2st, corresponents a la Illa 2, amb 
l’objecte de transferir l’esmentada edificabilitat, en el termes 
previstos en la legislació urbanística i prèvia tramitació de les 
corresponent figures de planejament, a altres parcel·les de propietat 
municipal, restant en conseqüència, limitada la cessió en aquest 
extrem. 

 
 Tercer.- La finalitat concreta de la cessió, que es fa en interès de la 
població, es la construcció d’ habitatges de protecció oficial en règim de 
Promoció Pública o especial, d’acord amb els paràmetres urbanístics següents: 
 
 

Illa 2: Construcció d’un edifici amb una edificabilitat màxima de 
1.515,41 m2st. 
 
Illa 3: Construcció d’un edifici amb una edificabilitat màxima de 
4.203,6 m2st. 

 
Si el bé cedit no es destina a l’ús previst en els terminis fixats 
anteriorment revertirà automàticament en ple dret al Patrimoni  de 
l’Ens Local cedent, d’acord amb les condicions de l’article 50 del 
Decret 336/1988 de 17 d’octubre, del Reglament de Patrimoni dels 
Ens Locals. 

 
 Quart.-  Totes les despeses que comporti la cessió, incloses les 
notarials i registrals seran a càrrec de l’Institut Català del Sòl. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics i privats siguin necessaris per a 
l’execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat  acord a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província, pel 
període de trenta dies i al taulell d’anuncis de la Corporació, per tal que qui es 
consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions. Transcorregut 
l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, aquest s’entendrà 
definitivament aprovat.      
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 Setè.- Comunicar el present Acord als Departament de Gestió 
Tributària, Contractació i Patrimoni, Urbanisme, Intervenció Municipal, a 
l’Institut Català del Sòl, i al Departament de Governació de la Generalitat de 
Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una explicació 
dels dictàmens, manifestant que fan referència al procediment administratiu 
que està obert sobre el tema d’Alps, i que coneixem perfectament perquè es va 
debatre a l’altre Ple després de l’informe  que va fer el Regidor-Delegat de 
l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor Morlanes. Això, 
assenyala, és un pas més, atès que en aquests moments ja estan registrades 
les finques que eren cessions obligatòries i gratuïtes per l’Ajuntament. Per 
tant, primer, fent la incorporació a l’inventari municipal i després fent les 
cessions, en aquest cas a l’Administració Tributària per fer la nova Delegació 
d’Hisenda, i també el que ja s’ha parlat moltes vegades, a l’Institut Català del 
Sòl, per tal de fer els habitatges de caràcter social i de protecció oficial. És un 
procediment que  ja venia d’enrere i que ara ho confirmem en la mesura de 
què ja estan registrades aquestes finques, i incorporades també a l’Inventari 
Municipal. 
 
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que des del suport incondicional i més 
tenint en compte la manifestació que hi ha aquí davant, nosaltres en tot 
moment hem estat d’acord amb l’actuació de l’Ajuntament pel que fa al sector. 
Considerem que és un Pla molt progressista, i  no cal dir perquè, però 
pregunto el mateix que vaig preguntar l’altre dia; han passat 30 dies i voldria 
saber si s’ha avançat o ha hagut algun contacte, no sé si formal o informal, 
amb la gent de Can Fairell, per tal que no hagin d’arribar  a una situació difícil 
d’aquí a uns mesos, o d’aquí a un mes, o d’aquí a cinquanta  dies; i  si s’ha 
pogut avançar una mica per tal de poder arribar a una solució. Això ho dic, 
repeteixo, des del suport, considerem que s’hauria d’intentar fins l’últim 
moment, buscar una solució, i aleshores pregunto si en aquests  trenta dies 
s’ha pogut fer alguna cosa. 
 
 Seguidament pren la paraula el  President-Delegat de la Comissió 
d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a, 
primer confirmar que ens trobem davant d’una manifestació, com tu molt bé 
has dit. Abans, indica, quan parlàvem del tema que anava a succeir no és que 
hi haguessin tres persones, sinó que teníem tota la informació de què  hauria 
avui, una altra vegada, una manifestació. Evidentment, tenen el seu dret 
legítim, de fer la seva manifestació, i nosaltres de fer la nostra tasca. No ha 
hagut cap tipus de contacte, això no significa que nosaltres no estem intentant 
veure com podem parlar. El tema és que demanen coses que algunes ja estan 
aprovades per aquest Ple, per exemple ja s’ha manifestat a favor de la 
despenalització  de l’okupació. 
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 Crec que ja ho vaig dir també a l’anterior Ple que hi ha un grup, que 
penso que no està dins de Can Fairell, que no està ni per arribar a acords, ni 
per entendre’s amb l’Ajuntament, sinó que està per altres vies i que aquests 
dies també ho han tornat a demostrar, i crec que ningú dels que hi som aquí 
volem criminalitzar a ningú, però si que hi ha uns culpables de què no es 
pugui arribar a un acord consensuat amb l’Ajuntament encara que hi ha gent 
que sí que està interessada i podia ser possible. 
 
 Nosaltres ho intentarem, però som conscients de què hi ha un grup 
d’aquesta ciutat minoritari que no té cap intenció d’arribar a cap acord amb 
l’Ajuntament. Estem dialogant amb tots, hi ha també altres problemes però 
tenim un sentit del diàleg bastant ampli, però aquesta és la situació en què 
ens trobem, trenta dies després. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal, senyor Ramon Salabert Parramon.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 7.- Aprovació inicial de la modificació de la redacció dels 
articles 61.5, 69.1, 76.1 i 87 de l’Ordenança Reguladora de la Intervenció 
Integral de l’Administració Municipal en les Activitats i Instal.lacions.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que mitjançant acord adoptat per l’Ajuntament Ple en sessió 
celebrada en data 29 de juliol de 1999, es va aprovar definitivament 
l’Ordenança Reguladora de la Intervenció Integral de l’Administració Municipal 
en les Activitats i Instal.lacions, adoptant-se com a text articulat de 
l’esmentada ordenança municipal el de l’Ordenança tipus aprovada per la 
Diputació de Barcelona, amb algunes determinacions aprovades per 
l’Ajuntament. 
 
 Vist que amb posterioritat s’ha procedit per l’Ajuntament a 
l’aprovació de l’Ordenança Reguladora del Procediment Municipal per 
l’Autorització d’Obres Menors, mitjançant la qual es procedeix, entre d’altres, a 
la regulació dels terminis municipals d’atorgament de determinades llicències 
d’obres i dels terminis d’autorització dels actes d’edificació sotmesos a 
comunicació prèvia a l’Ajuntament. 
 
 Vist, així mateix, que a les disposicions assenyalades, es preveuen 
algunes diferències pel que fa als terminis i requisits de tramitació de les 
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diverses llicències, en especial pel que fa referència a aquelles actuacions en 
que es requereix d’una banda la realització d’obres i d’altra banda el 
condicionament d’instal·lacions pel desenvolupament d’activitats industrials 
i/o comercials, es considera adient uniformar els criteris i requisits previstos a 
l’Ordenança Reguladora de la Intervenció Integral de l’Administració Municipal 
en les Activitats i Instal·lacions, en coherència amb la resta de disposicions 
municipals i autonòmiques reguladores de la matèria. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 22, paràgraf d) 
de la Llei 7/1985 (en la redacció donada per la Llei 4/1999), i l’article 63.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, correspon al Ple de la 
Corporació l’aprovació de les Ordenances. 
 
 Atès que en aplicació d’allò que disposa l’article 60 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, l’aprovació i modificació de les 
Ordenances requereix, una vegada aprovades inicialment, un període 
d’informació pública i audiència als interessats als efectes que es puguin 
presentar reclamacions i suggeriments, establint que, en cas de no haver-hi 
cap, l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció dels 
articles 61.5, 69.1, 76.1 i 87 de l’Ordenança Reguladora de la Intervenció 
Integral en les Activitats i Instal.lacions, els quals restaran redactats com 
segueix: 
 
 Article 61.5 
 

“5. Les peticions simultànies de llicència ambiental i llicència 
d’obres es tramiten, si escau, en un sol expedient i, sempre que 
sigui possible, els diferents tràmits es practiquen de forma 
simultània. En aquest supòsit, el termini per a la concessió de 
la llicència d’obres s’inicia un cop ha estat atorgada la llicència 
ambiental, però el termini per dictar i notificar la llicència 
d’obres serà de dos mesos pel que fa a les llicències d’obres 
majors, i vint-i-un dies pel que fa a les llicències d’obres 
menors.” 

 
 
 Article 69.1 
 

“Quan a l’emplaçament, local o lloc on es pretén dur a terme 
l’activitat projectada sigui necessari efectuar qualsevol tipus 
d’obres, el peticionari del permís municipal ha de sol.licitar, alhora, 
la preceptiva llicència d’obres, la qual s’ha de tramitar i resoldre 
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simultàniament amb el permís municipal ambiental sempre que 
sigui possible.” 

 
 
 Article 76.1 
 

“La resolució simultània de l’atorgament o denegació del permís 
ambiental municipal, i de la llicència urbanística, es dicta i notifica 
a l’interessat en el termini màxim de dos mesos i deu dies a 
comptar des de la data de presentació de la sol.licitud en el Registre 
General de l’Ajuntament. 
 
Quan no sigui possible la resolució simultània, els terminis per 
atorgar les llicències urbanístiques, s’inicien un cop ha estat atorgat 
el permís municipal ambiental.” 

 
 
 Article 87.4 
 

“4. Quan per dur a terme l’activitat projectada sigui necessari 
efectuar qualsevol tipus d’obres, el termini per autoritzar-les 
comptarà a partir del mes de la presentació de la comunicació o 
de l’atorgament de la llicència d’obertura corresponent quan les 
obres requereixin la presentació de projecte tècnic, sempre que 
no es resolguin simultàniament.” 

 
 Segon.- Sotmetre la modificació del present acord a informació 
pública i audiència als interessats per un termini de 30 dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent edicte al 
Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
en un diari de major difusió de la província i al tauler d’anuncis de la 
Corporació, transcorregut el qual, sense haver-se presentat cap reclamació o 
suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació, es publicarà 
íntegrament el seu text al Butlletí Oficial de la Província i s’inserirà anunci al 
Diari Oficial de la Generalitat, als efectes de la seva entrada en vigor 
transcorregut el termini de 15 dies des de la total publicació. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya, als efectes previstes en l’article 65.3 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una explicació 
del dictamen i manifesta que ja va explicar a la Comissió Informativa que era 
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un tema molt concret, una adaptació, simplement, per tenir coherència amb 
l’Ordenança de llicències d’obres en el tema dels terminis. Només és una 
modificació en aquest sentit i també un aclariment semàntic de la resta 
d’articles que fan referència a un concepte que és la simultaneïtat de les 
llicències d’activitats i llicències d’obres, quan es demanen conjuntament, 
adequació que diríem que és de formes i que no té cap caràcter de modificació 
substancial d’allò que és l’Ordenança.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 8.- Aprovació de la modificació de crèdit núm. 3/2000 del 
Pressupost de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, mitjançant crèdit 
extraordinari amb càrrec a baixes per anul.lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la necessitat de creació d’una nova partida pressupostària 
destinada a fer front a les despeses ocasionades per la “Fundación Domicilia”, 
per un import d’ 1.000.000 de pessetes. 
  
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per al 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 
 
 
 



 31

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 
3/2000, per crèdit extraordinari  finançat amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses que es proposa, segons el següent detall: 
 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

                                           Previsió                                                         Previsió 
Concepte         Descripció                                         inicial             Altes              Baixes                  final 
 
01.111B0.78012 FUNDACIÓN DOMICILIA               0 1.000.000         -----  1.000.000 
28.463A1.6010903 INSTAL.LACIONS TV LOCAL 9.745.000     ----- 1.000.000 8.745.000 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que s’ha produït una modificació de 
crèdit derivada d’un punt que s’estudiarà després: el punt número 16, que és 
la participació i la constitució de Fundació Domicilia. S’ha fet una dotació per 
participar en el Patronat d’aquesta Fundació, per tant, una transferència de 
capital del capítol 7, dotant-lo amb 1.000.000, pessetes que es rebaixa d’una 
partida que teníem prevista en el capítol d’inversions de la televisió local, 
sense perjudici de què després es pugui veure modificat o no, però de moment 
el finançament és una transferència  de capital i dotar un 1.000.000, de 
pessetes pel capital fundacional d’aquesta fundació que, com dic, després en 
el punt 16 ja quedarà més abastament explicada.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde fa constar que els punts 9 i 10 
es debatran conjuntament. 
 
 
 9.- Aprovació del Text Refós de la Modificació del PGM. de 14 
de juliol de 1976, per canvi d’ús en el Sector Destraleta. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per canvi d’ús en el Sector Destraleta de Cornellà de 
Llobregat, l’àmbit del qual esta delimitat per l’Avinguda de Can Corts, la línia 
fèrria Barcelona Martorell, el carrer Isaac Peral i el terme de Sant Joan Despí. 
 
 Vist que en data 24 de setembre de 1998 el Ple de la Corporació va  
aprovar provisionalment la mencionada modificació i la remissió de  l'esmentat 
expedient, a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva 
aprovació definitiva. 
 
 Vist  l’escrit de la Direcció General d’Ordenació de Territori i 
Urbanisme de la Generalitat de Catalunya de data 16 de març de 1999, 
mitjançant el qual es notifica la resolució del Conseller de Política Territorial  i 
Obres Públiques de data 11 de març de 1999 que suspèn l’aprovació definitiva 
del mencionat expedient fins a la presentació per part de l’Ajuntament d’un 
text refós que incorpori les prescripcions següents: 
 

- Justificar la congruència de l’ordenació viària proposada amb la 
previsió de túnel sota la RENFE. 

 
- Ampliar la reserva viària per a permetre la construcció de 

l’esmentat túnel, a l’encreuament entre l’avinguda de Can Cors i 
el carrer Isaac Peral. 

 
- Ampliar les reserves de zona verda en 1996 m2. amb l’objectiu 

d’assolir l’estandar mínim d’espais lliures. 
 

- Establir la qualificació de zona 4 per l’aparcament de transport 
públic previst contigu a l’estació del ferrocarril. 

 
- Definir i regular normativament la nova zona designada amb la 

clau 14d. 
 

- Reconsiderar l’ordenació de l’edificació sobre la finca 
denominada Pinord. 



 33

 
- Estudiar la possibilitat de qualificar com a protecció de sistemes 

la zona de servitud de la línia d’alta tensió que creua el sector. 
 

- Sol.licitar informe a la Direcció General de carreteres; al 
Departament d’Indústria, Comerç i Turisme; a l’autoritat 
Metropolitana de Transport, RENFE, i companyies elèctriques i 
d’aigües afectades. 

 
 Vist que en data 19 de gener de 2000, mitjançant escrit i en 
compliment de l’article 57.1 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, es 
sol·liciten informes: a la Societat General d’Aigües de Barcelona, a la 
companya elèctrica Fecsa-Enher, Patrimoni de RENFE delegació de Patrimoni 
de Catalunya i Aragó, Direcció General de carreteres del Departament de 
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya , 
Departament d’Indústria, Comerç i Turisme de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Vist que en data 15-2-2000 la Companyia Fecsa-Enher comunica 
mitjançant escrit que en la zona existeixen línies de mitja i baixa tensió que 
haurien de ser desplaçades i d’altres ubicacions, i que s’hauria de preveure 
l’electrificació de les superfícies urbanitzables. 
 
 Vist que en data  1-2-2000 la Societat General d’Aigües de 
Barcelona presenta un escrit mitjançant el qual, es reafirma en les al.legacions 
presentades a l’aprovació inicial del Pla Especial del sector, i que en resum són 
les següents: 
 

“Que l’esmentada societat disposa en el sector de diferents 
canonades de la seva xarxa de distribució, de vital inorgànica per 
el proveïment d’una amplia zona ubicades en una galeria de 
protecció que travessa el sector i que són titulars d’un dret de 
servitud perpetua d’aqüeducte, no podent-se edificar sobre elles i 
que s’hauran d’adoptar les precaucions necessàries per tal de 
garantir la integritat i accessibilitat a les canonades i als elements 
de maniobra i control”. 

 
 Vist que en data 17-2-2000, la Direcció de Carreteres de la 
Generalitat de Catalunya Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques, ha posat de manifest  que la modificació esmentada és compatible 
amb el planejament viari vigent, per tant, pel que fa a aquesta matèria, res no 
s’oposa a la seva aprovació. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 16 de febrer d’enguany i en relació a 
l’escrit presentat per la Companyia Fecsa-Enher, mitjançant el qual posa de 
manifest que “No es tracta d’una al·legació a la modificació del Pla General 
Metropolità en tràmit, és una comunicació per part de la companyia dels 
serveis existents en el sector. El planejament en tràmit ja ha considerat la 
servitud de 30 metros per la línia d’alta tensió de la zona, a l’hora d’ubicar les 
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edificacions, però serà el projecte d’urbanització el que haurà de regular els 
possibles desplaçaments i la xarxa d’enllumenat necessària.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 16 de febrer d’enguany i en relació a 
l’escrit presentat per la Societat General d’Aigües de Barcelona, mitjançant el 
qual posa de manifest que pel que fa a les canonades ja s’ha tingut en compte 
la seva existència en la redacció del planejament i també hauran de ser 
tingudes en compta en el projecte d’urbanització, pel que fa al dret de servitud 
perpètua d’aqüeducte, no s’han previst edificacions sobre les galeries. En 
qualsevol cas és un tema que transcendeix al planejament ja que afecte a les 
limitacions de l’aprofitament que poguessin tenir les parcel·les per raó 
d’acords entre la propietat i la Societat General d’Aigües de Barcelona. 
Finalment, en relació a garantir la integritat i accessibilitat a les canonades i 
als elements de maniobra i control, són circumstàncies que hauran de tenir-se 
en compte en el projecte d’urbanització, per la qual cosa serà imprescindible 
que la Societat General d’Aigües de Barcelona aporti informació 
pormenoritzada de les seves instal·lacions. Així mateix el redactor del projecte 
de compensació haurà de conèixer la naturalesa exacta de les càrregues que 
poguessin gravar determinades finques, per la qual cosa se sol·licitar del 
Registre de la Propietat les oportunes certificacions registrals. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme i 
Obres de data 11 de febrer d’enguany obrant a l’expedient el qual posa de 
manifest que “el text refós incorpora un nou traçat del túnel, ja que els estudis 
realitzats permeten assegurar que es l’única possibilitat de traçat existent, si 
meny no  en el tram de RENFE-sortida Sud, i que en el seu dia, a l’hora de 
redactar el projecte constructiu es concretaran les característiques de les 
calçades i de la rotonda d’unió amb la C-245. 
 
 La resta de prescripcions, llevat el número màxim de plantes que es 
negocia amb posterioritat a la resolució ja que era impossible ficar tota 
l’edificabilitat permesa en planta baixa més quatre plantes pis, estan 
incorporades en l’expedient de Text Refós: s’amplien les reserves de zona 
verda. Es defineix i regula la zona 14d ( variant de la que el PGM considera 
14b) establint: l’ocupació màxima en planta baixa, en plantes pis i l’alçada 
reguladora. Es realitza una reserva de sòl per la construcció d’un aparcament 
dissuasiu, i la finca denominada Pinord s’integra dintre de la zona 14d.” 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis de data  23 d’abril de 1999. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria Urbanística i  
la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, la 
Comissió Informativa Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient  
proposa a l'Ajuntament Ple, l'adopció dels següents 
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     ACORDS 
 
 Primer.- Prendre en consideració l’escrit de la Companyia Fecsa-
Enher, en el sentit d’incorporar-lo a l’expedient que es tindrà en compte a 
l’hora de redactar el projecte d’urbanització i el projecte de compensació. 
 
 Segon.- Estimar l’al·legació presentada per la Societat General 
d’Aigües de Barcelona en el sentit d’acceptar les seves recomanacions que es 
tindran en compte a l’hora de redactar el projecte d’urbanització i  el projecte 
de compensació. 
 
 Tercer.- Aprovar el Text Refós de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, per canvi d’ús en el Sector Destraleta de 
Cornellà de Llobregat, l’àmbit del qual esta delimitat per l’avinguda de Can 
Corts, la línia fèrria Barcelona Martorell, el carrer Isaac Peral i el terme 
municipal de Sant Joan Despí. 
 
 Quart.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 
 
 10.- Aprovació del Text Refós del Pla Especial del Sector 
Destraleta. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’expedient incoat per  a l’aprovació del Pla Especial Destraleta 
de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’acord plenari de data 24 de setembre de 1998 d’aprovació 
provisional  i posterior remissió del mencionat expedient a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona , per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Vist l’acord de data 9 de desembre de 1998  de la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, mitjançant el qual se suspèn la tramitació de 
l’aprovació definitiva del Pla Especial de reforma interior el Sector Destraleta, 
en tant no es resolgui definitivament la Modificació del  Planejament General 
Metropolità de 1976 al  mateix àmbit. 
 
 Vist que el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques, en 
data 11 de març de 1999, resol suspendre l’aprovació definitiva de la 
modificació del Pla General Metropolità el sector Destraleta, fins que 
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l’Ajuntament presenti un Text Refós del mateix que incorpori una sèrie de 
prescripcions, a les quals s’haurà d’adaptar el Pla Especial en tràmit. 
 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures de data 14 de febrer d’enguany mitjançant el qual 
posa de manifest que “les modificacions introduïdes a l’expedient del Pla 
Especial aprovat provisionalment, com a conseqüència del nou Text Refós de 
la modificació del Pla General Metropolità, són les següents: 
 

- Ampliació fins a quatre del número d’illes previstes enfront del 
centre comercial degut a la reducció d’alçada de blocs. 

 
- Incorporació de la parcel.la Pinord a la zona 14d-b (remodelació-

habitatge lliure), amb els mateixos drets i obligacions que la 
resta de propietaris. 

 
- Redefinició del traçat del túnel sota la línia del ferrocarril que, 

com a conseqüència dels condicionats existents, és l’única 
possible. La nova ordenació s’ha dissenyat de manera 
compatible amb el futur traçament d’aquesta infraestructura i, a 
l’hora, compatible amb la situació viària existent. 

 
- Qualificar com a zona de Serveis tècnics-Aparcament a la zona 

situada al costat de l’estació del ferrocarril, tal i com indica la 
Comissió d’Urbanisme. 

 
- Redefinició dels sòls qualificats com a zona verda i 

equipaments.” 
 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
      Atès el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria Urbanística i 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les Bases del Règim Local , la 
Comissió  Informativa d'Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial de reforma interior 
al sector Destraleta de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona per la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
contingut dels dictàmens, manifestant que el Ple del 24 de setembre de l’any 
1998, va aprovar provisionalment l’expedient de modificació del Pla General 
Metropolità del sector Destraleta, i va ser l’11 de març de 1999, quan per 
resolució de la Direcció General d’Urbanisme es demana que s’instrumenti un 
Text Refós que justifiqui la congruència de l’ordenació viària proposada en la 
previsió del túnel sota la RENFE, que a la vegada ampliï la reserva viària a tal 
efecte, ampliant la zona verda en 2000 metres, i, a més, preveient una nova 
zona d’aparcament dissuasori, així com una reconsideració de l’ordenació de 
la finca denominada Pinord. 
 
 Així s’ha fet, continua manifestant el Sr. Morlanes, hem tornat a fer 
exposició pública, i el text que proposem que s’aprovi avui incorpora un túnel 
sota la Renfe i per damunt del Metro pel qual transcorreria el traçat de la 
carretera d’Esplugues, i que, d’alguna forma vindria a resoldre la 
incongruència d’aqueix traçat, quasi cercle que dóna a la carretera 
d’Esplugues per arribar al punt al davant d’on el deixa, a l’altura del  carrer 
Joan Maragall. 
 
 Incorporem les zones verdes que se’ns assenyalàvem i plantegem 
l’aparcament dissuasori, d’aquesta forma el traçat del Pla General Metropolità, 
pel que fa al túnel quedaria modificat per l’únic punt que els estudis tècnics 
encarregat demostren que podria arribar a passar. 
 
 Paral·lelament procedim, a la mateixa vegada, a presentar el Text 
Refós del Pla Especial Destraleta, que és producte del consens d’una llarga 
conversa que vàrem mantenir fa uns mesos, l’Alcalde i jo mateix, amb l’ex 
Director General d’Urbanisme, en el sentit de què es fixaven unes altures i 
unes edificacions, a la vegada que uns usos sobretot per a aquells espais, o 
sostres que quedaven sota rasant, pel que fa referència a l’avinguda Maria 
Aurèlia Capmany. 
 
 Dit tot això, ens queda un Pla Especial que preveu un 80% de sòls 
públics, 3.796 metres per a aparcaments, 17.000 per a zona verda, 16.000 per 
a equipaments, 17.000 per a vials, 3.080 de sistema ferroviari, i, 9.776 per 
habitatge, en el que es construiran 308 habitatges, dels quals 116 ho seran en 
règim de protecció i 192 en règim privat i a la vegada està previst una part 
comercial de 8.153 metres. Aquest és un Pla que desgraciadament ha trigat 
molt, la ciutat ho necessita fa molt temps, i esperem i confiem que aquesta 
vegada sigui l’última que passa per aquest Ple.          
 
 
 
 



 38

 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 11.- Aprovació provisional del Pla Especial d’assignació d’usos 
del sub-sector Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 11.- Aprovació provisional del Pla Especial d’assignació d’usos 
del sub-sector Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN  
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial 
d’assignació d’usos del subsector “Ribera-Serrallo”, de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’acord plenari de data 6 d’octubre de 1999 d’aprovació inicial 
de l’esmentat Pla Especial així com la seva publicació en el Butlletí Oficial de 
la Província de Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
en el Periódico, en dates 27-10-99, 11-11-99 i 25-10-99 respectivament, per 
un període d’un mes, havent-se presentat durant aquest termini al·legacions. 
 
 Vist l’edicte de l’esmentat acord, publicat al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 22-12-99 posant en coneixement dels 
interessats per desconeixement del seu domicili habitual, així com dels 
propietaris de les finques dels quals no consten dades, la incoació de 
l’expedient, segons la següent relació: 
 
 Detall notificats: 
 
 Andro Calle, Manuel  
 Bartoli Bernadich, Concepció 
 Barrau Suils, Trinidad 
 Besoli Santuyo, Trinidad 
 Bou Ibañex, Carlos 
 Bou Ibañez, Miguel  
 Comes Miralles, Teresa 
 Contustell Bousqueton, Emilio 
 Corts Forcada, Luis 
 Elias Bertran, Pilar 
 Gallofre Soler, Angela 
 Lazaro Burillo, Carmen 
 Ortiz Merino, María 
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 Romualdo Corman, María 
 Roura Fossa, Emilio 
 Valcacer González, Juan 
 Zabalarde Pérez, Antonio 
 
 Detall de finques: 
 
 Finca núm.   5 de 1.092 m2. 
 Finca núm. 18 de 1.040 m2. 
 Finca núm. 47 de    266 m2. 
 Finca núm. 52 de    711 m2. 
 Finca núm. 57 de 1.203 m2. 
 Finca núm. 64 de    680 m2. 
 Finca núm. 71 de    373 m2. 
 Finca núm. 73 de 5.445 m2. 
 Finca núm. 81 de    227 m2. 
 Finca núm. 82 de    181 m2. 
 Finca núm. 83 de    180 m2. 
 Finca núm. 84 de    179 m2. 
 Finca núm. 85 de    192 m2. 
 Finca núm. 86 de    189 m2. 
 Finca núm. 87 de 1.140 m2. 
 
 Vist que en el termini d’exposició pública s’han presentat les 
al·legacions que tot seguit es relacionen amb indicació de la data de 
presentació i el número de Registre General d’Entrada: 
 

• Sra. Ignacia Jaen Badía, R.G.E. núm. 35.121 de 29 de novembre de 
1999. 

• Sr. Antías Serrano Moreno, R. G. E. núm. 33.959 i 35.133, de 20 de 
novembre de 1999 i de 29 de novembre de 1999, respectivament. 

• Sra. Teresa García Blanch, R.G.E. núm. 35.139, de 29 de novembre 
de 1999. 

• Sr. Vicente Cera Places, R. G. E. núm. 35.140 de 29 de novembre de 
1999. 

• Srs. Luis García Saz i Josefa Saz Gil, R.G.E. núm. 35.141 de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Salvador Maldonado Moliné, R.G.E. núm. 35.142 de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Manuel Fernández Rodríguez, R.G.E. núm. 35.143, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sra. Clotilde González Pérez, R.G.E. núm. 35.144, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sra. Mª del Carmen Sanz Redondo, R.G.E. núm. 35.145, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Pedro Puy Ribó, R.G.E. núm. 35.148, de 29 de novembre de 
1999. 
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• Sr. Amadeu Fuentes Barrau, R.G.E. núm. 35.149, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sra. Carmen Fernández Olivé, R.G.E. núms. 33.819, 34.552 i 
35.154, de 16 de novembre de 1999, del 23 de novembre de 1999 i 
del 29 de novembre de 1999, respectivament. 

• Sr. Juan Guillén García, R.G.E. núm. 35.155, de 29 de novembre 
de 1999. 

• Sra. Antonia Trinquell, R.G.E. núm. 35.167, de 29 de novembre de 
1999. 

• Sra. Trinidad Barrau Suils, R.G.E. núm. 35.168, de 29 de novembre 
de 1999. 

• Sr. Josep Salvadó Colominas, R.G.E. núm. 35.169, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Francisco Mateo Hernández, R.G.E. núm. 35.170, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Magi Besolí Santullo, R.G.E. núms. 34.895 i 35.171, de 25 de 
novembre de 1999 i 29 de novembre de 1999, respectivament. 

• Sr. Lluís Corts Forcada, R.G.E. núm. 35.178, de 29 de novembre de 
1999. 

• Sra. Carmen Lázaro Burillo, R.G.E. núm. 35.182, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sra. Amor Lana Launes, R.G.E. núm. 35.195, de 29 de novembre de 
1999. 

• Sra. Dolors Roura Tibau, R.G.E. núm. 35.197, de 29 de novembre 
de 1999. 

• Sra. Palmira Alcoverro Villanueva, R.G.E. núm. 35.198, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Antonio Moncusí Planas, R.G.E. núm. 35.203, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Juan Petit Morgades i Sra. Maria Luisa Petit Morgades, R.G.E. 
núms. 33.173 i 35.204, de 10 de novembre de 1999 i 29 de 
novembre de 1999, respectivament. 

• Sr. Miguel Bou Ibáñez, R.G.E. núm. 35.205, de 29 de novembre de 
1999. 

• Sr. Manuel Valle López, R.G.E. núm. 35.211, de 29 de novembre de 
1999. 

• Sr. Jesús Ruiz Chinchilla, R.G.E. núm. 35.222, de 27 de novembre 
de 1999. 

• Srs. Vicente Giner García i Antonia Cuello Delgado, R.G.E. núm. 
35.247, de 29 de novembre de 1999. 

• Srs. Alberto Orteu Ramón i Mª Angeles Poch Segura, R.G.E. núm. 
35.254, de 29 de novembre de 1999. 

• Sra. Rosario Gracia Luna, R.G.E. núm. 37.976, de 20 de desembre 
de 1999. 

• Sr. Juan Colominas Arús, R.G.E. núm. 35.451, d’1 de desembre de 
1999. 
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• Sra. María Giner Gracia, R.G.E. núm. 36.108, de 9 de desembre de 
1999. 

• Sr. Julio Ochoa González, R.G.E. núm. 35.299, de 30 de novembre 
de 1999. 

• Sr. González Barrau i otros, R.G.E. núm. 34.560, de 23 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Francisco Ramón Larguier, R.G.E. núm. 35.255 i 558, de 29 de 
novembre de 1999 i 7 de gener de 2000, respectivament. 

• Sra. Ana Maria Ribas Martínez, R.G.E. núm. 32.695, de 5 de 
novembre de 1999. 

• Sr. José Valera Ruiz, R.G.E. núms. 35.266 i 35.366, de 29 de 
novembre de 1999 i 30 de novembre de 1999, respectivament. 

• Societat General d’Aigües de Barcelona, R.G.E. núm. 36.233 de 10 
de desembre de 1999. 

• Sr. Elias Mestres Pey, R.G.E. núm. 35.025, de 26 de novembre de 
1999. 

• Sra. Rosa Concustell Bas, R.G.E. núm. 34.702, de 24 de novembre 
de 1999. 

• Sr. Ignasi Flórez Barrón, R.G.E. núm. 36.335, de 10 de desembre de 
1999. 

• Sra. Tecla Sanz Sacristán, R.G.E. núm. 35.257, de 29 de novembre 
de 1999. 

• Sra. Purificación Manjón Ventura, R.G.E. núm. 35.270, de 29 de 
novembre de 1999. 

• Sr. Francisco Massagé Sala, R.G.E. núm. 2.348, de 26 de gener de 
2000. 

 
 Vist que de les esmentades al·legacions les presentades pels Srs. 
Ignacia Jaen Badia, d’Antias Serrano Moreno, Teresa García Blanch, Vicente 
Cera Places, Luis García Saz i Josefa Saz Gil, Salvador Maldonado Moliné, 
Manuel Fernández Rodríguez, Clotilde González Pérez, Maria del Carmen Sanz  
Redondo, Pedro Puy Ribo, Amadeo Fuentes Barrau, Carmen Fernández Oliver, 
Juan Guillén García, Antonia Triquell, Trinidad Barrau Suils, Josep Salvadó 
Colominas, Francisco Mateo Hernández, Magin Besoli Santullo, Lluís Corts 
Forcada, Carmen Lázaro Burillo, Amor Lana Launes, Mª Dolors Roura Tibau, 
Palmira Alcoverro Villanueva, Antonio Moncusi Plana, Juan Petit Morgades i 
Mª Luisa Petit Morgades, Miguel Bou Ibáñez, Manuel Valle López, Jesús Ruiz 
Chinchilla, Vicente Giner García i Antonia Cuello Delgado, Alberto Orteu 
Ramon i Mª Ángeles Poch Segura, Rosario Gracia Luna, Juan Colominas Arús, 
María Giner García, Francisco Ramon Larguier, Tecla Sanz Sacristán, José 
Valera Ruiz, Purificación Manjón Ventura, María Giner García, són d’idèntic 
contingut i posen de manifest: 
 

• Diuen ser propietaris d’alguna parcel·la de les incloses en el Pla  
Especial. Es reserven la conformitat o disconformitat amb 
superfícies i llindars. 
 

• No formulen cap al·legació. 
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• Consideren que l’Ajuntament ha consentit un trencament del 

principi de repartiment equitatiu de càrregues i beneficis del 
planejament, ja que s’ha permès la consolidació per l’edificació en 
part del sector. 
 

• Consideren que el sòl inclòs en el Pla Especial té la consideració de 
sòl urbà adscrit a sistemes generals. En cap cas, aquest sòl té la 
classificació de sòl no urbanitzable. 
 

• L’Estudi econòmic-financer és insuficient, ja que no conté les dades 
suficients per tal d’acreditar la viabilitat del Pla, no es ponderen els 
costos d’execució ni la forma de finançament del mateix. Manifesta 
que els índexs de plusvàlua aprovats per l’Ajuntament de Cornellà 
per a 1984-86 superaven els 2.650 ptes./m2. Considera que el cost 
d’adquisició del sòl, estimat en 1.075 ptes./m2, és una previsió 
d’espoliació, ja que el valor de repercussió del sòl edificable a 
Cornellà arriba a les 90.000 ptes./m2 sostre. 

 
 En resum manifesten que sostindran tota l’oposició necessària a les 
determinacions del Pla Especial per tal d’obtenir una indemnització ajustada a 
valors reals de mercat. 
 
 Vista l’al·legació del Sr. Julio Ochoa González, en la qual manifesta 
que és l’hereu de la seva mare i de la seva tieta, anteriors propietàries que 
tampoc figuren al Pla Especial, sense formular cap al·legació sinó sol·licitant 
que se’l mantingui informat. 
 
 Vista l’al·legació formulada pel Sr. Jesús González Barral i altres, 
mitjançant la qual sol·licita una entrevista amb el responsable del 
Departament d’Urbanisme. 
 
 Vistes les dues al·legacions formulades per la Sra. Carmen 
Fernández Oliver, mitjançant la qual s’oposa al sistema de valoració de les 
expropiacions utilitzat pel Pla Especial de referència per considerar-lo contrari 
a dret, així com que la finca núm. 20 que figura en el llistat del Pla Especial 
com a propietat, del Sr. Manuel Andro Callen, és propietat seva, aportant títol 
de propietat, sense plànol d’emplaçament, corresponent a Eduardo Fernández 
Piñeiro. 
 
 Vista l’al·legació formulada pel Sr. Antías Serrano Moreno 
mitjançant la qual posa de manifest que la finca núm. 30 de l’esmentat Pla 
Especial és de la seva propietat i aporta títol de propietat i que la finca núm. 
88 no és de la seva propietat, en contra del que es dedueix al Pla Especial. 
 
 Vista l’al·legació formulada pel Sr. Magí Besolí Santullo segons la 
qual s’oposa al sistema de valoració de les expropiacions utilitzat en el Pla 
Especial per considerar-lo contrari a dret. 
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 Vista l’al·legació formulada pel Sr. Joan Petit Morgades manifestant 
que tant la finca 18 com la 19 són propietat de Juan i Maria Luisa Petit 
Morgades, sense aportar títol de propietat, però sí plànol i les dades registrals. 
 
 Vista l’al·legació presentada per Francisco, Fernando i Jaime Ramón 
Larguier, mitjançant la qual manifestant ser copropietaris d’una parcel·la de 
2.751,36 m2, no aportant plànol d’emplaçament ni títol de propietat. 
 
 Vista l’al·legació formulada per la Sra. Ana María Ribas Martínez, 
manifestant que la finca núm. 38 és propietat seva i del Sr. Vicente Cera 
Places i que la número 37 és propietat integra del Sr. Vicente Cera Places, 
aportant escriptura de propietat. 
 
 Vista l’al·legació del Sr. José Valera Ruiz i germans, manifestant que 
són els hereus del seu pare Miguel Daniel Valera Nova, propietari d’una finca 
de 369,3 m2 en el camí del Malecón. 
 
 Vista l’al·legació de la Societat General d’Aigües de Barcelona, 
mitjançant la qual posa de manifest que el Pla ha de respectar les 
instal·lacions, concessions i equipaments ubicats en el sector núm. 2, 
especialment els pous denominats Cornellà-14 i Cornellà 15, per tal de 
garantir l’aprovisionament d’aigua potable al municipi de Barcelona i entorn. 
 
 Vista l’al·legació formulada pels Srs. Elias i Francisca Mestres Pey, 
per la qual manifesten la seva disconformitat amb el valor del sòl en el Pla a 
efectes de valorar la seva viabilitat i amb l’equiparació amb el sòl no 
urbanitzable a efectes d’edificabilitat i consideren que no és procedent la 
reducció d’edificabilitat en l’ús esportiu al marge del Pla General Metropolità 
de 1976, ja que no ha de ser inferior a aquella que s’estableix pels sòls urbans. 
 
 Vista l’al·legació formulada per la Sra. Trinidad Barrau Suils 
oposant-se al sistema de valoració de les expropiacions utilitzats en el Pla 
Especial, per considerar-lo contrari a dret. 
 
 Vista l’al·legació formulada per la Sra. Rosa Concustell Bas, 
oposant-se al sistema de valoració de les expropiacions utilitzats en el Pla 
Especial per considerar-lo contrari a dret i manifestant plena disposició per tal 
que els topògrafs procedeixin a la delimitació exacta de la finca. 
 
 Vista l’al·legació formulada pel Sr. Ignasi Flórez Barrón, en 
representació del Grup Municipal EUiA, manifestant-se contraria a la política 
urbanístic d’expansió permanent i a favor de mantenir la zona en agricultura 
periurbana i ecològica, proposant iniciar un procés per a la requalificació 
d’aquest espai com a zona agrícola a incloure en el Parc Agrari del Baix 
Llobregat. 
 
 Vista l’al·legació formulada pel Sr. Francisco Massagué Sala, 
mitjançant la qual posa de manifest que és copropietari amb la seva germana 
Mª Mercedes de la finca núm. 2, la qual està ocupada en la seva pràctica 
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totalitat per instal·lacions esportives anteriors al Pla General Metropolità de 
1976, així com la improcedència de ser inclosos en el Polígon 2 ja que es tracta 
d’equipaments esportius en funcionament i sol·licita la seva inclusió en el 
Polígon 1, manifestant disconformitat amb el contingut de l’estudi econòmic 
financer. 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 17 de febrer de 2000, en relació a les 
al·legacions presentades durant el termini d’informació pública de l’expedient 
del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector “Ribera-Serrallo” de Cornellà 
de Llobregat, segons el qual “Com a resultat de l’informe de les al·legacions 
realitzat pel senyor J. A. Marín Sánchez, com a tècnic redactor de l’expedient 
del Pla Especial en tràmit (informes que es notificaran individualment), a 
judici del tècnic signat es proposa estimar parcialment les següents 
al·legacions: 
 
 N’hi ha 38 al·legacions d’idèntic contingut, redactades pel mateix 
advocat i que en realitat son econòmiques (“sostindran tota l’oposició 
necessària a les determinacions del Pla per tal d’obtenir una indemnització 
ajustada a valors reals de mercat”), presentats per: Ignacia Jaen Badia (finca 
64); Antias Serrano Moreno (finques 30 i 47); Teresa García Blanc (no indica 
finca); Vicente Cera Places (finques 37 i 38); Luis García i Josefa Sanz Gil 
(finques 39 i 40); Salvador Maldonado Moliné (finca 31); Manuel Fernández 
Rodríguez (finca 23 i 25); Clotilde González Pérez (finca 26); Maria del Carmen 
Sanz Redondo (finca 34); Pedro Puy Ribó (finca 36); Amadeo Fuentes Barrau 
(finca 44); Carmen Fernández Oliver (finca 20); Juan Guillén García (finca 62); 
Antonia Triquell (finca 28); Trinidad Barrau Suils (finques 50-60-70); Josep 
Salvadó Colominas (finca 29); Francisco Mateo Hernández (finca 21); Magin 
Besoli Santullo (finca 49); Luis Corts Forcada (finca 58); Carmen Lázaro 
Burillo (finca 43); Amor Lana Launes (finca 63); Maria Dolors Roura Tibau 
(finca 42); Palmira Alcoverro Villanueva (finca 41); Antonio Moncusi Plana 
(finca 17); Juan Petit Morgades i Mª Luisa Petit Morgades (finques 18 i 19); 
Miguel Bou Ibáñez (finca 16); Manuel Valle López (no indica finca); Jesús Ruiz 
Chinchilla (finca 59 i 61); Vicente Giner García i Antonia Cuello Delgado 
(finques 45-48- 85); Alberto Orteu Ramon i Mª Angeles Poch Segura (finca 56); 
Rosario Gracia Luna (finca 31); Juan Colominas Arús (finca 14); Maria Giner 
García (finca 86); Francisco Ramon Larguier (no indica finca); Tecla Sanz 
Sacristán (finca 72); José Valera Ruiz (finca 83); i Purificación Manjon Ventura 
(no indica finca); incrementant, a efectes d’estudi de vialitat, el valor del sòl 
fins a les 1850 ptes./m2, amb la finalitat d’equiparar-los als valors convinguts 
lliurament entre l’administració i propietaris afectats per l’execució del vial 
límit de Cornellà, ja que haurà de ser l’expedient d’expropiació on es formulin 
les al·legacions oportunes en relació al preu. Per altra part els canvis de 
titularitat, que al·leguen alguns d’ells, han d’estar acreditats i entregats en el 
Departament Administratiu d’Urbanisme. 
 
 A l’al·legant Julio Ochoa González, no es possible situar l’hi la finca 
amb exactitud amb les dades que proporciona, i tampoc figura en la llista de 
propietaris del sector, per tant haurà de presentar la documentació 
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acreditativa en el Departament administratiu d’Urbanisme, perquè quan es 
realitzi el plànol topogràfic per l’expedient d’expropiació es pugui concretar 
l’emplaçament de la parcel·la. 
 
 De l’al·legant Carmen Fernández Oliver (finca 20), que presenta 
dues al·legacions independents, incloent, a efectes d’estudi de la vialitat de 
l’actuació, una previsió de costos d’indemnització per supressió de cultius i 
altres drets indemnitzables, així com incrementar el valor del sòl fins a les 
1850 ptes/m2. La finca número 20 figura a nom de Manuel Andro Callen, per 
tant l’al·legant haurà d’acreditar la seva titularitat, presentant en el 
Departament administratiu d’Urbanisme la documentació que l’acrediti, i la 
situació exacta de la finca, per poder corregir-la a l’hora d’iniciar l’expedient 
d’expropiació. 
 
 De l’al·legant Antias Serrano Moreno (finca 30 i altre); corregint la 
titularitat de la finca 88 i comunicar-l’hi que haurà d’aportar plànol 
d’emplaçament de les dues finques per situar-les perfectament i acreditar el 
seu dret. 
 
 De l’al·legant Magi Bessoli Santullo (finca 49), en el sentit 
d’incloure, a efectes d’estudi de la vialitat de l’actuació, una previsió de costos 
d’indemnització per supressió de cultius i altres drets indemnitzables, així com 
incrementar el valor del sòl fins a les 1850 ptes./m2, per tal d’equiparar-los 
als valors pagats per l’execució del vial límit de Cornellà. 
 
 De l’al·legant Joan Petit Morgades (finques 18 i 19), en el sentit de 
corregir la titularitat de la finca 18, però ha d’aportar la documentació 
acreditativa de la mateixa al Departament administratiu d’Urbanisme de 
l’Ajuntament. 
 
 Als l’al·legants Francisco Fernando i Jaime Ramon Larguer, en el 
sentit de què per poder reconèixer la propietat de les parcel·les 56 i 57 hauran 
d’acreditar-la davant el Departament d’Urbanisme. 
 
 De l’al·legant Ana Maria Ribas Martínez (finques 37 i 38), en el 
sentit de modificar la relació de propietaris, d’acords amb l’escriptura 
presentada. 
 
 A l’al·legant José Valera Ruiz i germans, en el sentit de requerir-lo 
per que declari i acrediti la seva titularitat davant el Departament 
d’Urbanisme. 
 
 De l’al·legació d’Aigües de Barcelona, en el sentit de respectar les 
seves instal·lacions, ja que el Pla Especial no pretén suprimir pous de captació 
ni les conduccions de qualsevol tipus, es el projecte d’ordenació de la zona 
(urbanització) el que haurà de compatibilitzar-los, ja sigui mantenint-los en el 
seu estat actual, ja sigui relocalizant les conduccions pels espais d’ús públic. 
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 De l’al·legant Elias i Francisca Mestres Pey (finca 12), inclouint, a 
efectes d’estudi de viabilitat de l’actuació, una previsió de costos 
d’indemnització per supressió de cultius i altres drets indemnizables, així com 
incrementar en el mateix sentit el valor del sòl fins a 1850 ptes./m2, ja que la 
valoració pormenoritzada de cada finca es farà en l’expedient d’expropiació. 
 
 De l’al·legant Trinitat Barrau Suils (finques 50,60 i 70), parcialment 
en el sentit d’incloure, a efecte d’estudi de la vialitat de l’actuació, una previsió 
de costos d’indemnització per supressió de cultius i altres drets 
indemnizables, així com incrementar en el mateix sentit el valor del sòl fins a 
les 1850 ptes./m2. Per equipar-lo amb altres actuacions recents de 
l’administració. 
 
 De l’al·legant Rosa Concustell Bas (finca 51), en el sentit d’incloure, 
a efecte d’estudi de viabilitat de l’actuació, una previsió de costos 
d’indemnització per supressió de cultius i altres drets indemnitzables, així com 
incrementar en el mateix sentit el valor del sòl a 1850 ptes./m2, però haurà 
d’aportar el títol de propietat per poder reconèixer el canvi de propietari. 
 
 De l’al·legant Francisco Masagué Sala (finca 2), parcialment en el 
sentit d’incloure, efectes d’estudi de la viabilitat de l’actuació una previsió de 
costos d’indemnització per supressió de cultius i altres drets indemnitzables, 
així com incrementar, en el mateix sentit, el valor del sòl a 1.850 ptes./m2, tot 
i que el valor del sòl d’expropiació no és una dada determinant del Pla 
especial. També se li reconeix en la part de la finca de la seva propietat que el 
Text Refós del Pla General Metropolità qualifica d’equipaments existents (clau 
7 a), mantenir-la com a equipament privat existent, amb l’ús esportiu. 
 
 L’al·legant Jesús González Barral i altres no figura en la relació 
d’afectats, per tant haurà d’acreditar la seva titularitat amb la documentació 
que ho acrediti. 
 
 L’al·legació presentada pel senyor Ignasi Flores Barrón, en 
representació d’Esquerra Unida i Alternativa (EUiA) i del seu grup municipal, 
que es manifesta contrari a la política urbanística d’expansió i, a favor de 
mantenir la zona en agricultura periurbana i ecològica i, que proposa iniciar 
un procés per la requalificació d’aquest espai, com a zona agrícola, a incloure 
en el Parc Agrari del Baix Llobregat. Oblida que el Pla especial no es 
l’instrument apropiat ja que tan sols es limita a executar les previsions del Pla 
General Metropolità vigent i, no és possible executar les previsions 
edificatòries del PGM-76 en termes de densitat de població i, en canvi, 
abandonar-lo en tot allò que fa referència als sòls necessaris per tal de dotar-
los d’equipaments. Per tant, es proposa no prendre en consideració la citada 
al·legació, ja que el seu contingut es més de caràcter polític que tècnic. 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 21 de febrer de 2000, en relació a 
l’expedient del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector “Ribera-Serrallo”, 
de Cornellà de Llobregat, de promoció pública i redactat per l’Arquitecte Sr. 
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José Antonio Marín Sánchez, segons el qual com a conseqüència de les 
al·legacions formulades en el termini d’exposició pública s’augmenta el valor 
de referència per valorar el preu del sòl fins a la xifra de 1.850 pessetes/m2, 
es crea una partida nova per cobrir les possibles indemnitzacions per collites i 
pèrdues i una altra per rescissió de possibles arrendataris. S’ha corregit les 
propietats de les finques 18, 37, 38 i 88, ja que de totes les reclamacions per 
canvi de titularitat és l’única acreditada, però deixant constància que serà el 
projecte d’expropiació el que farà la relació definitiva de béns i drets afectats. 
 
 Són modificacions de detall, conseqüència de les al·legacions 
acceptades, que impliquen modificar la Memòria del Pla Especial i els plànols 
número 5 (titularitat parcel·les existents) i número 6 (usos de parcel·les 
existents), número 7 (assignació d’usos) i número 8 (delimitació polígon 
d’expropiació). 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Vist l’informe emès per la Secretària General de l’Ajuntament, 
número 12/2000 de data 23 de febrer. 
 
 Vist l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l’aprovació dels Plans Especials. 
 
 Vist l’article 105 de la Llei 4/1999, de 13 de gener, de modificació 
de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures, proposa l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici la redacció del punt setè de la memòria 
del Pla Especial pel que fa el Polígon 1 en el sentit d’especificar que el sistema 
d’actuació que s’estableix és el de cooperació. 
 
 Segon.- Estimar les al·legacions formulades pels Srs. Joan Petit 
Morgades, Ana Maria Ribas Martínez i Antías Serrano Moreno, propietaris de 
les finques 18, 37 i 38, i 88, respectivament, corregint la propietat de les 
mateixes. 
 
 Tercer.- Estimar l’al·legació formulada per la Societat General 
d’Aigües de Barcelona, en el sentit de respectar les seves instal·lacions, ja que 
el Pla Especial no pretén suprimir pous de captació ni les conduccions de 
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qualsevol tipus, és el projecte d’ordenació de la zona (urbanització) el que 
haurà de compatibilitzar-los, ja sigui mantenint-los en el seu estat actual, ja 
sigui relocalitzant les conduccions pels espais d’ús públic. 
 
 Quart.- Estimar parcialment les al·legacions presentades pels Srs. 
Ignacia Jaen Badia; Antias Serrano Moreno; Teresa García Blanc; Vicente Cera 
Places; Luís García i Josefa Saz Gil; Salvador Maldonado Moliné; Manuel 
Fernández Rodríguez; Clotilde González Pérez; Maria del Carmen Sanz 
Redondo; Pedro Puy Ribo; Amadeo Fuentes Barrau; Carmen Fernández Oliver; 
Juan Guillén García; Antonia Triquell; Trinidad Barrau Suils; Josep Salvadó 
Colominas; Francisco Mateo Hernández; Magin Besoli Santullo; Luis Corts 
Forcada; Carmen Lázaro Burillo; Amor Lana Launes; Maria Dolors Roura 
Tibau; Palmira Alcoverro Villanueva; Antonio Moncusi Plana; Juan Petit 
Morgades i Mª Luisa Petit Morgades; Miguel Bou Ibáñez; Manuel Valle López; 
Jesús Ruiz Chinchilla; Vicente Giner García i Antonia Cuello Delgado; Alberto 
Orteu Ramon i Mª Angeles Poch Segura; Rosario Gracia Luna; Juan 
Colominas Arús; Maria Giner García; Francisco Ramon Larguier; Tecla Sanz 
Sacristán; José Valera Ruiz; Purificación Manjón Ventura; Elias i Francisca 
Mestres Pey; i Rosa Concustell Bas; complementant l’estudi econòmic-financer 
de la memòria amb una partida per previsió de costos d’indemnització per 
supressió de cultius i altres drets indemnitzables, així com incrementant el 
valor del sòl en 1.850 ptes/m2., i introduint els costos que es derivaran de la 
implantació dels equipaments i la urbanització dels espais lliures. 
 
 Cinquè.- Estimar parcialment l’al·legació formulada pel Sr. 
Francisco Massagué Sala; introduint en el estudi econòmic-financer de la 
memòria una partida per previsió de costos d’indemnització per supressió de 
cultius i altres drets indemnitzables, així com incrementar el valor del sòl en 
1.850 ptes/m2, així com incloent la part de la finca de la seva propietat 
qualificada com a 7a dintre de la illa d’equipament privat. 
 
 Sisè.- Desestimar l’al·legació formulada pel Sr. Ignasi Flórez Barrón, 
en representació del grup municipal Esquerra Unida i Alternativa (EUiA), pels 
motius assenyalats en l’informe emès en data 17 de febrer de 2000 per la Cap 
del Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, reproduït 
en la part expositiva del present acord. 
 
 Setè.- Requerir als Srs. Julio Ochoa González; Jesús González 
Barral; Carmen Fernández Oliver; Antías Serrano Moreno; Joan Petit 
Morgades; Francisco, Fernando i Jaime Ramon Larguier; José Valera Ruiz i 
germans; i Rosa Concustell Bas, així com a la resta de propietaris per tal que 
presentin la documentació acreditativa de la seva titularitat. 
 
 Vuitè.- Aprovar provisionalment el Pla Especial d’assignació d’usos 
del subsector “Ribera-Serrallo”, de Cornellà de Llobregat. 
 
 Novè.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim d’un mes des de la data d’aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
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 Desè.- Notificar els presents acords als interessats pel seu 
coneixement i efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
contingut del dictamen, manifestant que es procedeix a l’aprovació provisional 
que esperem que sigui l’últim dels passos que donarem en l’aprovació d’aquest 
Pla, tan important per a la ciutat. A la vegada que es procedeix a l’aprovació 
provisional, es procedeix a incorporar o a no incorporar les diferents 
al·legacions que al Pla s’han produït durant el període d’exposició pública. 
 
 En concret, han estat 55 al·legacions, que fonamentalment són 
al·legacions de tipus econòmic en el sentit de demanar major preu en  una 
hipotètica expropiació. En aquest moment processal, no procedeix parlar de 
preu, per tant, d’alguna manera no es tenen en compte, llevat d’allò que es 
refereix al següent: nosaltres com vàrem comentar al seu dia, vàrem agafar 
com a valor de referència, el que es va utilitzar pel vial Llobregat, van haver 
negociacions i acords successius, i al final aqueixos acords successius van 
fixar el valor en 1.850,- pessetes, i procedim de “motu propi”, per així dir-ho, a 
revisar el valor del metre quadrat susceptible d’expropiació fins a les 1.850,- 
pessetes. 
 
 En la línia d’aclarir el Pla que, en cap cas pretén danyar interessos 
de tercers, matisar que els valors dels béns i/o drets sobre sòl no estan 
recollits en les 1.850,- pessetes, un exemple típic són els arbres fruitals, a 
l’aprovació provisional s’assenyala que aquests béns sobre el sòl seran valorats 
a part. 
 
 També es contempla en l’esmentat Pla una estimació del valor dels 
equipaments que es té per objectiu construir, fixant-se en 1.500.000.000,- de 
pessetes, i es contesta a una al·legació d’un propietari que formula que la seva 
propietat hauria d’estar incorporada al polígon de les activitats consolidades, 
en aquest cas un equipament esportiu privat, i se li contesta a aquest 
propietari que part d’aquesta propietat que al seu dia es va qualificar com 
equipament existent se li dóna al propietari la raó i pel que fa a la resta no. 
 
 Dins d’aquest procés de diàleg que ha hagut amb els propietaris 
hem rebut durant aquests mesos pràcticament a tots els propietaris o als seus 
representants. També queda clar en l’aprovació provisional que la 
urbanització, i per tant les càrregues que s’hi deriven pel que fa al polígon on 
en aquest moment hi ha un equipament esportiu, no està imputada ni 
repartida, i que quan es produeixi aqueixa urbanització haurà de ser repartida 
d’acord amb les propietats que cada propietari té. 
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 Hi ha una al·legació del Grup Esquerra Unida i Alternativa que 
lògicament en un procés formal no es contesta perquè no procedeix contestar 
jurídicament a allò que és una al·legació política, però sí que haig de dir en 
aquest Ple que lògicament com ja sabeu no compartim el fons de la vostra 
argumentació i pel que recull l’al·legació tampoc la forma. El Tinent d’Alcalde 
d’Urbanisme mai ha dit que farem la segona instal·lació mundial. Vaig dir que 
hi haurien dues instal·lacions d’alt rendiment de tennis, una en Chicago i una 
altra a Cornellà, no vaig dir que aquesta zona serà la segona del món, en cap 
cas. 
 
 I finalment he de dir que creiem sincerament que el 
desenvolupament que fem de l’equipament era el que preveia el Pla General 
Metropolità, que dotarem d’uns bons equipaments esportius a la ciutat, que la 
utilització que es farà d’aqueix territori no reduirà la nostra qualitat medi 
ambiental, sinó que és possible que fins i tot, en algun cas s’incrementi, i que 
no estem d’acord en què la reserva alimentaria de Cornellà sigui aqueixa zona, 
perquè si aqueixa fos la reserva alimentaria de Cornellà els més de 82.000 
ciutadans i ciutadanes que vivim aquí certament ho tindríem complicat.  
 
 A partir d’aquí dir i cridar l’atenció sobre un tema:  parlant amb tots 
els propietaris hem detectat un perillós intent d’especulació, hi ha alguns 
propietaris que han comprat molt recentment quan ja es coneixia la intenció 
d’aquest Ajuntament de tirar endavant aquest Pla d’Equipaments i que 
aqueixos mateixos propietaris pretenen que es pagui aqueix sòl que és 
d’equipament i que no contribueix en Contribució Territorial Urbana,  sinó que 
contribueix en rústica, però pretenen obtenir uns preus molt alts, i crec que 
han de saber que per part de l’Ajuntament arribarem fins al final perquè 
aqueix procés d’especulació no es consolidi a costa dels impostos que paguen 
tots els ciutadans/nes  de Cornellà. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que,  en relació a l’exactitud de les 
paraules que recull en les seves al·legacions, pel que fa a si era la segona, o, 
era la segona que hi hauria després de Chicago, que la diferència no és molta, 
i el que vol dir és que serà la segona del món, i que necessitat per a Cornellà 
en absolut. Però independentment d’això, que per a mi no té més importància, 
però sí que ho té l’altre el fet de si això millorarà ambientalment, o no, la 
nostra ciutat. Posar més asfalt, anar eliminant constantment zones verdes, 
zones agrícoles, zones permeables, encara que quedi més bonica, encara que 
quedi d’altra manera, en absolut millora l’entorn ambiental. 
  
 Dir que aquesta és una qüestió molt important per a Cornellà, ho és 
segons des de quin punt de vista, perquè també és important, i en les pròpies 
al·legacions ho dèiem, una ciutat equilibrada, que tingui de tot, una economia 
diversificada, una sèrie d’activitats diversificades, i en absolut pretenem dir en 
les al·legacions que aquesta sigui la reserva alimentària. Allò que diem, com 
diu un dels punts de la Llei de Sostenibilitat o dels acords de sostenibilitat és 
que sempre que sigui possible, ens hem de dotar de recursos els més propers 
possibles, i tota una sèrie de qüestions que estan recollides en les al·legacions. 
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Creiem que això és un primer pas per acabar d’asfaltar tot el que queda i de 
sepultar sota l’asfalt tot el que queda sense asfaltar a Cornellà, i això sí que té 
repercussions pel futur de la societat civil d’aquesta ciutat, des de tots els 
punts de vista, cultural, històric, tot això són qüestions que tenen valors, no 
solament té valor el diner, l’especulació i el poder fer. 
 
 I, després, fins i tot faria una pregunta diferenciant, perquè hi ha 
dos tipus d’equipaments, un de caràcter públic, d’iniciativa municipal com és 
el pavelló polisportiu i la piscina, i un altre de caràcter esportiu, però privat, i 
pregunto: quan s’entri en el procés d’expropiació, s’expropia també la part que 
després la Federació Catalana de Tennis tindrà com una entitat privada? I, es 
pagarà al mateix preu?. Independentment de tot això, jo dic que això és un 
problema que afecta a tot Cornellà i que això s’hauria de debatre d’una forma 
més àmplia encara que aquí representem a tots els que ens van votar.  
 
 Això és una qüestió que té una importància extraordinària també 
pel futur de Cornellà, i parlem de coses concretes que es poder fer en aqueix 
lloc, a part de la qüestió, que ja diem marginal des del punt de vista alimentari 
o agrícola, també se li poden donar altres usos que suposin al mateix temps 
ingressos, com pot ser una granja escola, o una sèrie de coses que s’hauria 
d’estudiar i que no es pensa  en elles. Després diem que es busqui per al 
pavelló  polisportiu una altra alternativa, en altre lloc. I pel que fa a la piscina, 
tenim una piscina de 50 metres amb mides olímpiques infra-utilitzada ja que 
durant 9 meses està tancada, perquè està descoberta. Si es fes un estudi i un 
pressupost de cobrir-la i de millorar els vestidors, amb el solàrium que té, i  si 
és precís incorporar per fer algunes altres piscines d’un altre ús, això seria 
infinitament més econòmic, i a més no ocuparíem un nou sòl. No m’heu de dir 
que no, perquè només el preu de fer el vas de la piscina i a més el preu 
d’aqueix terreny que s’ocuparà. Per tant, continuo mantenint que això és 
quelcom que requereix un estudi molt més a fons, una participació major, i el 
veure si l’evolució de Cornellà ha de ser que demà tot quedi sota l’asfalt, i que 
diguem, ¡mira, aquí va haver!. 
 
 I també recordar que en les al·legacions hi ha tres elements 
fonamentals, d’una banda, aquest Ajuntament es va adherir a la Carta 
d’Aalborg, això ho veurem després, perquè jo faig una pregunta que ara 
sembla ser que s’ha demostrat que es va aprovar aquí, però no s’han fet els 
tràmits malgrat el temps transcorregut. Segon, ens adherim a la xarxa de 
ciutats  sostenibles, i a més, també, a la xarxa de ciutats educadores. Això té 
components realment de sostenibilitat i d’educació ciutadana en tots els 
sentits i de participació, i nosaltres si això no es té en compte, demanarem a 
aquest Ajuntament, i sinó ho farem pel nostre compte el que els fòrums o 
organismes que controlen això, els farem saber que Cornellà no compleix amb 
allò que ha signat, amb allò que suposa cadascun d’aqueixos fòrums. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que molts dels arguments 
que nosaltres fem servir per justificar el nostre vot, estan recollits ja per EUiA, 
de fet ens sentim representants pels  arguments del company Flórez. Nosaltres 
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considerem que és discutible, i en aquest sentit divergim d’EUiA,  entenem que 
Cornellà necessita un pavelló polisportiu i una piscina, i de fet, el dia que es 
va fer l’aprovació dels pressupostos ja vam dir que votàvem en contra d’aquella 
partida d’inversions, però volíem deixar clar que veiem amb bons ulls que 
l’Ajuntament fes aquest esforç per tenir un pavelló i una piscina.  
 
 Però, demanem, demanàvem que aquí ens aturéssim, és a dir, fa 
trenta anys i fa quaranta anys, fa quaranta anys poquíssimes persones, fa 
trenta anys, algunes, i ha anat creixent, hi havia qui mantenia que les pedres 
històriques s’havien de defensar i que s’havia de mantenir el patrimoni històric 
arquitectònic. Aleshores hi havia força gent, i algunes fins i tot d’esquerres, 
que consideraven que era una reivindicació pueril, burgeseta, etc. i avui dia 
qui gosaria a dir que el patrimoni històric no s’ha convertit en una bandera, 
justament, d’aplicació d’una política progressista per part dels ajuntaments,? 
és a dir, reclamar ara, nosaltres el manteniment de la zona agrícola per 
finalitats educatives, terapèutiques; per exemple hi ha ciutats, Sevilla, 
Terrassa, que estan tirant endavant, permeteu-me la caricatura, en lloc de 
repartir Prozac, doncs, utilitzen teràpies de treballs agrícoles a les ciutats. 
 
 Són qüestions de tipus educatius, evidentment, no es tracta de 
parlar d’economia, es tracta de parlar de sostenibilitat, d’educació ambiental, 
es tracta del futur, nosaltres, és lògic que des de l’any 2000 i si voleu des de 
l’oposició ens preocupi pensar que si calen ics metres per fer dues 
instal·lacions que considerem que són necessàries es vagi a arrasar-ho tot, és 
a dir, crec que, per exemple, avui dia amb els mitjans de comunicació que hi 
ha un centre d’alt rendiment pot ser construït perfectament a Collbató, on el 
terreny segur que no té el valor relatiu que té per a nosaltres i per a la gent 
que ve al darrera nostre. En canvi, aquí a Cornellà pot haver-hi els 
equipaments  estrictament necessaris per augmentar la nostra qualitat de vida 
directa, i per augmentar la qualitat de vida directa, com a mínim, val la pena 
considerar la possibilitat de discutir si s’han de mantenir ics hectàrees, 
poques de terreny agrícola, és a dir, considerar el terreny agrícola com un bé 
cultural, com part del patrimoni històric, evidentment en forma de carxofera i 
no pas en forma de pedra.  
 
 Nosaltres demanàvem, ja fa temps, un debat profund en aquest 
sentit i si aleshores calia tirar endavant quan hi considerem que sí que s’han 
de fer dues instal·lacions necessàries per a la ciutat, doncs es fa un esforç per 
expropiar aquests terrenys, i es tira endavant aquests dos projectes, però, 
perquè hem d’hipotecar el futur?. Com a mínim hem de deixar la porta oberta 
a un debat en aquest sentit, si del problema estrictament d’interessos dels 
parcel·listes, que són un centenar, més o menys i acceptant que pugui haver 
operacions especulatives que desconec, però m’ho crec, no tinc perquè no 
creure- m’ho, perquè evidentment ja sabem com funcionen les coses. 
 
  Tot i amb això són ciutadans que crec que hagués estat bé que se’ls 
hagués explicat que el seu esforç, o el seu sacrifici, la seva pèrdua sigui 
econòmica o sentimental té molt a veure amb un bé col·lectiu i amb un bé de 
futur, i això crec que no s’ha fet. La relació no té perquè ser només ciutadà-
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govern, és a dir una relació gairebé administrativa i a més a més, fer viure a la 
ciutadania en general aquest projecte, perquè afecta molts metres quadrats i 
en canvi per fer aquestes dues instal·lacions es requereixen molt menys 
metres quadrats, i és això el que no entenem. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert  Parramon. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup encara no 
coneix a fons el projecte, tot i que sap que ja està bastant endegat, i algun dia 
l’ensenyaran, però creu que són instal·lacions necessàries per a Cornellà i 
estan a favor. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per dir que suposa que estar a l’oposició significa això, estar d’acord amb que 
s’han de fer els equipaments però no estar d’acord on. Si s’han de fer, i estem 
tots d’acord, i allò que és més important la ciutadania de Cornellà està d’acord 
perquè així ho va votar en un programa al qual van donar suport 
majoritàriament al seu dia, fer un polisportiu com mereix una ciutat com la 
nostra, si tenim una imperiosa necessitat d’instal·lacions d’aigua, una coberta 
i una altra descoberta, necessitem un conjunt d’hectàrees, i crec que una 
ciutat com Cornellà ja no està en el temps en el que tot es feia  amb poca 
qualitat i que s’haurà de fer amb qualitat. 
 
 A mi, assenyala, m’agradaria escoltar alguna proposta d’ubicació 
alternativa, nosaltres no hem trobat cap altra. Si es vol fer una piscina coberta 
perquè els nostres nens no hagin d’anar a Sant Joan Despí a la piscina, entre 
d’altres coses, perquè tenim el drama aquest avui, de què van a Sant Joan 
Despí o a Esplugues perquè no tenim suficient capacitat en aigua coberta, o 
gent gran o no tan gran que necessita rehabilitació nedant, s’ha de fer. 
 
 És una necessitat social, no se l’ha inventat ningú, tant la piscina 
coberta com una bona piscina descoberta, on la gent de Cornellà, sobretot la 
més humil que és la que no pot anar-se a la platja ni a cap lloc a l’agost, sinó 
que s’ha de quedar aquí, pugui accedir a un nivell de gaudiment i d’oci el més 
alt i igualitàriament possible. A  mi em xoca, que es defensi tant que hi hagi 
un conjunt de propietaris privats que tinguin uns horts o unes zones d’aquest 
tipus quan allò que estem plantejant nosaltres és que tota la ciutat tingui un 
equipament, em xoca aquest estar en contra del que té valor, a allò que es 
dóna valor és l’ús privatiu d’una sola persona o d’un conjunt reduït de 
persones, en canvi un bé públic és allò que poden utilitzar tots, per tant, en 
aquest cas no compartiria, Sr. Flórez, aqueixa reflexió. Crec que hi ha molt 
prejudici en la intervenció que fas, perquè jo no sé encara, i tinc la 
responsabilitat de tirar aquest projecte endavant, quant ciment hi haurà,  
quant verd i quants arbres. Potser hi hauran més arbres que ara en aqueixa 
zona. I més cotxes, indica el Sr. Flórez. 
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 Contesta el Sr. Morlanes, cotxes hi ha molts, però, prejutjar que hi 
haurà ciment, quan potser hi haurà més arbres que ara una bona zona verda, 
i, sobretot, quan hi haurà un equipament a l’abast de tots. 
 
            Quant a la segona qüestió,  també crec que és un prejudici dir que 
la Federació Catalana de Tennis tindrà un sòl que comprarà l’Ajuntament i el 
cedirà. Això jo no ho sé, i me n’alegro que hagi algú qui ho sàpiga. Potser el 
que farà és comprar sòl  i per tant l’Ajuntament de Cornellà l’únic que farà és 
observar com els privats fan una operació de compra-venda que ells vulguin. 
Per tant  en aquest moment el que toca és estar a favor o en contra de què es 
faci l'equipament, i crec que la ciutadania de Cornellà té dret a saber qui està 
a favor de què es facin aquests equipaments i qui està en contra perquè això 
és el que estem decidint avui, espereu a què tinguem el projecte per discutir-
lo, avui el que aprovem és el planejament perquè sigui possible fer-lo. 
 
 Ni està decidida la forma de gestió, ni està decidit quant ciment 
anirà, ni quants arbres, ni quant verd; l’únic que està decidit és allò que va 
donar suport la majoria de ciutadans/nes de Cornellà, i també la majoria de 
grups d’aquest Consistori, que s’ha de fer un equipament que la ciutat 
necessita. 
 
 Crec que és important que tots sapiguem que tot el tràmit s’està 
fent amb exquisidesa, i això ho dic fonamentalment atenent una preocupació 
expressada pel Portaveu d’ERC. Al seu dia nosaltres vam dir que rebríem un a 
un als propietaris/es, i ho hem fet, però no perquè ho manava la Llei, sinó 
abans perquè tinguin temps de conèixer els seus drets i conèixer allò que 
l’Ajuntament de Cornellà farà. Vull dir al Portaveu d’ERC, que hem ensenyat 
als propietaris allò que farem, en un dibuix lògicament inicial, no tenim el 
projecte, però els hem ensenyat els primers plans als propietaris, i els hem dit 
quins eren els seus drets, i no hem tingut empatx de millorar el preu  perquè 
hem pensat que així corresponia, per tant, ha d’estar tranquil el Portaveu 
d’ERC, perquè a la gent els hem explicat per a què ha de servir el terreny que 
expropiarem. 
 
 I finalment constato amb una certa pena el fet que jo recordo que la 
primera vegada que es va discutir aquest tema aquí, Esquerra Republicana de 
Catalunya va donar suport a aquest equipament. Allò que demanen és tota 
una sèrie de garanties que jo vaig dir que assumíem i que com bé saps hem 
obert una oficina per parlar amb la ciutadania i amb els propietaris tres mesos 
abans de presentar el projecte d’expropiació, per tant, tenim quatre mesos 
almenys per seguir parlant i intentant que s’entengui per a què ha de servir. 
 
 Avui, afegeix, aprovem el planejament necessari per fer 
l’equipament, el projecte ho discutirem com fem sempre, amb temps, 
ensenyant totes les cartes, no amagant cap i lògicament donant participació o 
establint un procediment de participació a les associacions de veïns, amb les 
quals hem parlat, i a tots els representants de la societat de Cornellà que 
tinguin interès en això. 
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 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert Parramon. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que el seu Grup no ha canviat 
d’opinió, i que per cert, se’ns va dir que es feia un pavelló i una piscina, i no 
sé, perquè m’haig de creure dues?. A les actes mai ha sortit dues piscines, en 
tot cas,  juraria que a les actes quan se’ns va explicar mai es va dir dues 
piscines, crec que sempre es va dir una piscina i un pavelló. En tot cas, algú 
recorda si a les actes surt una o dues o ningú se les llegeix?. A les actes de la 
Comissió Informativa d’Obres i Urbanisme, crec que es va dir un pavelló i una 
piscina. Crec que es va dir un pavelló per a 5.000 persones, si no vaig errat.  
 
 Per tant nosaltres vam dir sí a una piscina i un pavelló, l’única cosa 
que hem fet és qüestionar ara, en aquest moments, si a més a més, d’un 
pavelló i una piscina, cal que si faci alguna cosa més. Nosaltres considerem 
que només s’ha de fer un pavelló i una piscina, atenent que més endavant ja 
es decidirà que s’hi fa allà, perquè potser que d’aquí a uns anys es consideri 
que allà s’ha de fer un equipament de tipus cultural/camps de treball, camps 
experimentals agrícoles. Com a mínim, ningú negarà que és un tema molt 
obert, i és un tema que l’esquerra en aquests moments en moltes ciutats 
europees ho està debaten. Solament això, que s’expropiï per tal de fer-hi un 
bon pavelló i una bona piscina, i nosaltres explicarem això a la gent, que 
estem a favor que l’Ajuntament faci un pavelló i una piscina, i si es 
requereixen ics metres, perquè estic d’acord que s’ha de fer ben fet, perquè la 
ciutat així ho exigeix. Això és raonable, a més a més, però, ¡mireu parcel·listes, 
mireu ciutadans! l’Ajuntament vol fer en aquests quatre anys un bon pavelló i 
una bona piscina, i per fer això, del poc formatge que ens queda hem de fer un 
tall, i un tall de tants metres quadrats, i ho farem perquè considerem que 
malgrat el terreny que ens queda és un bé d’un valor superlatiu, entenem que 
per a una política progressista, ens hem de menjar un tros del formatge del 
poc que ens queda a la nevera, per fer aquestes dues instal·lacions!. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que, en principi, vol dir 
que potser no s’ha explicat bé o s’han tergiversat les seves paraules. Nosaltres 
diem que sí que volem instal·lacions per a Cornellà, el que diem és que no en 
aquell lloc, que es busquin altres, i si no es troba per al pavelló, una vegada 
discutit, aleshores veiem si ha de ser en aquell lloc. 
 
 Per a la piscina sí que donem una alternativa, i si algú amb un 
projecte i pressupost a la mà, és capaç de demostrar que una piscina nova, 
tenint en compte el preu del terrenys i totes les altres coses, és més cara que 
cobrir i reparar tot el que s’hagi de reparar dels vestidors en la piscina de Can 
Mercader, que m’ho demostri. Això ho plantejo perquè és millor valorar-ho i 
estic segur que indubtablement un projecte ben fet val molt menys, i dic 
comptant el terreny, això per una part. 
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 He fet una pregunta, continua manifestant el Sr. Flórez, de com 
s’anava a comprar o vendre els terrenys, o sigui la part d’iniciativa pública és 
expropiació, el de la Federació Catalana de Tennis des de l’Ajuntament es diu 
a aqueix mateix preu també perquè una entitat, bé, doncs aleshores m’ho 
aclareixes sinó ara, després és igual. 
 
 Quan nosaltres vàrem plantejar això, ens vam desmarcar de 
parcel·listes i d’altres qüestions. Estem parlant d’un projecte per a Cornellà, 
global, i estem parlant del futur de Cornellà, i això s’ha d’analitzar molt 
seriosament, estudiar totes les possibilitats, que tot el món participi, i parlar 
amb les associacions de veïns, que jo també he parlat, i els hi he fet arribar les 
nostres al·legacions. Vull dir que tampoc he trobat oposicions, sinó una 
predisposició al diàleg,  ells entenien en determinades qüestions que podia ser 
d’una altra manera, però també entenent aqueix problema. 
 
 Nosaltres el que volem és un estudi i una solució de conjunt, perquè 
això és per a tot Cornellà i per tant s’ha d’estudiar amb totes les 
conseqüències. 
 
 I dir,  que amb el programa del PSC, la gent de Cornellà tots els que 
van votar a Cornellà no sé si saben de veritat que s’anava a fer en aquell lloc, 
si han analitzat les conseqüències positives i negatives. La gent ha aprovat en 
general una candidatura, una gent i un programa, però no al detall en 
aqueixes qüestions, i, per això s’està obligat a discutir-les i analitzar-les molt 
més enllà del que en un moment determinat un programa pugui dir a grans 
trets, perquè en absolut això es pot recollir així. 
 
 I finalment, assenyala, avui hi ha ciutats que sí que s’estan 
plantejant el futur, desgraciadament encara són poques. El tema de 
l’agricultura periurbana és una de les prioritats, fins i tot diria més, ciutats  
on s’estan produint aliments de caràcter agrícola en terrasses i balcons, i s’ha 
de donar aqueixa possibilitat, no s’ha de prendre això com una qüestió de 
quatre sonats. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero i López, per manifestar que en el primer torn de 
paraules no han volgut intervenir perquè, d’alguna manera, la nostra posició 
va quedar ja expressada en l’aprovació inicial, i tornem a dir el mateix. Quan 
es parla d’assignació d’usos, aquest sector ja fa molts anys que està qualificat 
d’una manera determinada, com equipament, amb això estem d’acord. Ara 
crec que aquí allò que s’ajunta és una discussió diferent i que s’hauria de fer 
en un altre moment, quan hi hagi un projecte general, final, en el qual s’han 
d’encabir moltes més coses, i ens hem de pronunciar també com a Equip de 
Govern en altres coses. També s’han donat per suposades una sèrie de 
qüestions sobre la nostra adhesió a la Carta d’Aalborg, etc, etc., dient que no 
pensem respectar i crec, que això és suposar molt i és dir que a Cornellà no hi 
ha interès en acomplir les coses a les quals el Ple s’adhereix i sobre les quals 
ens pronunciem a favor. 
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  Per tant, crec que s’han donat per suposades coses que no són de 
rebut i sí intervinc ara és per això, no podem fer un judici d’intencions ni dir 
que és el que passarà, quan arribi aquell moment ja ho parlarem 
tranquil·lament. Crec que al sector hi poden caber més coses que tothom 
tenim una preocupació per millorar en tots els sentits, la zona també de forma 
mediambiental i sostenible, i, per tant, amb aquests criteris crec que 
s’intervindrà i que encara hi som a temps, que no hem començat encara de fet 
aquesta intervenció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per aclarir 
tres o quatre qüestions. Primera, els terrenys que expropia l’Ajuntament seran 
propietat de l’Ajuntament sempre, no he dit ni que expropiarem sòls per a 
cedir a tercers ni que no ho farem. He dit, indica, que el que avui aprovem és 
el planejament, que aqueix espai de Cornellà qualificat pel Pla General 
Metropolità de l’any 1976 com equipament, sigui equipament lúdic-esportiu. 
  
 Una segona qüestió és que crec haver parlat sempre d’un 
polisportiu, una piscina coberta i una làmina d’aigua que és com avui es diu  
a una piscina  descoberta, però no d’aquelles quadrades com es fèiem abans, 
sinó amb una mica més de gràcia, si no ho he dit, ho sento però sempre hem 
pensat en què feia falta una làmina d’aigua descoberta i una piscina coberta, a 
part del polisportiu que ja hem parlat anteriorment. 
 
 Quant a l’al·legació d’EUiA, no veig que estiguin d’acord amb 
l’equipament, veig cites de la Carta d’Aalborg, de la Ciutat Educativa, de la 
Sostenibilitat Alimentària de l’Auto Proveïment, però no veig en cap lloc que 
digui: -EUiA està d’acord en què a Cornellà es facin aquests equipaments-, no 
ho veig, perquè no ho posa. 
 
 I finalment m’alegro que Esquerra Republicana digui que està a 
favor d’aquests equipaments i que convingui amb nosaltres que no hi ha cap 
altre lloc, és a dir, això forma part d’un consens bàsic que a mi em sembla 
molt important. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma per preguntar si fan falta tots els metros que s’han 
d’expropiar per fer aquestes tres instal.lacions. Al respecte contesta el Sr. 
Morlanes que quan es fa una delimitació d’un polígon, ha de tenir una lògica, i 
la delimitació del polígon que s’ha fet d’actuació en Ribera-Serrallo, justament 
Ribera fins a allò que s’anomenava Serrallo, aleshores en aquell punt s’ha fet 
el tall. Encara no tenim decidit quina serà la configuració final, hem parlat 
d’hipòtesi, com exemple, la possibilitat de què existís algun equipament 
complementari en relació amb un ús lúdic d’aqueix sector, però m’he de 
remetre al projecte que farem finalment per dir si consumirem tots aqueixos 
terrenys o potser fan falta més. No s’ha d’oblidar que la qualificació 
d’equipaments arriba fins al final del terme municipal de Cornellà, i de les 61 
hectàrees el sòl que es planeja en aquest moment no arriba ni a la meitat, per 
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tant anirem veient, en funció dels projectes que es vagin configurant, ho 
anirem parlant i quan tinguem el projecte final, veurem quins terrenys ocupa.  
 
 Ens podem trobar, Sr. Tardà, que vulguem fer un polisportiu en un 
lloc i el sòl no ho permeti, i tinguem que portar-ho a un altre, i, en aquest cas  
que fem?, diem als ciutadans de Cornellà que s’esperin uns anys més perquè 
com no hem fet un planejament folgat, no tenim on posar-lo?. Crec que s’ha 
de ser previsor i en aquest cas el que hem fet és anar una mica folgats per 
ubicar bé tots els equipaments. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que creu que el tema està suficientment debatut. Tal i com s’ha dit 
aquest terreny té la qualificació d’equipament de caràcter local des de l’any 
1976, és a dir, des de fa 24 anys. Suposo, assenyala,  que això és conegut per 
la gent, sobretot pels propietaris, si pensessin que allò era industrial o era 
residencial també ho sabrien. Això no era obstacle perquè els propietaris 
haguessin pogut durant aquest temps sol·licitar la seva modificació, perquè la 
Llei els assisteix a què amb el 60% dels propietaris del sector, haguessin 
decidit o proposat un pla a l’Ajuntament, però no ha estat així. 
 
 Certament que en el debat electoral,  vull recordar que no només el 
PSC proposava fer una instal·lació esportiva d’aquestes característiques, 
també altres formacions polítiques ho proposaven. Fer unes instal·lacions 
esportives de manera disgregada té poc sentit, té sentit concentrar-les 
precisament per poder afavorir una gestió més correcta d’elles. Nosaltres, sens 
dubte, allò que no compartim és el que ha dit el Sr. Flórez, cobrir la piscina de 
Can Mercader, perquè seria deixar a Cornellà sense piscina d’estiu, i seria, a 
més, justament  a ell que li preocupa tant el ciment col·locar bastant ciment 
en una zona que és justament un parc, i això sí que ho diem amb aquesta 
rotunda claredat.  
 
 No hi ha altra zona, i aqueixa és la zona que a més preveia el Pla 
General Metropolità des de l’any 1976, i per a nosaltres el projecte municipal 
és l’important. El tema del Tennis és una cosa que no és iniciativa de 
l’Ajuntament, que com una administració més ho veiem amb bons ulls, però 
que òbviament no som els impulsores, són altres administracions, totes les 
administracions, l’Estat, la Generalitat, la Diputació i totes les organitzacions 
lligades al tennis, i tal i com ha dit el Sr. Morlanes estem aprovant l’assignació 
d’usos que possibilita a l’Ajuntament expropiar o comprar. Nosaltres sempre 
intentarem arribar a un acord, però la Llei també prevéu la possibilitat 
d’expropiar sempre que no hi hagi acord. 
           
 
 En aquest moment la porta de la Sala de sessions és copejada 
fortament per algunes persones des de fora, que intenten entrar-hi.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, i amb l’abstenció del Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde fa constar que els punts 12, 
13 i 14, es debatran conjuntament, ja que tenen totes a veure amb quelcom 
que és fonamental, i penso que el que està passant a fora és una bona mostra, 
que és l’educació al nostre país, i aquí a Cornellà. 
  
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Martínez Flor. 
 
  
 12.- Sol.licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya la revisió del Mapa Escolar d’Educació Secundària de 
Cornellà. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que el Plenari del Consell Escola Municipal ha emès el 
següent dictamen, sobre la situació de l’educació secundària a la ciutat, que  
presenta a la consideració del Ple de l’Ajuntament per a la seva aprovació i 
posterior trasllat a l’administració educativa: 
 
 “Per una oferta educativa equilibrada i de qualitat als IES de 
Cornellà. 
 
 Un cop més el Departament d’ensenyament s’ha adreçat  als 
diferents sectors de la comunitat educativa de Cornellà i a l’administració local 
de la ciutat de Cornellà demanant-los  la opinió sobre la fusió de dos IES. El 
problema plantejat no és específic de Cornellà sinó que és un problema comú 
a altres poblacions. Per això sense anar més lluny  la Delegació Territorial al 
Baix Llobregat ha seguit el mateix procediment  en  altres municipis de la 
comarca en els quals els centres docents segueixen un procés de 
característiques similars al dels centres docents de Cornellà.  
 
 És aquesta una estratègia que el Departament d’Ensenyament té el 
costum de seguir quan vol prendre decisions que afecten molt directament a 
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tots els sectors de la comunitat educativa. És una estratègia que facilita que 
sigui acceptada la mesura adoptada i que no es qüestioni els pressupostos en 
els que es basa la decisió presa.   
 
 Els ciutadans i ciutadanes  que s’han trobat  implicats/des en 
aquesta darrera ronda de reunions, han palesat  la incongruència que 
representa que se’ls consulti sobre un  assumpte del qual no en té les dades 
suficients i que pertoca a l’administració educativa que, per altra banda,  ja ha 
pres la  decisió. Estem davant d’un ús pervers del procediment democràtic.  
 
 Tenint en compte la competència plena en matèria educativa de la 
Generalitat, pensem que el Departament d’Ensenyament hauria de ser capaç 
de dur al Parlament  la revisió del Mapa Escolar  i el balanç de la implantació 
de la reforma educativa. Caldria anar a fons sobre com s’ha fet i que s’ha fet 
del mapa escolar i de la reforma educativa. Es tracta de cercar les causes del 
perquè hem arribat on estem, d’analitzar el perquè l’ensenyament obligatori té 
els problemes que té. Es tracta de fer-ho a tots els nivells educatius i implicant 
tots els sectors de la comunitat educativa.  
 
 La revisió del mapa escolar haurà de tornar a considerar les opcions 
que estan a la base del desenvolupament  i implantació de la reforma 
educativa a Catalunya. Quina educació volem per Catalunya:  quins models de 
centre educatiu públic, quins itineraris educatius, quina relació entre l’oferta 
pública i concertada, quins criteris d’escolarització i  matriculació, Quin 
tractament de la integració i de la diversitat 
  
 L’administració educativa, titular dels IES, ha d’estudiar a fons el 
funcionament dels IES de la ciutat, reconèixer les seves mancances i 
deficiències, tant pel que fa a les infrastructures, instal·lacions, equipament i 
dotacions materials com pel que fa a la dotació de recursos humans i 
l’organització de centre i prendre les mesures necessàries per poder garantir 
una oferta equilibrada i de qualitat als  IES de la ciutat. 
 
 Es demana: 
 

- Reduir la ratio de l’ESO a 25 alumnes per grup 
- Augmentar l’assignació econòmica per a les despeses de 

funcionament del centre (augment del 35% del preu del gas-oil, 
augment de la despesa telefònica per les connexions telemàtiques, 
la despesa dels CCFF es superior a la de l’antiga FP,...)  

- Crear l’IESI Francesc Macià i implantar el curs 2000/01 els nous 
estudis d’idiomes  

- Fixar al Francesc Macià la seu de l’ICESD al Baix Llobregat 
 
 
 Professorat, assignació del professorat en nombre suficient per 
poder impartir tant el currículum comú com el variable i optatiu,  d’acord amb 
el projecte curricular de cada institut (PCC). 
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- Baixes: Nomenar el professor/a substitut als tres dies, fent el 
mateix tractament a tota l’educació obligatòria. 

 
- Assignar dos professors/es a la UAC de cada centre. 
 
- Consolidar dues places de Psicopedagogia (1 de professor/a de 

Psicologia i pedagogia i 1 de mestre de Pedagogia terapèutica). 
 
- Nombre de càrrecs de coordinació d’acord amb els reglaments dels 

IES. Coordinador informàtic, coordinador de l’ESO (1r i 2n cicle)  
de Batxillerat, encara que es tingui dues línies en algun nivell.  
també amb la coordinació de la Formació i orientació laboral. 

 
- Tenir en compte que a Cornellà hi ha molts professors desplaçats. 

demanem que tot el professorat  assignat tingui dedicació 
exclusiva. 

 
- Reforçar la tasca dels coordinadors/es i tutors/es augmentant, si 

escau, la reducció d’hores lectives: 
 
- Reducció d’hores lectives per als coordinadors de nivell 
- Reducció d’hores lectives per als Tutors/es dels CCFF. 
- Reducció d’hores lectives per als tutors/es dels Treballs de recerca 
- Reducció d’hores lectives per als Responsables dels diferents 

tallers dels CCFF 
- Augment de les hores assignades a la Coordinació informàtica 

d’acord amb la importància de la dotació. L’Esteve Terrades té 100 
ordinadors. 

 
 
 Personal Auxiliar i de Serveis: reassignació del personal que s’ha 
reduït aquest curs als diferents Instituts, i d’acord amb cada un d’ells assignar 
el personal suficient per atendre les seves necessitats. Cada IES ha de 
comptar amb dos persones per la consergeria i dos per la secretaria. 
 

- Nomenar substituts per a cobrir les baixes per malaltia o formació.  
- Reciclatge i formació del PAS 
- Creació de places d’auxiliar de biblioteca 

 
 
 Dotacions materials per a poder impartir els currículum d’acord 
amb els PCC dels IES i els ensenyaments impartits (ESO, Batxillerats, CFP) a 
cada centre. Tenir  present la desigual dotació actual dels IES segons hagin 
estat centres de FP o de Batxillerat. Completar la dotació dels equipaments 
necessaris per als Cicles Formatius que finalitzaran la implantació aquest 
curs. 
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- Completar la dotació de l’aula de tecnologia amb els materials 
necessaris per les pràctiques del batxillerat tecnològic i crear la 
segona aula de tecnologia. 

 
- Aula d’informàtica: adequació de l’espai, actualització dels equips, 

completar la dotació d’acord amb el projecte ARGO, instal·lació de 
noves línies XDSI de connexió amb la xarxa per possibilitar la 
òptima utilització d’acord amb les tecnologies del 2000. 

 
- Dotació de material per als laboratoris, gimnàs i biblioteca. 
 
- Dotació de material per a Secretaria 
 
 

 Obres de conservació, reforma, adequació o millora: d’acord amb les 
necessitats de cada centre per posar al dia els edificis i les instal·lacions 
d’acord amb el s’exigeix actualment dels edificis escolars. 
 

- Francesc Macià: adequació de la sala d’actes 
 
- Joan Miró: Adequació d’un espai per a biblioteca i habilitació de 

l’actual biblioteca per segona aula de tecnologia i segona 
d’informàtica. Reforma completa dels lavabos del centre (alumnat i 
professorat). Manteniment: pintura de les reixes i baranes per 
garantir-ne la conservació. Pintura general (aules, seminaris i 
passadissos). Revisió de la instal·lació elèctrica 

 
- Maria Aurèlia Capmany: Adequació del pati i de la pista 

poliesportiva. 
 

 
 Neteja: S’ha d’assegurar el servei de neteja dels IES de manera 
definitiva.   
 
 
 Tractament de la diversitat:  
 
 Modificació del decret de matriculació per a que garanteixi la 
igualtat de tracte a tots els centres sostinguts amb fons públics, la participació 
de l’Ajuntament i la comunitat educativa en el seguiment i control del procés. 
Establir els mecanismes que impedeixin la concentració de l’alumnat amb 
necessitats educatives especials en determinats centres.  
 

- Assignació dels recursos específics (humans i materials) 
necessaris. 

  
- Augmentar a sis el nombre d’hores assignades per grup d’ESO, per 

al Tractament de la diversitat 
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- Consolidació de dues places de Psicopedagogia ( 1 de professor/a 
de Psicologia i pedagogia i 1 de mestre de Pedagogia terapèutica. 

 
- La UAC de cada centre ha d’estar dotada amb els recursos 

humans i materials necessaris per a desenvolupar el currículum. 
 
- Les UEE  (Unitats d’escolarització externa), independent de la seva 

ubicació fora dels IES, haurien de ser assumides al 100% pel 
Departament d’ensenyament, a càrrec de professors especialitzats 
d’educació secundària”. 

 
 
 Davant la preocupació per la problemàtica de l’ensenyament 
obligatori, en particular per l’educació secundària a la ciutat, i la situació que 
descriu el dictamen emès pel Consell Escolar Municipal 
 
 La Regidora-Delegada d’Educació proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Assumir com a propi i aprovar el text del dictamen emès 
pel Consell Escolar Municipal. 
 
 Segon.- Demanar a la Conselleria d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya que, estudiï el dictamen, elabori i executi un pla de mesures 
extraordinàries per aconseguir dels IES de la ciutat una oferta d’educativa 
equilibrada i de qualitat, de manera que es pugui garantir a tot el seu alumnat 
l’ensenyament, al que tenen dret,  adequat per a assolir els objectius fixats per 
a l’Educació Secundària. 
 
 Tercer.- Expressar a la Conselleria d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya la conveniència de crear un espai de diàleg amb els IES i sectors 
implicats per tal d’analitzar les propostes del dictamen i/o formular-ne de 
noves de manera que es puguin aplicar el curs 2000/01.  
 
 Quart.- Traslladar el present acord a la Consellera d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, al Consell Escolar Municipal i als Consells escolars dels Instituts 
d’Educació Secundària.”   
 
 
 
 13.- Sol.licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya la incorporació al pressupost de l’exercici 2000 dels crèdits 
per la realització de les obres al CEIP Alexandre Galí i l’Escola Pública 
Ignasi Iglesias. 
 
 DICTAMEN 
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 “Atès que el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya té pendent realitzar les actuacions necessàries per adequar l’edifici 
i instal·lacions de l’escola pública Alexandre Galí a  les condicions exigides 
actualment als centres públics, des de el novembre de 1988 quant es  va 
integrar a la xarxa de centres docents públics.   
 
 Atès que aquest departament va consignar un crèdit per a la 
realització de les mencionades obres al pressupost de l’any 1998, i que van 
haver de ser ajornades per esperar les conclusions de l’estudi de patologia de 
l’edifici que s’havia de realitzar a petició del Parlament de Catalunya 
 
 Davant que no s’entén, després de saber que l’edifici no ofereix cap 
problema de seguretat que desaconselli fer les obres programades l’any 1998, 
que no s’executin immediatament i que, en canvi, el Departament 
d’Ensenyament les ajorna a la programació del RAM del 2001.  
 
 Atès que  el Departament d’Ensenyament, l’any 1999,  va adjudicar 
la realització del projecte  d’adequació, eliminació de barreres arquitectòniques 
i remodelació per ajustar  a allò que preveu la LOGSE l’escola pública Ignasi 
Iglesias (edifici del Torras i Bages) .  
 
 Tenint en compte que aquesta obra està pendent de des fa molts 
anys, ( fou el curs 1993/94 quan el CP Torras i Bages es va integrar a l’Ignasi 
Iglesias ), i un any  per això i un altra per si es fa allò, que cada any s’ha anat 
ajornant l’adequació a la LOGSE del CEIP Ignasi Iglesias. 
 
 La Regidora-Delegada d’Educació proposa a l’Ajuntament en ple, 
prèvia comunicació al Consell Escolar Municipal,  l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.- Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya perquè amb caràcter urgent: 
 

A) Incorpori al pressupost de l’exercici del 2000 el crèdit necessari 
per les obres previstes realitzar l’any 1998 al CEIP Alexandre 
Galí,  ajornades per motius tècnics, en contracti la seva 
execució de manera que siguin acabades abans de l’inici del 
proper curs escolar. 

 
B)  Incorpori al pressupost de l’exercici del 2000 el crèdit necessari 

per les obres d’adequació i remodelació de l’escola pública 
Ignasi Iglesias, (edifici Torras i Bages), per a un centre del 
primer cicle d’educació infantil de 4 unitats  i per a l’escola 
pública  Ignasi Iglesias de 6 unitats d’educació infantil i 12 
unitats de primària i en contracti l’execució per a ser realitzades 
els anys 2000 i 2001, de manera que s’hi pugui traslladar el 
centre el curs 2001/02.  



 65

 
 Segon.- Notificar el present acord, als efectes oportuns, al 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 
 14.- Requerir al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya la revisió del model i mapa educatiu de les escoles bressol 
de Catalunya. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que els canvis socials i d’estructura familiar, degut a la 
incorporació de la dona al món del treball extradomèstic, han generat unes 
necessitats d’atenció a la primera infància que comporten accions socials 
d’atenció col·lectiva als nens i nenes més petits. 
 
 Atès que el   model de família nuclear, cada vegada més present, la 
pèrdua d’espais públics necessaris per a la relació amb altres infants, la 
manca de temps per part dels adults que tenen cura de la criança dels infants, 
comporten la necessitat d’ocupar-se de la primera infància en un sentit ampli i 
rigorós, ampliant els serveis d’escoles bressol ja existents i creant nous models 
d’atenció que s’adaptin a les necessitats emergents dels infants i de les 
famílies.  
  
 Atès que les administracions responsables de les polítiques 
educatives tenen el deure de garantir una oferta de serveis de qualitat, per 
donar suport i col·laborar a la tasca educativa de la família. 
 
 Atès que l’article 2.2 de la Llei 1/1990, de 3 d’octubre , d’Ordenació 
General del Sistema Educatiu, imposa als poders públics l’obligació de 
garantir l’existència d’un nombre de places suficients d’educació infantil, per 
assegurar l’escolarització de la població que la sol·liciti, i que la disposició 
addicional 3ª de la mateixa LOGSE els imposa l’obligació de dotar el sistema 
educatiu dels recursos econòmics necessaris per a garantir la consecució dels 
objectius que s’hi preveuen. 
  
 Atès que el document publicat per la Diputació de Barcelona  diu 
que la taxa d’escolarització desitjable dels infants de 0-3 anys es fins a 1 any 
d’edat del 20%, de 1 a 2 anys del 50%, i de 2 a 3 anys del 80%. Que el mateix 
estudi diu  que  la taxa d’escolarització mínima hauria de ser fins a 1 any 
d’edat del 10%, de 1 a 2 anys del 25% i de 2 a 3 anys del 50%. I que per sota 
d’aquests llindars cal prendre una mesura urgent. 
 
 Atès que la taxa d’escolarització als 10 centres de Cornellà, 4 
centres municipals i 6  privats, el curs 1999/2000 es :   
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Població Escolaritzats 

públics i privats 
Taxa Escolaritzats 

públics: municipals 
Taxa 

     
- 1 any  ( 580)         48 8,27%           14 2,41% 

1 any     (577)        155 26,86%           83 14,38% 

2 anys   (598)        278 46,48%          165 27,59% 

0-3 anys (1.755)        481 27,40%          262 14,92% 
 
 
 Atès que aquesta taxa està per sota de la taxa considerada 
desitjable per la Diputació. Dels 1755 infants de 0-3 anys censats al padró 
municipal només 481 tenen la possibilitat de ser escolaritzats a Cornellà: Els 
1274 infants restants no tenen cap possibilitat de ser escolaritzats, dels què 
532 són de 0-1 any, 422 infants són d’1 a 2 anys, 320 infants són de 2 a 3 
anys  
 
 Coneixedors de la proposta que el govern de la Generalitat ha 
presentat al Parlament de Catalunya per a la creació de 30.000 llocs escolars 
per a la població de 0 a 3 anys d’edat de Catalunya. 
 
 Davant la manca de places d’escola bressol per atendre les 
sol·licituds de la població de Cornellà i que la ciutat té suficients espais 
escolars útils, adaptables per a unitats del 1r. cicle d’educació infantil, a les 
zones de primària de la ciutat.  
 
 Tenint en compte que son espais que, amb la disminució de la 
natalitat i arran de la implantació de la reforma educativa que ha traslladat 
l’alumnat de 12 i 13 anys als instituts, han quedat desocupats o mal 
aprofitats: A l’Almeda l’escola primària disposa d’un solar amb superfície 
suficient per a construir-hi un centre infantil  i poder ofertar un centre de 0 a 
12 anys. A l’edifici de l’escola Abad Oliba té espai per a ampliar a 4 unitats 
l’Escola Bressol Edelweis i consolidar-la com un centre de 1r cicle d’educació 
infantil complet,  amb tots els serveis. A l’edifici de l’escola Fontsanta es pot 
adequar l’espai del parvulari per a  ubicar-hi una Escola Bressol de tres 
unitats. A les escoles Antoni Gaudí i Mediterrània hi ha l’espai suficient per a 
una Escola Bressol.  A l’Ignasi Iglesias (edifici Torres i Bages) s’està pendent 
del projecte de rehabilitació i adequació per a una escola infantil completa i un 
de primària de línia doble encarregat. El parvulari del CEIP Torre de la 
Miranda és pot integrar a l’edifici de primària degudament remodelat i destinar 
l’edifici del parvulari  a ubicar-hi un centre  de 1r. cicle d’educació infantil 
complet. A l’escola Sant Ildefons se li pot aplicar la mateixa solució prevista a 
l’edifici del Torras i Bages 
 
 La Regidora-Delegada d’Educació proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció del següent  
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ACORD 
 
 Primer.- Requerir al govern de la Generalitat de Catalunya 
(Departament d’Ensenyament) perquè amb caràcter urgent: 
 

 A) Concreti el model general i el mapa educatiu de les escoles 
bressol de Catalunya 

 
 B) Determini de forma expressa el període, l’aplicació concreta i el 

finançament específic del projecte al municipi de Cornellà. 
 
C) Subscrigui l’acord de col·laboració amb les diferents 

administracions que intervenen en el procés educatiu que 
possibiliti el desenvolupament consensuat del mapa escolar, del 
seu finançament i de la creació i manteniment dels llocs 
escolars del 1r. cicle d’educació infantil.   

 
 Segon.- Notificar el present acord, als efectes oportuns, al 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació dels dictàmens, 
manifestant que, com deia el Sr. Alcalde, hi ha tres propostes i les tres tenen a 
veure amb la demanda d’aquesta ciutat de qualitat educativa pels seus 
ciutadans/nes. La primera té el subtítol, per entendre’ns, de “Per a una oferta 
educativa equilibrada i de qualitat dels Instituts d’Ensenyament Secundari de 
Cornellà”, aquesta arriba al  Ple a proposta del Consell Escolar Municipal. 
 
 Intenta mostrar el desacord de la Ciutat amb l’administració 
educativa que considerem, novament, ens col·loca en una posició de demanar 
que prenguem decisions que no són competència nostra entre altres coses, no 
podem decidir si es tanca o no es tanca un centre sinó que una mica ens 
obliga a beneir el fet del tancament d’un centre perquè no hi ha possibilitats 
de revisar res més. 
 
 D’entrada, el que intentàvem era explicar el nostre neguit, el nostre 
desig també de què la situació de l’ensenyament públic i, en concret, de 
l’ensenyament d’educació secundària d’aquest país fos revisat en profunditat, 
que es revisés el seu mapa i s’analitzés des del Parlament i des del propi 
Govern de la Generalitat quins eren els fets que comportaven aquestes 
dificultats en aquests tipus d’ensenyament, que feia que no només la ciutat de 
Cornellà sinó que moltes altres ciutat s’anessin tancant centres de secundària 
sense revisar les bases de les dificultats. 
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 Aquí hem intentat concretar a la Ciutat de Cornellà algunes 
demandes dels centres, alguna general com seria la reducció de la ratio de 
l’ESO i després la concreció de la nostra pròpia ciutat, pas per pas, des del 
professorat, el personal auxiliar, els edificis, les obres de conservació, la 
neteja, el tractament de la diversitat, és a dir, jo crec que hi ha un llistat, que 
entre tots plegats i molt especialment, els consells dels centres dels instituts 
han anat elaborant. 
 
 Nosaltres, allò que demanem en aquest Ple és precisament tot allò 
que es recull a l’acord. 
 
 Quant al punt següent de l’Ordre del Dia, continua manifestant la 
Sra. Gasull, té per objecte demanar dues coses molt concretes en funció 
d’obres pendents a edificis de primària de la nostra Ciutat. En els dos casos 
demanem que s’incloguin a l’exercici pressupostari de l’any 2000, les partides 
necessàries per a realitzar tant les obres de condicionament de l’Escola 
Pública Alexandre Galí, com que s’assumeixi en el mateix exercici del 2000, 
remodelar la ubicació de l’edifici a on abans s’ubicava el Torres i Bages, i 
poder ubicar l’escola Ignasi Iglesias en bones condicions en tota la seva etapa 
de primària, i, també la demanda que aquest Ple ha fet moltes vegades de 
poder ubicar un espai de primera infància de 0-3 anys. 
 
 Pel que respecta al tercer dictamen, és un acord sobre escoles 
bressol, allò que intentem és explicar una mica les necessitats dels nostres 
ciutadans/nes, argumentant com un punt més quina és la nostra realitat, en 
funció dels percentatges recomanats com a màxims i mínims, per un estudi 
elaborat per la Diputació de Barcelona. Recordem també la promesa o el 
plantejament que s’ha fet des de la Generalitat de la creació de 30.000 llocs 
escolars, i, ofertem directament el llistat dels llocs de la nostra ciutat a on 
podríem començar a treballar. Tots aquells espais de les escoles públiques que 
en aquest moment en la nostra ciutat podrien ser adaptats sense cap molèstia 
per a l’ensenyament d’infantil-primària. 
 
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, de fet, d’ençà que al menys el 
nostre Grup és a l’Ajuntament és la primera proposta que, d’alguna manera, té 
un procediment o ha tingut un procediment molt diferent de la resta. Ho sé 
perquè he participat com a ensenyant, i, a més a més, com a regidor en el 
Consell. Efectivament, en alguns centres, no en tots, s’ha discutit, hi ha hagut 
cercles de gent que ho hem discutit, han participat els pares, mares, 
ensenyants, representants polítics. Aleshores és una proposta que d’alguna 
manera recull conclusions directes, és una mica allò de democràcia directa.  
 
 I, per altra banda, la situació en l’ensenyament públic a Cornellà és 
molt més greu del que aparentment sembla. A més, en un context polític de 
foment de l’escola privada,  per exemple, ahir en la concentració d’ensenyants 
que hi havia a la plaça Sant Jaume, desgraciadament poca gent, un dels 
rumors que corrien és que una de les escoles més cares de la Comarca, que és 
una que hi ha a Esplugues de Llobregat, passarà a ser concertada, és a dir, 
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que hi ha un foment descarat de l’ensenyament privat, a través del mecanisme 
legal que és la concertació, i mentrestant, progressivament l’ensenyament 
públic es va convertint en la claveguera dels pobles, encara que s’inverteixin 
diners i hi hagi un esforç per part dels ensenyants, crec que bastant notables. 
Però la situació és molt més greu del que sembla, i, ho dic perquè ho conec. 
 
 Aleshores, em sembla que si ajuntem aquest escaner, que es 
reflecteix a la  proposta, i, a més, veiem que ha estat un procediment de 
“democràcia directa”  però que és diferent de les altres, crec que a aquesta 
proposta se li ha de donar el màxim de protocol possible, i, se la ha de 
vehicular d’una manera absolutament diferent. Em sembla que és poc parlar 
de trasllat de l’acord, efectivament, s’ha de fer, a més a més, estic d’acord amb 
allò que diu la responsable del Departament, però crec que és poc, és a dir, 
aquest tipus de proposta i el procés que s’ha seguit mereix més. Crec que 
hauríem de fer l’esforç d’imaginar un format polític diferent per a una  
proposta d’aquest tipus. 
 
 Certament, ha estat molt bé la publicació del Cornellà Informa 
dedicat a l’ensenyament, crec que publicitar que l’Ajuntament de Cornellà, 
encapçalat per l’Alcalde, amb representants de tots el grups polítics, si cal 
ampliar a altres òrgans o col·lectius que han participat en l’elaboració de la  
proposta, sí bé conjunturalment és mala època per la campanya electoral, però 
seria molt important que posteriorment es fes un lliurament d’aquest 
document d’una forma solemne, protocol·lària en el despatx del Conseller 
d’Ensenyament. S’ha d’anar a formats d’aquest tipus justament per adequar-
ho a la realitat; si la situació és greu, no podem decebre a les poques o moltes 
persones que han participat. 
 
 Aleshores, continua manifestant el Sr. Tardà, demano que la 
responsable pensi alguna manera per donar major protagonisme al lliurament 
d’aquesta proposta, i que d’aquí a un parell de mesos, passada la campanya 
electoral, es pogués dur a terme, publicitant-ho el lliurament popular d’aquest 
document a través de representació municipal. Perquè és un document de 
futur, de treball, perquè contempla moltes mancances que ens costarà molt 
d’assolir-les. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que  vol dir que el seu 
Grup està a favor en les tres propostes en general, però vull recollir que això 
ho vàrem comentar a la Comissió Informativa, estem parlant de mocions, però 
a l’Ordre del Dia no parla de mocions sinó de propostes de la Comissió 
Informativa de Serveis a la Persona. Ho dic perquè consti. 
 
 Estic d’acord totalment, en els acords primer perquè també he 
participat en el debat, i per tant he vist que ha estat un bon debat perquè 
molta gent ha pogut donar la seva opinió i les seves inquietuds pel que fa a 
aquest tema. Solament vull manifestar una inquietud o una qüestió que 
nosaltres ens plantegem amb total fermesa: que mentre hi hagi carències a 
l’escola pública; ni una pesseta a l’escola privada. 
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 En aqueix aspecte, és en l’únic que jo, no es fa una afirmació de què 
això va a ser així, però s’està en aqueix camí i per tant el resultat d’aqueix 
estudi del mapa escolar de tot l’anàlisi que es faci sigui mantenir les escoles 
que tenim a Cornellà. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup pel que fa a 
la primera proposta, no estan d’acord en tots els punts que es presenten 
perquè en la mateixa setmana se’ns presenta també al Cornellà Informa, 
l’especial de l’ensenyament, i sembla que estem parlant de dues ciutats 
diferents. Si volem donar una imatge d’una escola pública que funciona, al 
mateix temps no podem fer una proposta d’aquest tipus que el que fa és que 
desconcerta als pares que han d’escollir l’escola on han d’anar els seus fills. 
Ho dic, indica, perquè tot es millorable, perquè estem en la era de la millora 
contínua, però aquí en aquesta moció o proposta s’ha afegit tot. Hi ha 
reivindicacions sindicals que crec que s’han de discutir en un altre lloc, i no 
crec que aquesta proposta, s’adigui amb la imatge que es vol donar del 
Cornellà Informa, i si volem evitar la diàspora d’alumnes de Cornellà que se’n 
van a altres ciutats, a la privada, i moltes vegades  en privades que tenen 
pitjors condicions que les escoles públiques d’aquí Cornellà, o sigui que per 
alguna cosa serà, això és un anàlisi molt difícil de fer-lo aquí en un moment. 
Respecte a les altres mocions o propostes, estaríem bàsicament d’acord. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Mixt, senyor 
Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup, en principi, 
s’abstindrà per una senzilla raó: M’imagino que va haver un error 
administratiu perquè no va ser convocada a la Comissió Informativa el nostre 
representant, aleshores, nosaltres desconeixem aqueixa documentació o 
aqueixes mocions. M’imagino que realment són positives però evidentment, 
heu d’entendre la nostra postura, no aprovarem una cosa que abans no hem 
llegit, que segurament no tindrem cap problema, però ens agradaria abans 
llegir-la. 
 
 Tot seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup votarà a favor 
d’aquestes tres propostes perquè entenem que hi ha un denominador comú 
que és que estem treballant per la qualitat de l’escola pública en els tres casos. 
En el primer cas, creiem que el document té de bo,  que és un acord de tots els 
centres de secundària i bàsicament de tota la comunitat educativa afectada, i 
això és el que van dir al Consell Escolar Municipal. Creiem que no és el 
document que potser com a partit polític hauríem fet nosaltres, però que sí és 
el document que ha resultat de tota la discussió que s’ha fet en diferents 
centres, i, per tant ho donem per bo perquè és el que els nostres instituts i 
població afectada pel tema del mapa de secundària ha decidit plantejar i 
endegar. 
 
 Crec, continua manifestant la Sra. Romero, que al document li falta 
denunciar més, nosaltres creiem que la reforma no s’ha implantat de manera 
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adequada, i que sobretot, s’ha fet clarament des d’una vessant de no afavorir 
l’ensenyament públic, perquè se li han negat dotacions i perquè s’ha fet una 
política totalment conservadora i més aviat en contra de la innovació que 
suposava la LOGSE, i el mateix sistema de l'ESO, però no era aquest el tema 
de discussió i per això decidim que el que ha  fet la comunitat està ben fet. 
 
 En el segon i tercer cas també estem d’acord. En el tercer cas 
nosaltres estàvem a punt de fer una moció sobre la qüestió del model i mapa 
educatiu de les escoles bressol de Catalunya, i creiem que respon totalment a 
l’idea de la nostra moció, a la que hem presentat com a Partit Polític en altres 
poblacions i en el propi Parlament, i per això també estem d’acord, i 
evidentment li donarem suport. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que no és la 
primera vegada que el Consell Escolar Municipal porta consensuats temes 
aquí. És veritat que no sempre pot ser així, perquè a vegades no és fàcil, crec 
que aquesta ha estat una feina molt laboriosa de molts professionals implicats 
i de la que per molt que és cert que la majoria de nosaltres com partits polítics 
si l’haguéssim tingut de fer sols, haguéssim fet alguns trossos diferents. Crec 
que aquesta té com molt bé dèieu molts de vosaltres, la gràcia de ser de tots i 
no només dels representants polítics sinó de la pròpia comunitat. Això vol dir 
evidentment que no a tothom li agrada que no és exactament la que respon als 
gustos de tots, ni de tots els membres de la comunitat, però és la que hem 
pogut fer entre tots. 
                   
 El Portaveu d’ERC deia, continua manifestant la Sra. Gasull, que no 
se li ocorre  res per donar-li més ressonància. Prometo que ho pensaré i si se 
m’ocorre alguna cosa, la farem. Si l’Alcalde m’ho permet, valdria la pena, 
informar que hi ha una data d’entrevista de l’Alcalde amb la Consellera, i que 
crec que aquesta és una oportunitat d’or per portar-li amb una bona carpeta 
les tres propostes perquè sí que és cert que està a la seva mà resoldre la 
situació de l’ensenyament públic de Catalunya. 
 
 Certament, afegeix, entenc la postura del Portaveu de CiU, pot ser 
difícil estar des del seu lloc, i des de la seva militància poder dir coses o votar 
coses que en realitat són grosses les que es diuen per la tremenda 
problemàtica que podem tenir al darrera, però no és una contradicció amb el  
butlletí que teniu i que corre per tota la ciutat. El que diu aquest butlletí és 
cert, no hi ha cap mentida, tot el que aquí es diu és el que passa a les nostres 
escoles públiques, però no és un problema de ser molt perfeccionistes, és un 
problema de què tots tenim obligació de que passin moltes més coses i de 
molta més qualitat. Aquest és el repte d’allò que és públic, no filar encara més 
prim, però, evidentment, sí arriba a les fites que tenim encomanades, i si 
aquestes propostes no vinguessin aquí, aquest butlletí probablement tindria 
moltes més pàgines, o no tindria cap perquè en realitat no seria necessari 
divulgar com és l’ensenyament públic de la ciutat perquè tothom tindria clar 
què és el millor. Ens veiem obligats a explicar-ho, perquè el que expliquem és 
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cert, però sobretot perquè tots sabem que faltes moltes coses perquè sigui el 
que els nostres ciutadans/nes es mereixen.  
 
 Per tant no és una contradicció i simplement l’obligació de com 
volem que sigui allò que tots ens mereixem. Sento molt que no ho hagin 
tingut, la veritat és que no vaig pensar, pensava que al menys a la secundària 
per la seva participació al Consell Escolar Municipal hi hauria arribat. 
Evidentment demà les tindrem perquè les pugui conèixer. Crec que la situació 
és la que tenim i intentem entre tots fer la feina que podem, tenint en compte, 
a més, que en realitat no està en la nostra mà corregir-los sinó simplement 
intentar constantment que a qui li pertoca faci el que tots creiem que la ciutat 
es mereix. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que, amb tots els respectes, amb 
aquesta resposta no n’hi ha prou. Això és allò d’intel·lectual orgànic, aquesta  
proposta és de tots, i quan dic de tots vull dir dels que estan fora. Aleshores 
tinc la impressió, i tan de bo m’equivoqui que si no intentem trobar una 
manera de vehicular-ho i de fer-la “viure” d’una altra manera això s’apagarà 
com una espelma. Allò que crec és que nosaltres, evidentment quan passin 
aquests dies, hem de buscar la manera que aquest document sigui la porta 
d’entrada a un debat constant entre la gent més directament afectada, però 
com objectiu final és que la ciutadania ha de debatre constantment la situació 
de l’escola pública. 
 
 Crec que en aquest cas l’Alcalde ha d’anar acompanyat a aquesta 
entrevista, ho demano, no pas de nosaltres, i jo com que aprovo aquesta 
proposta ja em sento representat de l’Alcalde, però hauria d’anar acompanyat 
de representants dels pares, mares i de la comunitat professional, i a més a 
més, en retornar, hauríem d’instar als poders públics, en el cas del Govern de 
la Generalitat, a donar solucions a llarg i a mitjà termini, ja que a curt termini 
no ho podem exigir al cap d’uns mesos informar d’aquell acte protocol·lari que 
es va fer de lliurament d’aquell document. La gent està prou cremada com 
perquè la pròxima vegada que anem a demanar-los que s’impliquin, crec que 
hi haurà gent que sí participarà però menys dels que han participar ara. Crec 
que no ens hem de conformar, d’entrada, plantejo la possibilitat que l’Alcalde 
vagi acompanyat d’una comissió ciutadana. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que l’entrevista l’ha demanat l’Alcalde fa setmanes, abans de què 
estiguessin fetes les propostes no per parlar exclusivament dels IES sinó 
d’altres temes, donat que la Consellera, a més a més, és nova, per tant no és 
exactament pel mateix; però evidentment pensarem que no es tracta de fer 
una remissió formal i burocràtica de  les propostes, perquè  en aquest cas no 
és el que toca, estem absolutament convençuts.    
        
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per majoria 
absoluta dels assistents. El punt 12,  amb el vot en contra del Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena,  i amb l’abstenció dels 
Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio 
Naranjo Hijos; i, amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Martínez Flor, per aplicació del que disposa l’article 100 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/85, de 28 de novembre; i, pel que fa als 
punts 13 i 14, amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors 
Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; i, amb l’abstenció del Regidor 
del Grup Municipal Socialista, senyor Antonio Martínez Flor, per aplicació del 
que disposa l’article 100 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/85, de 28 de 
novembre. 
 
 
 
 
 15.- Donar suport a l’Associació de Mestresses de Casa i 
Consumidores Tyrius d’El Palmar, i instar a la Comunitat de Pescadors de 
l’esmentada pedania el reconeixement dels drets de les filles de 
pescadors de la comunitat per tal que tinguin els mateixos drets que els 
seus germans barons. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta formulada pel Consell Municipal de la Dona en 
relació la discriminació dels drets de les dones a la Comunitat de Pescadors El 
Palmar, el qual fa les reflexions següents: 
 
 El Palmar és una pedania de la ciutat de València, encara que dista 
d’ella uns 15 Km. Està situada en un entorn molt peculiar: és , o era fins als 
anys 40, una illa em mig del Llac de l’Albufera. 
 
 Existeix una comunitat de pescadors, a la qual només han pogut 
pertànyer els fills barons dels pescadors. Les filles mai han pogut heretar, ni 
transmetre, ni gaudir dels drets de la pesca. 
 
 A l’any 1994 l’Associació de Mestresses de Casa i Consumidores 
Tyrius va sol·licitar a la directiva de la Comunitat que les filles de pescadors 
tinguessin els mateixos drets que els seus germans per ingressar a la 
comunitat. 
 
 Davant la negativa de la Comunitat de Pescadors a acceptar la 
incorporació de les dones , un grup format per 5 dones van interposar una 
demanda, la qual va ser favorable a l’any 1999 i un total de 163  persones, fills 
i filles, nets i netes de pescadors van poder anar a pescar per primer cop. 
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 En l’actualitat poden anar a pescar, però la Comunitat de Pescador 
els hi denega formar part d’ella. Tant a les dones com a els homes que els hi 
han donat suport. A l’igual que han retirat la paga anual que donaven a les 
vídues, dones de pescadors, que també s’han posat al costat de trencat amb 
aquesta tradició que a discrimina a les dones només pel fet de ser-ho.” 
 
 Per tot això la  Regidora-Delegada de Salut Pública, Serveis Socials i 
Dona, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 
                                                  ACORDS  
 
 Primer.- Donar suport a les dones afectades e instar a la Comunitat 
de Pescadors de El Palmar a contemplar l’article 14 de la Constitució a fi de 
què les filles de pescadors tinguin els mateixos drets que els seus germans 
barons. 
 
 Segon.- Comunicar a l’Ajuntament de València, a l’Alcalde Pedani 
de El Palmar l’adopció d’aquesta acord. 
 
 Tercer.- Trametre l’adopció de l’acord a la Federació de Municipis 
de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis pel seu trasllat a la resta 
de municipis de Catalunya i a la Comissió d’Equiparació Dona-Home del 
Parlament de Catalunya, la qual va rebre a les representants de les dones del 
Palmar.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Judith Ibánez Vives, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, es fa una 
explicació de la proposta, manifestant que vam rebre la visita en el Consell 
Municipal de la Dóna de les dones de El Palmar, una pedania de la província 
de València. Aquestes dones, des del any 1994, estan lluitant pels seus drets, i 
d’alguna manera, han aconseguit  a l’any 1999 sortir a la pesca però no són 
admeses a la comunitat de pescadors, per tant és una cosa que atempta 
totalment a l’article 14 de la Constitució. 
 
 Es proposa trametre l’acord a la Federació de Municipis de 
Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis, perquè molts ajuntaments 
es van assabentar de la visita d’aquestes dones i es volen sumar a aquesta 
proposta, i també a la Comissió d’Equiparació Dona-Home del Parlament de 
Catalunya, la qual va rebre a les representants de les dones de El Palmar i van 
estar interessats a donar suport i enviar un document, una carta de suport a 
l’Ajuntament de València i també a l’Ajuntament de El Palmar.     
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents, amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Martínez Flor, per aplicació del que disposa l’article 100 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/85, de 28 de novembre. 
 
 
 
MOCIÓ DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 16.- Promoure i donar suport institucional a la constitució de la 
Fundació DOMICILIA. 
 
 MOCIÓ 
  
 
 “Amb l’objecte de procedir a la promoció i gestió d’accions a favor 
dels serveis de proximitat a les persones i, en general, de realitzar activitats 
vinculades als nous jaciments d’ocupació, a efectes de millorar la qualitat de 
vida i l’ocupació, assumint el Principi de corresponsabilitat i cooperació social 
i de participació en la recerca de la sostenibilitat de les seves activitats, s’està 
promovent la constitució de la Fundació Domicilia, a l’empara del que disposa 
l’article 34 de la Constitució i la Llei del Parlament Català 1/1982, de 3 d’abril, 
de Fundacions, en la nova redacció donada a aquesta per la Llei 21/1985, de 
8 de novembre, pel Consell Comarcal del Baix Llobregat, la Diputació de 
Barcelona i diferents Ajuntaments de la comarca del Baix Llobregat, junt amb 
els Sindicats Comissions Obreres i Unió General de Treballadors, la 
Confederació d’Empresaris del Baix Llobregat i PIMEC-SEFES. 
 
 Atès que segons l’article 13 del projecte d’Estatuts reguladors de 
l’esmentada Fundació, els Ajuntament de la comarca estaran representats en 
el seu Patronat, i a aquests  efectes tindran que designar els seus 
representants amb caràcter previ a la  constitució d’aquest. 
 
 Atès que la finalitat per a la que es constitueix l’esmentada 
Fundació, unida al fet que es tracta d’una entitat, que, per la seva naturalesa, 
no té ànim de lucre, justifiquen la integració d’aquest Ajuntament com a 
entitat promotora d’aquesta Fundació i  membre del seu Patronat, en la 
mesura en que l’article 68 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, estableix que per a la gestió dels seus interessos, 
els Municipis també poden exercir activitats complementàries de les pròpies 
d’altres Administracions Públiques, en particular, i entre altres, en matèria 
d’ocupació. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia,  vist l’informe número 9/2000, emès 
per la Secretària General d’aquest Ajuntament el dia 15 de febrer d’enguany, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Promoure i donar suport institucional a la constitució de 
la Fundació Domicilia, amb seu a la ciutat de Sant Feliu de Llobregat, l’objecte 
de la qual és procedir a la promoció i gestió d’accions a favor dels serveis de 
proximitat a les persones i, en general, de realitzar activitats vinculades als 
nous jaciments d’ocupació, a efectes de millorar la qualitat de vida i 
l’ocupació, assumint el Principi de corresponsabilitat i cooperació social i de 
participació en la recerca de la sostenibilitat de les seves activitats. 
 
 Segon.- Facultar a l’Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, per a 
comparèixer en l’instrument públic en que es formalitzi la constitució de la 
Fundació. 
 
 Tercer.- Acceptar el càrrec de Patró Institucional de la Fundació 
Domicilia, previst a l’article 13 dels seus Estatuts Reguladors, i designar 
representat d’aquest Ajuntament en el Patronat de la Fundació Domicilia, per 
a exercir en el seu nom les funcions de patró, en conformitat amb el que 
preveuen els articles 14 i següents dels seus Estatuts Reguladors a les 
persones següents: 
 

Titular: senyor José Montilla Aguilera, Alcalde 
Suplent: senyora Judith Ibáñez Vives, Regidora de l’Àrea de Serveis 

Socials, Salut Pública i Dona. 
 
 Quart.- Realitzar una aportació, a favor de la Fundació Domicilia, 
per un import d’1.000.000 de pessetes, com a part de la dotació inicial per a 
integrar al seu patrimoni, en els termes estatutàriament previstos. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest acord a les persones designades com a 
representants d’aquest Ajuntament en l’esmentada Fundació, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Montilla Aguilera,  com a Alcalde-President, 
es fa una explicació de la moció, manifestant que aquest punt va lligat amb el 
número 8 que és l’aprovació de la modificació de crèdit. Tal com vaig comentar 
a la Junta de Portaveus és una Fundació de caràcter social, fonamentalment 
per treballar amb allò que són serveis de proximitat a les persones, que 
promou el Consell Comarcal, un conjunt d’Ajuntaments, els Sindicats i les 
Patronals.  
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Martínez Flor, per aplicació del que disposa l’article 100 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/85, de 28 de novembre. 
 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent a la tala d’arbres 
a la ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 En diferents ocasions he manifestat les meves queixes per 
l’eliminació d’arbres, sense cap raó de pes que la justifiqui. Ara s’han extret els 
que havia a l’interbloc del carrer Boix (Sant Ildefons), donan·se el cas que fa 
unes poques setmanes que els havien podat…? 
 
    Si el que es vol és asfaltar el carrer, no es pot fer respectant aquells 
arbres que tenien bastants anys i que feien d’aquest carrer un carrer 
emblemàtic? 
 
 Per totes aquestes raons, proposem al Ple Municipal els següents 
 

ACORDS 
 
   Primer.- Que no es tali o arrenqui cap arbre gran i sa de la nostra 
ciutat sense una valoració prèvia de les raons que ho justifiquin. 
 
   Segon.- Que abans de talar o arrencar un arbre s’exposi i s’analitzi 
a la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, la conveniència i necessitat d’extreure’l.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA  es fa una explicació de la  Moció.  
 
 A continuació intervé el Sr. Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup no 
donarà suport a aquesta Moció, sobretot, perquè cada vegada que fem alguna 
actuació d’aquest tipus, es fa evidentment un anàlisi una valoració adequada, 
no és una decisió gratuïta i per tant no creiem oportú aprovar aquesta Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que li sembla que la demanda que 
es fa no és cap ximpleria, perquè recordo que en una Comissió Informativa es 
va portar el tema dels pins aquells que s’havien arrancat, i recordo, són els 
pins del carrer dels Pins i uns de la plaça Lluís Companys, d’arbres 
emblemàtics, com el qualificatiu que  ha utilitzat el Sr. Flórez. Crec que hi ha 
el criteri i el sentit comú de quan és un arbre emblemàtic o un conjunt 
d’arbres emblemàtics, doncs crec que passar-ho a la Comissió Informativa ja 
s’escau. De fet, recordo que en aquella Comissió Informativa es va valorar la 
necessitat de mantenir uns quants, uns pins que d’entrada havien de ser 
arrancats, de manera que no entenc la contradicció entre el que  s’estableix i 
entre el que es demana i el que es contesta, potser és que no ho he entès. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que està convençut que no 
s’arrenca cap arbre sense una justificació i s’intenta  posar-lo en un altre lloc 
perquè visqui, i estaríem a favor de la Moció, malgrat que crec que ja es fa.      
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup també estaria 
a favor de la Moció, perquè en el primer punt, crec entendre, indica, que s’està 
parlant d’arbres emblemàtics, i no d’un arbre esporàdic que s’hagi de treure. A 
part, una de les coses que sempre s’ha dit en aquest Ajuntament, és que les 
Comissions Informatives són per tractar coses que després ja quedin 
eliminades per després poder tractar en el Ple temes més profunds i polèmics. 
Per tant, considero oportú que coses així es tractin en les Comissions 
Informatives, i el nostre Grup estaria a favor del Sr. Flórez. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup està 
convençut que cada vegada que es produeix una situació d’aquest tipus 
existeixen uns criteris que ja crec que s’han comentat en les pròpies 
Comissions Informatives de persones expertes que decideixen en quin moment 
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s’han de tallar i amb quins criteris. En tot cas, no estem a favor de la Moció, 
amb allò que estaríem a favor és que aquests criteris es tornin a comentar en 
la pròpia comissió, si és necessari, o que es discuteixi si al final es pensa que 
s’han de discutir, però crec que ja s’actua correctament. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup va 
tenir la mateixa postura. Tenim, assenyala, una forma de funcionar, fins ara 
crec que adequada, aquí no es parla d’arbres emblemàtics, sinó de moltes 
situacions. Aquest debat ja es va tenir una altra vegada, i per tant vam tenir la 
mateixa fórmula que fins ara fem per funcionar, i continuarem sense donar 
suport a la Moció. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Flórez, per assenyalar que torna a repetir allò que diu la Moció, d’això, indica, 
no s’ha comentat res. No sé quants dies o quantes setmanes abans es van 
podar aquells arbres, sincerament sembla que no es planifiquen les coses sinó 
que es fan a cop d’improvisació, en un moment determinat s’esporguen i 
després venen i s’arranca. No sé si alguns s’han traslladat o no, puc dir que 
els veïns em deien que el més formós que hi havia, el més antic, aqueix ha 
estat talat i els altres arrancats, i han deixat una palmereta. Sincerament, 
torno a dir que no ha hagut un criteri. 
 
 A més, es va aprovar en el Ple passat una proposta de què degut a 
com estan moltes de les zones verdes d’aquesta ciutat, i en concret a Sant 
Ildefons, es discutís, i per part del Sr. Martínez va dir que en tres mesos 
plantejarem una discussió per veure quina solució donem i com millorem 
aqueixes zones. Sincerament, em fa pena que es tractin aquestes coses així. 
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Martínez Flor. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar 
que el votar això seria tant com reconèixer que s’han arrancat els arbres sense 
criteri, cosa que no ha estat així, i, que abans de talar un arbre s’hagi de 
convocar la Comissió Informativa  sembla una mica fort. Crec que quan es fan 
projectes, a l’hora d’analitzar els projectes i en el marc del projecte, sí que la 
Comissió Informativa, òbviament, pot discutir el tipus d’arbres que van, si 
afecten a arbres que ja existeixen que es fan amb ells, etc, etc.   
 
              
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 



 80

Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent a la condonació 
del deute extern als països del tercer món. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que el Deute Extern de l’anomenat Tercer Món 
reconegudament: 
 

a)  Injust pel seu origen, perquè majoritàriament no s’utilitzà en 
benefici de les capes populars d’aquells   països. 

 
b)  Impagable, perquè aquells països ja estan destinant la major part 

dels seus recursos a aquest pagament, i malgrat això el deute 
segueix creixent, i en qualsevol cas ja estat retornat en forma 
d’interessos. 

 
c)  Un boomerang contra els països creditors. L’extorsió dels rics 

contra els pobres rebota contra els països rics en forma de canvi 
climàtic, deforestació, droga, migracions, etc. 

 
 Atès que els més importants organismes rectors de l’actual ordre 
mundial han assumit aquest problema com a problema de tota la humanitat 
(el Senat dels EUA acaba d’aprovar una condonació total del deute contret 
abans del 1987; el g-7 aprovà al juny a Colònia una condonació de 71.000 
Milions de $ USA; la Unió Europea ha pres decisions en la mateixa orientació). 
  
 Atès que aquestes actuacions són el resultat tan de la mateixa 
lògica econòmica com de la pressió popular i d’organitzacions internacionals 
entre les que destaquen les declaracions de la mateixa ONU, del PNUD, de 
l’Església Catòlica, així com d’infinitats d’organismes estesos entre els països 
del Nord que van entregar més de 17 milions de firmes a l’esmentada cimera 
del G-7 del juny passat a Colònia, de les quals més de 80.000 a Catalunya 
recollides per les campanyes “Deute Extern, Deute Etern” i ADEU (per 
l’Abolició del Deute Extern Usurer). 
 
 Atès que una gran part d’aquest deute es produeix per la compra de 
material bèl·lic, la qual cosa, no solament no ajuda al desenvolupament i a la 
vida dels pobles d’aquests països, sinó que és una de les causes primeres de la 
seva pobresa i el seu retard.    
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 Atès que el deute públic del Tercer Món amb Espanya, 1,6 bilions 
de ptes, quantitat inferior als 1,8 bilions del pressupost del Ministeri de 
Defensa, que la quantitat condonada pel Govern Espanyol és de les més 
escasses del món occidental -8 milions al 1995, 15.500 al 1996 i 13.700 al 
1997- i que davant d’això el Ministre d’Hisenda s’ha compromès a incrementar 
aquestes quantitats. 
    
 Per tot això, proposem a aquest Ple Municipal l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Govern de l’Estat Espanyol la condonació total 
del Deute extern de caràcter públic per als Països Pobres Altament Endeutats 
(PPAE), així com la reducció parcial i progressiva del deute de la resta de 
països que es troben en vies de desenvolupament. I instar al Parlament a 
prendre les mesures necessàries a fi de resoldre en la mateixa direcció el deute 
d’aquests països amb les entitats financeres privades. 
 
 Segon.- Instar al Govern Espanyol a aturar la venda de qualsevol 
tipus d’armament, i a defensar-ho en els fòrums internacionals, perquè actuïn 
en el mateix sentit. 
 
 Tercer.- Instar al Govern Espanyol que assumeixi un paper més 
actiu a favor dels països pobres i endeutats en els fòrums multilaterals (FMI, 
BM, Club de París). 
 
 Quart.- Que L’Ajuntament s’adhereixi a les Campanyes Deute 
Extern, Deute Etern i a la Campanya ADEU.  
 
 Cinquè.- Donar trasllat d’aquests acords al President del Govern de 
l’Estat Espanyol, al Ministre d’Economia, al Ministre d’Exteriors i a les 
Campanyes ADEU i Deute Extern, Deute Etern.” 

         
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com  a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  es fa una explicació de la Moció per manifestar que, com ja 
sabeu, assenyala, hi ha una campanya important per tota una sèrie 
d’organitzacions i d’institucions a nivell mundial, perquè s’hi vagi donant una 
solució al tema del deute extern. 
 
 Ha hagut diferents institucions i, fins i tot, Estats que han donat 
una resposta per anar millorant aqueixa situació, en concret, com ja es recull 
a la Moció, els Estats Units han donat 71.000.000.000,- milions de dòlars  per 
condonar el deute. La Comissió Europea també va en la mateixa orientació, i 
després ha hagut organitzacions, la pròpia ONU, l’Església Catòlica i una sèrie 
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d’Organitzacions No Governamentals, el propi Grup dels Set, han anat 
acordant qüestions en aquest camí. I això és una campanya de recollida de 
signatures ja s’han recollit 17.000.000 de signatures, entre elles 80.000 de 
Catalunya, per resoldre el problema del Deute Extern, Deute Etern, i ADEU, 
per abolir aquest gran problema que tenen tants països i tants milions de 
persones en el món com a conseqüència d’ella.  
 
 Moltes vegades com diem aquí, com a conseqüència de la compra 
d’armament bèl·lic, i després per mantenir guerres que encara els fan més 
pobres, encara que a altres els fan més rics. Per tot això plantegem aquí les 
quatre propostes que conté el text de la Moció.    
 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón, per manifestar que el seu Grup estaria d’acord si bé 
una sèrie d’esmenes que hem presentat, partint de la base que aquest és un 
tema complicat i complex i que, en tot cas, la Moció no acaba, o no acabem 
d’aclarir una situació molt concreta, i és que, evidentment, estem per la 
condonació d’aquest deute, però també que després aquesta condonació es 
destini a la part més desfavorida d’aquella societat. Nosaltres plantegem una 
sèrie d’esmenes d’afegir, i si tu ho acceptes, doncs nosaltres no tindríem cap 
inconvenient en donar suport a aquesta Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que  si les esmenes són 
en aqueix sentit, que allò que fa és encara millorar més. 
 
 Per la qual cosa a la Moció queda redactada en els termes següents: 
  
 “Atès que el Deute Extern de l’anomenat Tercer Món 
reconegudament: 
 

a) Injust pel seu origen, perquè majoritàriament no s’utilitzà en 
benefici de les capes populars d’aquells   països. 
 

b) Impagable, perquè aquells països ja estan destinant la major part 
dels seus recursos a aquest pagament, i malgrat això el deute 
segueix creixent, i en qualsevol cas ja estat retornat en forma 
d’interessos. 
 

c) Un boomerang contra els països creditors. L’extorsió dels rics 
contra els pobres rebota contra els països rics en forma de canvi 
climàtic, deforestació, droga, migracions, etc. 

 
 Atès que els més importants organismes rectors de l’actual ordre 
mundial han assumit aquest problema com a problema de tota la humanitat 
(el Senat dels EUA acaba d’aprovar una condonació total del deute contret 
abans del 1987; el g-7 aprovà al juny a Colònia una condonació de 71.000 
Milions de $ USA; la Unió Europea ha pres decisions en la mateixa orientació). 
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 Atès que aquestes actuacions són el resultat tan de la mateixa 
lògica econòmica com de la pressió popular i d’organitzacions internacionals 
entre les que destaquen les declaracions de la mateixa ONU, del PNUD, de 
l’Església Catòlica, així com d’infinitats d’organismes estesos entre els països 
del Nord que van lliurar més de 17 milions de firmes a l’esmentada cimera del 
G-7 del juny passat a Colònia, de les quals més de 80.000 a Catalunya 
recollides per les campanyes “Deute Extern, Deute Etern” i ADEU (per 
l’Abolició del Deute Extern Usurer). 
 
 Atès que una gran part d’aquest deute es produeix per la compra de 
material bèl·lic, la qual cosa, no solament no ajuda al desenvolupament i a la 
vida dels pobles d’aquests països, sinó que és una de les causes primeres de la 
seva pobresa i el seu retard.    
 
 Atès que el deute públic del Tercer Món amb Espanya, 1,6 bilions 
de ptes, quantitat inferior als 1,8 bilions del pressupost del Ministeri de 
Defensa, que la quantitat condonada pel Govern Espanyol és de les més 
escasses del món occidental -8 milions al 1995, 15.500 al 1996 i 13.700 al 
1997- i que davant d’això el Ministre d’Hisenda s’ha compromès a incrementar 
aquestes quantitats. 
    
 Per tot això, proposem a aquest Ple Municipal l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Govern de l’Estat Espanyol la condonació total 
del Deute extern de caràcter públic per als Països Pobres Altament Endeutats 
(PPAE), així com la reducció parcial i progressiva del deute de la resta de 
països que es troben en vies de desenvolupament, i que tinguin règims 
democràtics. I instar al Parlament a prendre les mesures necessàries a fi de 
resoldre en la mateixa direcció el deute d’aquests països amb les entitats 
financeres privades. 
 
 Segon.- Instar al Govern Espanyol a aturar la venda de qualsevol 
tipus d’armament als Països Pobles Altament Endeutats així com als que no 
tinguin règims democràtics i a defensar-ho en els fòrums internacionals, 
perquè actuïn en el mateix sentit. 
 
 Tercer.- Instar al Govern Espanyol que assumeixi un paper més 
actiu a favor dels països pobres i endeutats en els fòrums multilaterals (FMI, 
BM, Club de París). 
 
 Quart.- Que L’Ajuntament s’adhereixi a les Campanyes Deute 
Extern, Deute Etern i a la Campanya ADEU.  
  
 Cinquè.- Donar trasllat d’aquests acords al President del Govern de 
l’Estat Espanyol,  i a les Campanyes ADEU i Deute Extern, Deute Etern.” 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb l’esmena presentada pel Grup Municipal Socialista. 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, a favor de la protecció 
social de les persones en atur. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 L’atur i la precarietat laboral continuen essent uns dels problemes 
més greus de la societat catalana. 
 
 Avui, al Baix Llobregat, el 30% de les persones inscrites a les 
Oficines de Treball de la Generalitat (OTG), no tenen cap tipus de protecció. 
En el cas de Cornellà (segons dades de la mateixa OTG), de les 2.635 persones 
inscrites, tan sols tenen prestació 2.041 persones (77%), mentre que 594 
(23%) no tenen cap tipus de prestació. 
 
 Així i tot, el Govern no fa res per resoldre aquesta injustícia social, 
al contrari, ja que aquest any els pressupostos presentats pel govern del PP, 
amb el suport de CiU, són insolidaris en matèria d’ocupació i protecció per 
atur. Espanya continua essent el país de la UE que gasta menys en aquesta 
matèria. 
 
 La prestació per atur és un dret de totes les persones sense feina, 
que l’Estat ha de garantir. El govern de Madrid no acompleix amb aquesta 
obligació amb la doble argumentació que la prestació per atur no “motiva” els 
treballadors/es sense feina a cercar-ne i que n’hi ha prou amb els cursos de 
formació i orientació professional. 
 
 Creiem, com asseguren els sindicats CCOO i UGT, que la protecció 
per atur millora la recerca de feina i, per tant, sol.licitem que aquest consistori 
s’afegeixi a les peticions dels esmentats sindicats en les propostes per la 
millora de la protecció social de les persones en atur. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
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 Primer.- Un servei públic d’ocupació de caràcter integral i amb 
participació dels sindicats majoritaris que doni resposta a les necessitats de 
les persones sense feina. Això implica dignificar les OTG, reconèixer el caràcter 
públic de la intermediació en el món laboral de les OTG i valorar i 
professionalitzar la feina dels empleats/des d’aquestes oficines. 
 
 Segon.- Reforçar la modalitat contributiva de la protecció per atur 
integrant tots els treballadors/es, sigui quina sigui la modalitat del seu 
contracte, recuperant el dret a la prestació contributiva amb un període de 
cotització mínim de 6 mesos. 
 
 Tercer.- Reforçar el nivell assistencial de protecció per atur amb 
l’ampliació dels col.lectius a protegir. Cal redefinir i flexibilitzar els requisits 
d’accés a la prestació. 
 
 Quart.- Estendre el subsidi a les persones aturades amb unitats 
familiars i als més grans de 45 anys, mentre es mantingui la seva situació 
d’atur, i combinar la prestació amb mesures que millorin les seves 
possibilitats d’accés a l’ocupació. 
 
 Cinquè.- Revisar els requisits d’accés al subsidi elevant el límit de 
la renda real disponible fins al 100% del SMI. 
 
 Sisè.- Que es comuniqui els presents acords als sindicats CCOO i 
UGT, al Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Miquel López Sánchez, com a Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V  es fa una explicació en la que manifesta que és una Moció 
que va estar consensuada amb els sindicats Comissions Obreres i Unió 
General de Treballadors, i que ve a reflectir o a sol·licitar el suport per part 
dels Partits Polítics aquí representats d’una sèrie de problemes que es troben 
en aquests moments en els col·lectius dels aturats. Entenem que en aquests 
moments hi ha una realitat i és que l’ocupació està evolucionant d’una forma 
positiva però, per altra banda, també els col·lectius que estan en una situació 
de desocupació són uns col·lectius que els podríem començar a denominar 
com de grups un tant marginats i amb greus dificultats per a la seva inserció 
laboral. Al mateix temps aqueixos col·lectius són els que més dificultats estan 
tenint a l’hora de poder tenir algun tipus de prestació. 
 
 Com veieu en la Moció, podem dir que a la nostra localitat 
afortunadament tenim un número de desocupats molt baix respecte a anys 
anteriors, però que, precisament aqueix col·lectiu que representa un 23% dels 
desocupats que estan inscrits estan en situacions molt precàries. I això està 
motivat, creiem nosaltres, per un costat, perquè després de les   modificacions 
que han hagut en les diferents reformes per donar suport a l’atur,  s’ha anat 
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retallant d’alguna manera les prestacions, i, per altra banda, allò que s’ha fet 
ha sigut ampliar el temps de cotització per poder tenir dret a aquest tipus de 
cotitzacions. 
 
 En funció d’això,  i a més aprofitant la situació que en aquests 
moments hi ha de prosperitat econòmica, això hauria de variar per donar 
suport a aqueixos col·lectius que fonamentalment són els col·lectius que si 
arriben a tenir alguna possibilitat d’accés al mercat són els que estan en una 
situació més precària. 
 
 Evidentment creiem que això no només és el que s’aprofiti d’alguna 
forma les cotitzacions que fan els treballadors  per poder afrontar aquesta 
situació, sinó que ha d’anar acompanyat de més participació per part del 
Govern en aquest tipus de suport, perquè podem dir que s’ha passat des de 
l’any 1985, en què el Govern en els seus pressuposts posava un  48%, a un 
0,5% a l’any 1998, s’ha anar reduint d’una forma molt gran totes les 
aportacions que feia el Govern per poder combatre aquest tema. 
 
 Per altra banda, creiem que hi ha una qüestió fonamental que és el 
funcionament de les OTG que després del traspàs que es va fer a la 
Generalitat s’han convertit en quasi buròcrates, amb tots els meus respectes,  
perquè la qualitat professional que hi ha en aquests moments és molt gran, 
però que solament es dediquen a traspassar els papers que els requereix 
l’INEM, i està, d’alguna manera, la Generalitat buidant de contingut el paper 
important que podien jugar. Per això, entenem que ha d’haver una 
transformació de l’OTG i jugar un paper més important per a la creació de 
treball i buscar fórmules adequades. 
 
 Evidentment, si aquí s’està d’acord, doncs es podria traslladar als 
partits polítics i, a més, podríem aprofitar la campanya electoral, perquè són al 
cap i a la fi els que han de legislar, els que han de buscar les maneres més 
adequades per poder tirar això cap endavant, i així, d’aquesta forma, donaríem 
suport als sindicats, que com hem dit, fa un mes estaven fent una mobilització 
en aquest sentit i que creiem que és important, i per això demanem el suport 
de tots. 
 
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup tot i que, en part 
poden compartir el fons del que demana la Moció, creu que diversos aspectes 
de la Moció entren en contradicció amb el posicionament de CiU, i creien que 
el to de la Moció en alguns punts és clarament partidista i no busca 
precisament el consens sinó la denúncia amb la actuació de determinats 
Grups Polítics. 
 
 Perquè el Grup de CiU, pugui votar a favor, continua manifestant el 
Sr. Artís, s’hauria de suprimir el paràgraf tercer, on diu que “Així i tot, el 
Govern no fa res per resoldre aquesta injustícia social, al contrari, ja que 
aquest any els pressupostos presentats pel govern del PP, amb el suport de 
CiU, són insolidaris en matèria d’ocupació...”. Nosaltres creiem que aquestes 
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acusacions són injustes i gratuïtes, i que no ens poden acusar d’insolidaris. 
Pel que fa al punt primer, crec que s’està treballant en aquesta qüestió. 
Estaríem d’acord en el segon, tercer i quart i no estem d’acord en el punt 
cinquè, amb el que el límit de la renda real disponible creiem que s’ha de 
situar en el 75% com ara està, i no en el 100% com es demana, perquè sinó, 
llavors no es creen incentius perquè aquesta persona treballi o es busqui 
treball. Podria passar com passa a Andalusia que és la comunitat amb el nivell 
d’aturats més alt, i en canvi és també la que té mes immigrants per fer la 
feina, és a dir, són contradiccions. I pel que fa al punt sisè, estaríem d’acord.     
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup votarà a favor, 
igual que també votarem a favor de la,  o votarem millor a l’esmena  pel tema 
dels afegits que han fet el Partit Socialista Català.  
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que estan d’acord i 
donen suport a aquesta Moció. Hem presentat unes esmenes que fan 
referència a una cosa que és evident, i, a més a més, quan avui comenci la 
campanya electoral, nosaltres creiem que quan hi ha moments de progrés 
econòmic important i que es parla de què hi ha un gran creixement, crec que 
és el millor moment per fer un altre tipus de repartiment del progrés, i, és obvi 
que la Moció faci referència a què durant aquests quatre anys que ha hagut 
un Govern de dretes, amb el suport de CiU, aquesta redistribució no s’ha 
donat i aquest repartiment del progrés que sí que es podia haver donat no ha 
estat possible. 
 
 Per tant, demanem i demanem, a més a més, als que surtin, que 
facin evidentment un altre tipus de redistribució del creixement econòmic del 
nostre país. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Miguel López Sánchez, per manifestar que acceptarien perfectament 
l’esmena que es fa per part del Grup Municipal Socialista, i, evidentment, no 
podem coincidir, en absolut, amb allò que diu el Portaveu de CiU, perquè ho 
he dit abans i ho torno a repetir, em sembla que precisament les polítiques 
que ha estat fent el PP i reforçada per CiU, no han anat en benefici de la gent 
que està aturada, sinó tot el contrari. Torno a repetir que precisament els 
col·lectius més afectats per aquesta situació són els col·lectius que tenen més 
difícil la inserció laboral i això és degut també a la política que han fet des del 
Partit Popular i CiU.  
 
 I altra cosa que està molt clara també és el paper que està barrinant 
CiU en el tema de les OTG. En el tema de les OTG allò que està fent és 
privatitzar d’alguna manera el treball que es podia fer des d’aquestes oficines, 
estan derivant-lo a centres col·laboradors on alguns d’elles tenen uns 
objectius, que podíem dir una mica dubtosos. Hi ha uns altres centres 
col·laboradors que evidentment no, i són els que fonamentalment estan, 
d’alguna manera gestionats pels Sindicats, i és pel que demanem que els 
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Sindicats reforcin aqueix terreny, i que siguin controlats per ells les OTG. I 
això és una de les qüestions que està fent en Catalunya Convergència i Unió, 
aleshores no podem, de cap de les maneres, recollir la proposta que se’ns fa 
per part de CiU. 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que allò que més pot afavorir als 
grups aquests és realment la formació, perquè és l’únic que els hi pot garantir 
un lloc de treball, tot l’altre no garanteix res. 
     
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 L’atur i la precarietat laboral continuen essent uns dels problemes 
més greus de la societat catalana. 
 
 Avui, al Baix Llobregat, el 30% de les persones inscrites a les 
Oficines de Treball de la Generalitat (OTG), no tenen cap tipus de protecció. 
En el cas de Cornellà (segons dades de la mateixa OTG), de les 2.635 persones 
inscrites, tan sols tenen prestació 2.041 persones (77%), mentre que 594 
(23%) no tenen cap tipus de prestació. 
 
 Així i tot, el Govern no fa res per resoldre aquesta injustícia social, 
al contrari, ja que aquest any els pressupostos presentats pel govern del PP, 
amb el suport de CiU, són insolidaris en matèria d’ocupació i protecció per 
atur. Espanya continua essent el país de la UE que gasta menys en aquesta 
matèria. 
 
 La prestació per atur és un dret de totes les persones sense feina, 
que l’Estat ha de garantir. El govern central no acompleix amb aquesta 
obligació amb la doble argumentació que la prestació per atur no “motiva” els 
treballadors/es sense feina a cercar-ne i que n’hi ha prou amb els cursos de 
formació i orientació professional. 
 
 Creiem, com asseguren els sindicats CCOO i UGT, que la protecció 
per atur millora la recerca de feina i, per tant, sol.licitem que aquest consistori 
s’afegeixi a les peticions dels esmentats sindicats en les propostes per la 
millora de la protecció social de les persones en atur. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Un servei públic d’ocupació de caràcter integral i amb 
participació dels sindicats majoritaris que doni resposta a les necessitats de 
les persones sense feina. Això implica dignificar les OTG, reconèixer el caràcter 
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públic de la intermediació en el món laboral de les OTG i valorar i 
professionalitzar la feina dels empleats/des d’aquestes oficines. 
 
 Segon.- Reforçar la modalitat contributiva de la protecció per atur 
integrant tots els treballadors/es, sigui quina sigui la modalitat del seu 
contracte, recuperant el dret a la prestació contributiva amb un període de 
cotització mínim de 6 mesos, donat el bon moment econòmic i davant l’actual 
superàvit del servei públic d’ocupació que ho fa possible. 
 
 Tercer.- Reforçar el nivell assistencial de protecció per atur amb 
l’ampliació dels col.lectius a protegir. Cal redefinir i flexibilitzar els requisits 
d’accés a la prestació. 
 
 Quart.- Estendre el subsidi a les persones aturades amb unitats 
familiars i als més grans de 45 anys, mentre es mantingui la seva situació 
d’atur, i combinar la prestació amb mesures que millorin les seves 
possibilitats d’accés a l’ocupació. 
 
 Cinquè.- Revisar els requisits d’accés al subsidi elevant el límit de 
la renda real disponible fins al 100% del SMI. 
 
 Sisè.- Que es comuniqui els presents acords als sindicats CCOO i 
UGT, al Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya.”  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’esmena presentada pel Grup Municipal Socialista,  amb el 
vot en contra del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i 
Villena.  
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, de condemna dels actes de 
violència xenòfoba i racista de El Ejido. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Davant els actes de violència xenòfoba i racista que s’han produït en 
els últims dies a la localitat almeriense de El Ejido i 
 
 Atès que aquest Ajuntament ha aprovat diferents mocions respecte 
al tema dels immigrants. 
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 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 
 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exigir una major col.laboració entre les diferents 
administracions públiques, per tal d’evitar les situacions de discriminació o 
explotació laboral del col.lectiu d’immigrants. 
 
 Segon.- Solidaritzar-nos amb el col.lectiu d’immigrants víctima de 
les agressions i actes vandàlics.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V,  es fa una explicació de la Moció i diu que només vol 
recordar que el motiu que ens porta presentar aquesta Moció és simplement 
els fets que s’han produït en una població d’Almeria, El Ejido, amb els quals 
com a persones, no només com a Partit, sinó que com a persones estem 
totalment en contra sobretot del tracte que se’ls ha donat. Creiem, afegeix,  
que ha hagut un desistiment  al deure de la persona electe, del càrrec electe 
més important de la població que ha permès d’alguna manera que les coses 
anessin passant sense intervenir, que ha provocat que les coses anessin cada 
vegada a més, i creiem que aquestes situacions s’haurien d’aturar i s’hauria, 
sobretot, de tenir una major col·laboració, i un diàleg més important entre les 
administracions, tot i que al final li toqui dimitir com ha fet el Sr. Pimentel. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent al foment de les 
Escoles Bressola a Catalunya-Nord i a l’entitat Amics de La Bressola. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de Motius: 
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 L’inici de la primera Bressola, és a dir de la primera escola catalana, 
es remunta a 1976, quan es va fundar la primera escola totalment en català, 
de la Catalunya del Nord. Aquests darrers anys s’ha accelerat el ritme de 
creació de noves escoles: en gestionava tres el 1996 i en quatre anys se n’han 
obert tres més. 
 
 Aquesta realitat s’explica per la demanda creixent de les famílies del 
Rosselló i del Conflent que ha passat, en cinc anys, del 15 al 40 per cent, i del 
suport que ha rebut de l’Associació Amics de La Bressola, implantada al 
Principat i a les Balears, que ha permès, gràcies a l’ajut de 127 ajuntaments i 
dels seus associats, posar en marxa aquests nous centres. 
 
 Com és prou sabut França acaba de felicitar el reconeixement de la 
comunitat Inuit (esquimals) del Canadà, però es nega a ratificar la Carta 
Europea de les Llengües del Consell d’Europa i nega aquest mateix 
reconeixement a les llengües pròpies del diferents territoris del seu Estat. 
Iniciat, doncs,  el segle XXI, en el moment en què Itàlia acaba de votar una llei 
de protecció de les llengües (inclosa el català de l’Alguer) es vergonyós que 
l’Estat francès, paradigma de la igualtat, negui als nord-catalans la normalitat 
lingüística: Catalunya Nord és el darrer país català que no té la seva llengua 
oficialitzada.  
 
 Actualment, però, a l’Estat francès la situació legal de les escoles 
Bressoles ha canviat, atès que aquestes s’han pogut acollir, finalment, a 
l’estatut d’escoles concertades i el Ministeri d’Educació Francès les ha 
assumides com a tals. I també es veurà obligat a assumir-ne de noves si la 
societat és capaç de crear-les i mantenir-les durant els primers cinc anys. 
 
 Respecte a l’Associació d’Amics de la Bressola, s’ha de dir que  es va 
constituir l’any 1986 amb la voluntat de donar suport al manteniment i a 
l’expansió de les escoles catalanes a la Catalunya Nord, en un tems en què 
mantenir-les obertes, per part dels seus responsables, era un acte d’heroïcitat. 
 
 Durant aquests anys l’ajut ha consistit d’una banda a intentar 
difondre entre la societat sud-catalana el coneixement de l’existència a la 
Catalunya Nord d’escoles que malden per recuperar la llengua catalana. 
D’altra banda, de fer arribar a les Bressoles els ajuts econòmics recollits 
mitjançant les aportacions dels associats, o dels ajuts institucionals que s’han 
pogut anar aconseguint. 
 
 Aquests darrers ajuts institucionals han estat en ocasions decisius 
per poder continuar pagant els sous dels mestres que treballen a les Bressoles 
i, per tant, mantenir-les obertes. 
 
 La proposta que des dels Amics de la Bressola es fa als Ajuntaments 
és clara: cal crear i a aguantar una Escola Bressola durant els primers cincs 
anys (tal com exigeix l’administració francesa) i després l’Estat francès l’haurà 
de mantenir. Però els primers cinc anys han d’assumir-ho  els qui volem que 
la llengua catalana no desaparegui de la  Catalunya Nord. 
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 Els ajuts que els ajuntaments catalans podem donar són múltiples i 
tots molts valuosos. El sol fet de parlar-ne als ajuntaments ja és positiu, 
perquè recorda la difícil situació lingüística que es viu al Nord, i això és bo. 
També es poden fer visites culturals, agermanaments amb escoles d’allà, 
recollida de material, etc. Però no cal dir que l’ajut que es necessita amb més 
urgència és l’econòmic.  
 
 Per ajudar econòmicament a la creació i manteniment de noves 
escoles es pot fer de fent-nos socis protectors de l’Associació d’Amics de la 
Bressola amb una aportació econòmica anual fixa. Aquesta opció té 
l’avantatge que permet a l’associació una adequada planificació per atendre les 
demandes de creació de noves escoles que van sorgint. Crear una nova 
Bressola porta una mitjana de dèficit anual de 4.000.000 de pessetes.  
 
 És per tot això que proposem que el Plenari adopti els següents  
 

ACORDS 
 
 1. Que l’Ajuntament de Cornellà acordi fer-se soci protector de 
l’Associació d’Amics de la Bressola, i es comprometi a fer-hi una aportació 
econòmica anual.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es fa una explicació de la Moció, i manifestant que de fet, el 
que demanem és que l’Ajuntament de Cornellà, es faci soci protector de 
l’Associació Amics de la Bressola. N’hi ha 127 ajuntaments, alguns a la 
Comarca Olesa, Martorell, El Prat, és a dir, passaríem a ser l’Ajuntament 128 
del Principat de Catalunya, del País Valencià, de les Illes Balears que s’han fet 
socis protectors d’Amics de La Bressola. Fer-se’n soci significa una aportació 
econòmica ridícula,  aquí no ho he posat perquè sembla que ha de ser criteri 
del Govern de la Ciutat el marcar la quantitat, però ells marquen una 
quantitat aproximada entre els 50.000 i 100.000 habitants, de 50.000,- a 
100.000,- pessetes  anuals, i entre els de 25.000 i 50.000 habitants de 
25.000,- a 50.000,- pessetes, però això, a més a més, crec que és indiferent, 
perquè en definitiva no ve de 1.000,- pessetes, tot i que són quantitats 
“ridícules” sinó que representa cada vegada anar augmentant el nombre 
d’Ajuntaments  que s’adhereixen. 
 
 Dit això, passo resumidament, a explicar el perquè. En aquests 
moments a Catalunya-Nord, és l’únic territori del domini lingüístic català que 
no té la llengua reconeguda oficialment, fins i tot, l’Estatut d’Autonomia de 
l’Aragó ho reconeix per a la franja de Ponent, el del País Valencià, els de les 
Illes i el del Principal de Catalunya i, fins i tot, ara, l’Estat italià, ha legislat 
una Llei per protegir les llengües minoritàries, la qual cosa significa poder 
introduir el català a l’Alguer, a part del sard. La situació a Catalunya-Nord és 
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difícil, l’any 1976 van haver-hi uns “progres” d’esquerres que van intentar 
alterar aquest sentit condemnatori per a la llengua, portada a la desaparició, i 
aleshores es van crear unes escoles i aquelles escoles s’han anat mantenint, 
com han pogut, gràcies a les aportacions de la gent. 
 
 En aquests moments, hi ha una contradicció bastant greu, l’Estat 
francès que ha reconegut, i aquí ho poso perquè es consideri la contradicció, 
l’Estat francès ha celebrat el reconeixement de la llengua dels Inuits, dels 
esquimals del Canadà, i en canvi, es nega a signar la Carta de protecció de les 
llengües minoritàries elaborada per la Unió Europea, pel Consell, de manera 
que, el cors, el bretó, l’occità, el basc, el català, estan en una situació difícil. 
Malgrat tot, la pressió popular ha aconseguit que l’Estat francès accepti que si 
una escola es manté durant cinc anys, al cap de cinc anys l’accepta com a 
concertada, el problema és aguantar els primers cinc anys. 
 
 En aquests moments, s’han anat fent escoles poc a poc, amb 
aportacions personals i dels 127 ajuntaments. Què es demana? que 
l’Ajuntament de Cornellà se sumi a aquest carro. Més quan nosaltres durant 
tants anys hem estat tan fumuts, des del punt de vista lingüístic, i més a 
Cornellà, una ciutat on la immensa majoria dels catalans són de llengua 
materna castellana i han fet la gran aportació, de la pseudo normalització de 
la llengua. És a dir, que Cornellà se sumi té un gran valor simbòlic. 
L’Ajuntament veurà si pot donar 50, 60 o 40.000 es tracta d’anar sumant per 
tal que sigui possible anar obrint escoles, i que les escoles aguantin durant 
cinc anys, mercès al patronatge de les institucions i dels particulars, amb la 
qual cosa l’Estat francès en el 6è curs ja ha de pagar als mestres. 
 
 I en aquest sentit, fa poc se’n van obrir dues, una en un barri obrer 
de Perpinyà, de manera que, la cosa no porta a pensar que la llengua 
aguantarà, però és possible que es pugui, com a mínim, en un estat latent 
d’amenaça. La situació és molt més greu que aquí, perquè allà, la gent gran no 
ha transmès la llengua a la gent jove, i s’ha de començar de nou, tot i amb 
això, crec que Cornellà és dels llocs on s’ha demostrat que la immersió 
lingüística ha permès sortir de la situació més crítica. 
  
 I, en tot cas, continua manifestant el Sr. Tardà, si el tema es 
desconeix o perquè es consideri que no aporto prou informació, repeteixo que 
l’Ajuntament d’Olesa, crec que el d’El Prat i el de Martorell, i  tres Consells 
Comarcals i altres municipis, fins i tot a través de la Secretaria, o a través de 
la mateixa Alcaldia, es podria demanar informació de com altres ajuntaments 
ho han fet. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que nosaltres, 
entenem que en el tema que estem parlant, i sobretot perquè nosaltres també 
formem part d’un conjunt de municipis que tenen la denominació de Cornellà 
i que hi ha municipis de la Catalunya-Nord i creiem que en aquest sentit, 
doncs és un procés que, a més a més, finalitza als cinc anys, perquè després, 
tal com diu aquí assumirà l’Estat francès aquesta situació, no tenim cap 
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inconvenient en donar suport a aquesta Moció i ens comprometem que en el 
pressupost s’obrirà una partida econòmica per tal d’aplicar la Moció que anem 
a aprovar. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que si estan tots d’acord ho aprovaríem per unanimitat, en el ben 
entès de què coneixem una mica aquesta experiència precisament per la 
relació existent amb els altres municipis Cornellà existents al sud de França.          
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent al contingut de la 
revista municipal Cornellà Informa. 
  
 MOCIÓ 
 
 
 Motivació de la Moció: 
 
 Ha estat motiu de diversos precs per part del nostre Grup Municipal 
que els continguts de les mocions presentades pels regidors del Plenari 
Municipal tinguessin ressò en la revista municipal Cornellà Informa, en 
entendre que eren d’interès per a la ciutadania i, alhora, permetrien il.lustrar 
la voluntat política dels qui constituïm aquest òrgan municipal. Val a dir que 
mai no se’ns ha respost afirmativament i sempre s’ha obviat el nostre prec, per 
la qual cosa els continguts de les nostres mocions, així com els de la resta de 
Grups Municipals no s’han reflectit  en la publicació, malgrat (ho repetim) 
haver-ho demanat insistentment. 
 
 Tanmateix, hem pogut observar en  el número 161 de la revista 
Cornellà Informa, corresponent al mes de febrer, l’aparició d’un article que, 
sota el títol “El consistorio exige la construcción del nuevo CAP en el Centre 
Cultural Joan N. García-Nieto”, dóna a conèixer el contingut de la moció que 
aprovàrem unànimament a iniciativa del Grup Socialista referida a la 
necessitat d’aquest nou equipament.  
 
 És per això que volem palesar en aquest Plenari el nostre 
desconcert davant d’aquest fet i ens preguntem la raó per la qual la nostra 
publicació s’ha fet ressò d’aquesta moció i no pas de tantes altres d’anteriors.  
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 ¿És agosarat pensar que en aquest  cas s’ha publicat perquè la 
proposta partia del govern de la ciutat?  
 
 ¿És possible que la raó radiqui en el fet que fos aprovada per 
unanimitat?  
 
 Ho ignorem, perquè en d’altres ocasions també s’han fet 
aprovacions unànimes que no han estat publicitades. Tot plegat ens porta a 
ratificar-nos en el que venim defensant i demanant d’ençà fa mesos: cal 
establir uns criteris diàfans i objectius, als quals puguin acollir-se els 
professionals per poder fer la seva feina amb rigor.  
 
 És per tot això que sol.licitem l’aprovació del següent  
 

ACORD 
 
 Text de la Moció: 
 
 Amb la voluntat de fer arribar  a la ciutadania la pluralitat política 
del nostre Plenari, així com el  debat que hi  aportem  els regidors i regidores 
que el constituïm,  la publicació municipal Cornellà Informa es farà ressò del 
contingut de  les mocions que s’hi presentin, del procés  de discussió que se’n 
deriva i dels resultats de les votacions, bo i deixant al bon criteri professional 
dels responsables de la publicació el registre, tractament  i extensió dels 
continguts.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es fa una explicació de la Moció en la que manifesta que 
encara que els incrèduls, i suposo que hi hauran crèduls que no en faran 
cabal, però a nosaltres, ens agrada haver de presentar-ho. Va referida al 
Cornellà Informa i té un sentit pràctic. Nosaltres hem demanat, no solament 
per mocions nostres sinó mocions d’altres grups i mocions de la majoria 
municipal, més d’una vegada, que del contingut d’aquestes Mocions, recordo, 
concretament, algunes mocions del Grup Socialista i d’Iniciativa  que nosaltres 
hem demanat seria bo es fes el Cornellà Informa ressò d’aquest contingut, és a 
dir, ningú no pot dir que el que demanem ha estat exclusiu del nostre interès 
polític, o  publicitari. 
 
 El que ens sorprèn és que constantment se’ns ha dit que no a les 
demandes nostres i dels altres, i, en canvi, en aquest mes aparegui en el 
Cornellà Informa el contingut, que em sembla correcte, d’una Moció. És a dir, 
una Moció que va presentar la majoria, i va ser aprovada per unanimitat, 
referida al CAP, apareix ben redactada, és a dir, sense cap tergiversació de la 
realitat, fins i tot, no esmenta qui la presenta, ni parla de qui la ha votada, 
però nosaltres diem, aleshores quin és el criteri?. Es publiquen o no es 
publiquen?. Si es publiquen, quines? Les que presenta la majoria?. Les que 
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són aprovades per unanimitat?. Potser sí que seria el criteri, però en canvi jo 
recordo que s’han aprovat d’altres també per unanimitat que no han sortit en 
el Cornellà Informa. 
 
 Aleshores reclamem que hi hagi un criteri. El criteri que nosaltres, 
potser de màxims, reclamem, és que  el Cornellà Informa es faci ressò de totes, 
i, fins i tot, demanaríem que el Cornellà Informa reflectís amb la habilitat que 
el redactor ha de tenir, fins i tot el procés de discussió o la votació, però 
entenc que aquests màxims no siguin acceptats. En tot cas, diríem els 
mínims,  i els mínims quins serien? doncs, que hi hagués un criteri que 
permetés dir que s’actua en coherència, perquè, a més, jo estic convençut que 
els professionals que fan el Cornellà Informa, crec que necessiten tenir aquest 
criteri, perquè sinó constantment hauran de caure en contradiccions greus. 
 
 És a dir, podríem preguntar: per quina raó la Moció presentada per 
la majoria política i aprovada per unanimitat, va ser publicada en el Cornellà 
Informa?. Si se’m pot contestar aquesta pregunta, agafaré la pregunta, la 
conservaré i sabré aquest és el criteri. Per això demano que establim un 
criteri. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Gloria Récio Díaz. 
 
 
 A continuació intervé el Sr. Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que  el criteri és molt 
senzill: són acords municipals, i com tu molt bé has dit, no hi ha cap ús 
partidista i es valoren i es valoren per la seva magnitud, res més. Si 
haguéssim de fer tot això que tu planteges a la Moció, evidentment, 
necessitaríem talar més arbres i jo no sé si això seria contradictori en la 
política de l’Ignacio o no, però, en tot cas, nosaltres mantindríem aquest criteri 
són acords municipals tots, i, en funció de la seva oportunitat, i en funció 
també del que representen dins d’allò que podria ser interessant, i això sempre 
és subjectiu, evidentment, per a la població doncs es considera oportú 
publicar-ho o no, res més. El que sí que fem, i a més està clar,  és que no fem 
un ús partidista. I, per tant, no donaríem suport a aquesta Moció. 
    
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Gloria Récio Díaz. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón per dir que està d’acord amb la Moció, i 
penso que això  és quelcom que la gent necessita saber. Potser a vegades sí 
que una Moció té molt poca importància i llavors no, però les mocions que 
tenen una importància i que és necessari que la gent les conegui, crec que és 
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bo que hi hagi un apartat dins del Cornellà Informa en el qual es doni 
publicitat. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, segons el seu parer, les mocions que 
realment tinguin un manifest interès públic, està bé que es publiquin, però 
totes, no, perquè sinó potser hauríem d’adjuntar l’acta amb el Cornellà 
Informa, i aleshores no se’l miraria ningú. Crec que el criteri hauria de ser 
realment mocions d’interès general. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup també 
comparteix l’opinió de CiU, i ens abstindrem, però també considerem que tal 
com ha dit el Sr. Artís, si hem de fer un acta en el Cornellà Informa, doncs 
seria complicat, però què, si es publiquen aqueixes mocions que realment 
arribin a la ciutadania com poden ser mocions en contra del racisme, o coses 
que a nivell general  per als ciutadans/nes de Cornellà siguin d’interès sí que 
seria convenient que sortissin. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup, pel que fa al 
tema del Cornellà Informa, ja els agradaria no haver de continuar parlant 
d’això perquè ja està una mica amanit, però, en principi, crec que l’assumpte 
de les mocions, com bé s’ha dit aquí, si són acords de Ple i són coses que 
realment tinguin importància que siguin notícia, perquè una de les primeres 
coses que ha de tenir una notícia és que  puguin interessar a la població, a qui 
les ha de rebre, doncs penso que podien estar recollides, i crec que, de fet, 
aquest és el criteri que se segueix ara mateix. Per tant, com s’han dit els 
criteris que havia, i jo estic d’acord amb els criteris, penso que no cal insistir 
més en el tema, que en tot cas votaríem que no també. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per dir que ja he dit que el redactat era un redactat 
de màxims i em sembla que s’ha de saber fer-ne lectures més enllà de la pe 
amb la pa. I pel que fa als mínims, només hem reclamat un criteri i a mi em 
sembla que el criteri exposat pel Sr. Balmón és un criteri massa simple, i que 
podríem estar obligats a anar una mica més enllà. Crec que aquest criteri és 
un criteri absolutament conflictiu, i que, a més a més, posa en mala situació 
als professionals que han de fer la revista. 
  
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en qualsevol cas, la importància d’una Moció no és més que la 
de qualsevol altre punt de l’Ordre del Dia del Ple. És més, hi ha punts de 
l’Ordre del Dia del Ple que són molt més importants que les mocions, i no per 
això cada mes el butlletí recull tots els acords del Ple, perquè si es vol informar 
d’això amb detall també de les posicions de cadascú i, a més a més, volem 
informar, doncs haurem de fer el butlletí igual cada dues setmanes. Crec que 
una mica les posicions i les opinions sobre els temes d’actualitat em refereixo 
al debat del Ple, és més actualitat. Evidentment que tothom té dret en el seu 



 98

espai reservat a parlar del que vulgui, i, entre elles, de les coses que es 
debaten en el Ple, però que necessàriament les mocions tinguin un tractament 
diferent a la resta de punts de l’Ordre del Dia, em sembla que no és adient i si 
volem tractar tot el que hem acordat en el Ple, doncs igual hauríem de fer un 
butlletí doble, i pensem que ja hi ha un criteri.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels  Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís 
i Villena; i, dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García 
Llorente i Antonio Naranjo Hijos. 
 
 
 
 
 7.- Moció del Grup Municipal del PP, de suport a la sol·licitud 
d’un nou judici a favor de Joaquín José Martínez, ciutadà espanyol 
condemnat a mort als Estats Units.   
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Joaquín José Martínez és un ciutadà espanyol condemnat a mort 
als Estats Units i que actualment es troba en el corredor de la mort de la presó 
estatal de Starke. 
 
 Fou condemnat a mort el dia 27 de maig de 1997 pel tribunal del 
Jutjat de Tampa acusat de l’assassinat de Douglas Lauson, traficant de 
drogues, i de la seva companya Sharrie McCoy-Ward. 
 
 El seu advocat, Peter Raban, va presentar  el 8 de gener de 1999 un 
recurs d’apel·lació al·legant que les proves van ser manipulades i que diversos 
testimonis s’havien retractat de les seves anterior declaracions, recurs que fou 
admès a tràmit el 21 de gener pel Tribunal Suprem de l’Estat de Florida. 
 
 El primer judici de Joaquín José Martínez va celebrar-se amb 
moltes irregularitats i el dret a l’assistència efectiva del condemnat es va veure 
greument restringit per les negligències comeses per part del seu primer 
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advocat. Durant el judici mai es van presentar proves físiques en contra d’ell, 
sols un vídeo incriminatori gravat en secret per la seva ex esposa, Sloane 
Milliam, prova que va resultar inoïble. 
 
 Des del primer moment de la seva detenció les autoritats locals van 
violar l’article 36, paràgraf B, de la Convenció de Viena sobre relacions 
consulars de 1963, ja que no li van comunicar el seu dret a posar-se en 
contacte amb la delegació diplomàtica espanyola per poder obtenir assistència 
lletrada. 
 
 Les més altes autoritats d’espanya i de la Unió Europea han fet 
crides a favor de Martínez i milers de ciutadans han tramés cartes a les 
autoritats de Florida per intercedir a favor del condemnat. 
 
 Per totes aquestes raons, el grup Municipal del Partit Popular de 
Cornellà de Llobregat proposa al Ple ordinari d’aquest mes l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Tribunal Suprem de Florida l’anul·lació de la 
condemna i la garantia del dret de Joaquín José Martínez a un nou judici. 
 
 Segon.- Expressar les nostres repulses contra la pena de mort, que 
constitueix una ofensa a la dignitat humana i una violació del més fonamental 
dels drets humans: el dret a la vida.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que la Portaveu del Grup Municipal del PP no està 
present, i si considereu que, tot i que no estigui per exposar-la, el text de la 
Moció és conegut perquè tothom la té, i que tot i que no és un tema de 
competència municipal, però afecta al dret a la vida, que penso que tots 
compartim, la donem per exposada, i en tot cas, passem als posicionaments. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que  avui crec que s’ha executat a 
la segona dona que s’executa als EEUU o a l’Estat de Texas, això no ho tic 
molt segur. Era una dona que crec que portava  uns 8 anys; que el seu marit 
la maltractava a ella i als seus fills, i que finalment un dia el va matar,  i ha 
estat després d’aquest temps i avui era executada. Aquesta dona, sembla ser 
que estava a través d’Internet publicant una sèrie d’articles, i la última frase 
seva ha sigut: “’l’Estat de Texas completa l’obra que va iniciar el meu marit”. 
Penso que a això s’ha de donar suport. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar així mateix que es tracta, en aquest cas, d’un ciutadà espanyol, al 
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que, a més a més, també donen suport jurídic advocats espanyols, i, 
precisament un d’ells català. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 8.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per efectuar les preguntes que han estat 
presentades per escrit i que literalment diuen el següent: 
 

1.1. Quins són els pressupostos de cada una de les obres que 
s’estan fent al Parc de Can Mercader? 

 
1.2. Es té previst reparar o reliminar la tanca de la part de dalt, 

que vorejava el Canal de la Infanta i embellir el seu entorn, o 
es deixarà tal com està? 

 
 2. Segons hem pogut detectar, després de l’aprovació, per aquest Ple 

Municipal el dia 21 de maig de 1996, de l’adhesió a La Carta 
d’Aalborg, que encara no s’ha tramitat la documentació a 
l’organisme corresponent per fer efectiu l’acord de la nostra 
adhesió, És realment així? I si és així, quina és la garantia que 
podem tenir que els nostres acords tinguin una efectivitat real?. 

 
3. I finalment, continua manifestant el Sr. Flórez això no està per 

escrit, però jo insisteixo més d’una vegada, i el dimecres de la 
setmana passada en la Comissió d’Atenció a la Persona vaig fer 
esment, vaig preguntar si se sabia que l’equip d’atletes de Can 
Mercader havia quedat subcampió d’Espanya de marató. No 
sabia, i després ho he pogut saber per aquí que el mateix dia 
que  l’atleta que, a més a més, fa d’entrenador, va quedar també 
subcampió de Catalunya de veterans de duatló. Són 118 atletes i 
s’ha convertit en el primer equip de corredors de fons de 
Catalunya.  

 
Més d’una vegada hem parlat aquí de què es mereixen una 
mínima atenció, crec que el reportatge del “Aquí”, expressa bé, 
fins i tot que volen anar molt més enllà. Vaig demanar que, si 
més no, es tinguessin amb ells una entrevista, es donés 
publicitat a l’igual que es dóna publicitat a altres organitzacions 
o a altres persones, i se’m va dir que encara ells no havien 
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tingut l’atenció d’adreçar-se a l’Ajuntament. Això va ser el 
dimecres al voltant de les 13 hores, i he pogut saber que a les 9 
del matí del dilluns anterior va entrar una carta al registre 
comunicant que això s’havia produït. Jo he vingut manifestant 
en més d’una ocasió la necessitat de què a aquesta gent que és 
un grup de gent que ho fa d’una manera totalment lliure, 
totalment per afició i que fins i tot aquí parlen d’altres objectius 
que volen desenvolupar, i sempre s'ha dit que aquesta gent allò 
que vol que tal i que  qual, doncs que marxin al Club Atlètic 
Cornellà. 
 
Això és una qüestió voluntària o no?  i, a més, vull dir que hi ha 
gent que va a entrenar a les cinc o sis del matí perquè el seu 
treball no els hi permet, ja que  és gent que està treballant tots 
els dies, i difícilment ho podrien fer a l’Estadi. Em deien que 
havien tingut unes quantes reunions, però quin és el resultat 
d’aqueixes reunions? El problema no és que un dia algú s’hagi 
entrevistat amb algú, sinó que el problema és que hi hagi una 
atenció a aqueix tema  i es vegi que és allò que es pot fer, i no a 
tothom se’ls tracta igual, per què fixar-vos a València el nom 
de Cornellà va estar sortint cada vegada que arribava un 
corredor del Club Atlètic Mercader de Cornellà, i, per tant  
demano que hi hagi una atenció i una mínima ajuda com venim 
demanant. Vaig presentar en el mes de desembre un prec 
perquè se’ls facilités en Can Mercader la possibilitat de tenir en 
aqueixa piscina, i aqueixos  vestidors que estan durant 9 
mesos, un petit racó per poder deixar la roba, ja que tenen com 
vestidor un banc de Can Mercader i ha desaparegut més d’una 
roba, de xandalls i altres coses que s’han quedat en aquell lloc, 
per tant em sembla que mereixen més d’atenció. 

 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per donar 
resposta a les preguntes 1.1. i 1.2. Pel que fa a la primera pregunta relativa a 
Can Mercader, s’estan executant en aquests moments dos projectes diferents, 
un que anava en els pressupostos de l’Ajuntament de l’any 1999 que és el reg 
per aspersió. En els pressupostos de l’any 1999, havia una partida de 
40.000.000  de pessetes per a reg per aspersió a Can Mercader, que es va 
adjudicar al mes de desembre per uns 33 o 34 milions de pessetes, i 
teòricament ha d’estar acabat a mitjans de març. 
 
 Pel que fa a l’altra obra que s’està executant, és el tema de la tanca 
davantera que és una obra que està realitzant l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, la secció que porta el tema de parcs, i, exactament, no sé el 
pressupost perquè és una obra que executen ells, amb càrrec al seu 
pressupost. I pel que fa referència a la tanca del darrere, en principi, en el 
pressupost d’aquest any, com heu pogut veure en els pressupostos 
d’inversions no hi és, i la nostra idea és seguir parlant amb ells, per veure si 
quan acabin la de la part baixa aconseguim que ens facin la de dalt, sinó 
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s’haurà d’estudiar com la fem perquè evidentment s’haurà d’acabar d’arreglar-
la, però allò que ens semblava fonamental en aquests moments és el tema de 
reg per aspersió de la part baixa. I, quant a l’altre tema ja vàrem parlar en la 
Comissió Informativa  és el tema de l’enllumenat que ja us vaig ensenyar a la 
Comissió Informativa. 
 
 A continuació pren la paraula la Regidora-Delegada de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que 
pel que fa a la segona pregunta efectuada pel Sr. Flórez, sobre el tema de  la 
Carta d’Aalborg , evidentment, el Sr. Flórez hi era present quan vam estar fent 
la gestió per esbrinar quan s’havia produït l’adhesió a la Carta d’Aalborg. Va 
haver un problema de connexió entre Secretaria i Alcaldia, perquè no sabien 
trobar-la en aquell moment  on hi era però al final es va trobar, estava explícit 
que estàvem adherits i que es va fer el tràmit al seu moment i mostra d’això és 
que havíem rebut la invitació oficial per part del Comitè Organitzador per 
participar com a ciutat adherida a la Carta d’Aalborg, a la Conferència 
d’Hannóver, i, a més, com a membres del plenari polític que havien de debatre 
el document que s’establia en la Conferència, per tant, sortim en el llistat de 
ciutats adherides i no hi ha cap inconvenient si hi ha algun dubte ensenyar-lo. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que pel que fa a la tercera pregunta efectuada pel Sr. Flórez, dir 
que sí que teníem coneixement de l’èxit esportiu del Club, per una carta 
adreçada a l’Ajuntament i que l’Ajuntament fa dies que, a més, els va 
contestar  felicitant-los, etc.  puc donar fe de què així ha estat. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes,  i Cooperació i Sostenibilitat, senyor 
Vicenç Badenes i Teixidó, per manifestar que amb tot el respecte al Sr. Flórez, 
però si tingués el mateix interès per les més de 60 entitats esportives que hi 
ha a Cornellà federades, pels més de 200 equips que estan fent esport, que per 
aquesta entitat, et juro que aquests plens no acabaven ni a les deu del matí. 
Més d’una vegada t’he explicat quina és la nostra posició respecte a aqueixos 
ciutadans, fins i tot, no he arribat a intervenir a vegades quan dèieu coses que 
no s’ajustaven a la veritat, perquè us havien informat mal. M’he reunit moltes 
vegades amb aqueixa Entitat. El nostre criteri és diferent, aquest Govern té 
una opinió i té unes polítiques i són les que apliquem.  
 
 Aquests ciutadans, a vegades, estan d’acord i altres vegades no, no 
comparteixen la nostra visió de les polítiques esportives, amb respecte a l’ús 
que pot fer aquesta entitat d’uns espais públics. És la seva opinió, estan en el 
seu dret. Però Ignacio si vols cada Ple podem parlar i parlarem i discutirem 
perquè això  és bo, i crec que és allò que honra aquest Ple, la discussió; però 
que sàpigues que atenció a aquestes entitats hi ha. Els hi hem ofert les 
instal·lacions municipals en les mateixes condicions que a qualsevol altre 
ciutadà en qualsevol Club, però ells no volen anar a l’Estadi Municipal, i em 
sembla molt bé, però ja et vaig dir la nostra opinió. 
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  A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per efectuar una pregunta que, indica no he 
pogut fer per escrit perquè m’ha sorgit venint a l’Ajuntament. He vist que 
l’Ajuntament de Cornellà ha publicat un número especial del Cornellà Informa 
per potenciar allò que és l’educació en els col·legis de Cornellà. Jo he agafat 
una edició que ve totalment  en català menys l’editorial que ve en català-
castellà, només vull saber si és l’única edició que s’ha publicat o si hi ha una 
altra edició en castellà. 
 
    Acte seguit pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que no hi ha 
cap error, que és l’única edició que hi ha. És tot en català perquè la comissió 
que ho ha redactat així ho ha decidit, perquè les escoles públiques i els 
centres públics la seva llengua d’aprenentatge és el català. En tot cas, l’únic 
que puc fer, si et sembla, és expressar, si allò que feies després de la pregunta, 
és una queixa a la comissió. Però només hi ha aqueix model, amb el bo, amb 
el dolent o regular. Contestant al respecte el Sr. García Llorente, que 
simplement  era preguntar-ho, només això.  
 
     
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 


